
توسط سازمان اداری و استخدامی کشور
جزئیات پیشنهاد دولت برای افزایش حقوق 

کارمندان و بازنشستگان اعلام شد
 ســازمان اداری و استخدامی کشــور با اشاره به ارائه پیشــنهاد افزایش 
حقوق و مســتمری کارمندان و بازنشســتگان در قالب یک الگوی جدید 
به هیات دولت، اعلام کرد: این پیشنهاد با هدف بهبود و کمک به معیشت 
کارمندان، بازنشســتگان کشوری، لشــگری و ارتقای قدرت خرید، ارائه 

شده است. 
سازمان اداری و اســتخدامی کشور اعلام کرد: پیشــنهاد افزایش حقوق 
و مستمری کارمندان و بازنشســتگان، توسط این ســازمان مشترک با 
سازمان برنامه و بودجه کشور به دولت ارائه شده است و در روزهای آینده 

روال قانونی تأیید آن طی خواهد شد.
عادلانه ســازی پرداخت ها، افزایش قدرت خریــد و همچنین کمک به 
حفظ بنیان خانواده در راســتای قانون جوانی جمعیت کشــور، از اهداف 
این پیشنهاد عنوان شده اســت.الگوی جدید پیشنهادی، این گونه است 
که معادل ریالــی امتیازاتی که برای کارمندان مشــمول قانون مدیریت 
خدمات کشوری و قانون نظام هماهنگ پرداخت کارکنان دولت با عنوان 
متناسب ســازی حقوق به صورت ثابت در احکام کارگزینی در نظر گرفته 

می شود، به حقوق افزوده خواهد شد.
همچنین در راســتای اجرای ماده ۱۶ قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت، مطابق این پیشنهاد کمک هزینه اولاد و حق عائله مندی تمامی 
گروه های مختلف حقوق بگیر در دستگاه هایی که در ماده ۲۹ قانون برنامه 
پنج ساله ششم توســعه مطرح شــده و همچنین نیروهای مسلح، وزارت 
اطلاعات، سازمان انرژی اتمی )به استثنای مشمولان قانون کار( از قبیل 
کارکنان کشوری و لشــکری، اعضای هیات علمی دانشگاه ها و موسسات 

آموزش عالی و پژوهشی و قضات افزایش خواهد یافت.
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آگهی فراخوان ارزیابی کیفی
تجدید مناقصه عمومی )دو مرحله ای(

شرکت گاز استان مازندران

شرکت گاز استان مازندران در نظر دارد از طریق فراخوان ارزیابی کیفی نسبت به شناسایی شرکتهای دارای رزومه کاری مناسب جهت مناقصات ذیل اقدام نماید . بدینوسیله از کلیه شرکتهای واجد 
شرایط که مایل به شرکت در این ارزیابی هستند دعوت می گردد از تاریخ 1401/05/24 ساعت 14 الی 1401/05/26 ساعت 16 اسناد ارزیابی را از سامانه WWW.SETADIRAN.IR دریافت 

نمایند و تا تاریخ 12 /1401/06 ساعت 16 اسناد فوق را از طریق سامانه ارسال نمایند. 
بدیهی اســت شــرکت گاز استان مازندران پس از بررسی اسناد و مدارک واصله و اطلاعات مندرج در پرسشــنامه در چارچوب ضوابط و مقررات نسبت به ارزیابی کیفی شرکت کنندگان اقدام و از 
شــرکتهای واجد شــرایط جهت دریافت اسناد مناقصه از طریق ســامانه فوق دعوت بعمل خواهد آورد تا ارائه مدارک و پرسشنامه های تکمیل شده درسایت هیچگونه حقی را برای متقاضیان جهت 

شرکت در مناقصه ایجاد نخواهد کرد . خواهشمند است آدرس ، کدپستی و تلفن به وضوح مشخص گردد .درصورت عدم پاسوخگویی یا خرابی فکس مسئولیت آن برعهده  مناقصه گر می باشد.
آدرس امور کالا: ساری – بلوار طالقانی شرکت گاز استان مازندران ساختمان شماره 2 طبقه همکف 33492352-33204091 -011

آدرس کمیته فنی – بازرگانی : ساری – بلوارطالقانی شرکت گاز استان مازندران 011-33202408
عنوان و مشخصات کلی پروژه ها:

حداقل امتیازکیفیمبلغ برآورد )به ریال(مبلغ تضمین )به ریال(شماره فراخوان سامانه ستادتعدادموضوع : تجدیدمناقصه خریدردیف
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نوبت دوم

شماره مناقصه: 47059
شناسه آگهی:1360944

1- محل تامین اعتبار: منابع داخلی
2- مــدت اعتبــار پیشــنهادها: ســه مــاه مــی باشــد و ایــن مــدت حداکثــر بــرای یــک بــار قابــل 

ــد. ــد می باش تمدی
3- نـوع تضمیـن شـرکت درفراینـد ارجـاع کار: ضمانتنامـه بانکـی معتبـر براسـاس آییـن نامـه 
تضامیـن معامـلات دولتـی مصوبـه هیـات وزیـران بـه شـماره 123402/ت 50659 هــ   مـورخ 
1394/9/22 و اصلاحـات بعـد از آن در خصـوص کارهـای پیمانـکاری یـا واریـز وجـه نقـدی بـه 

گـردد. مرکزی)IR710100004001102607375883(واریـز  بانـک  شـماره حسـاب  
4- زمان مهلت دریافت اســناد: از دوشنبه 1401/06/28 الی چهار شنبه 1401/06/30 ساعت 
16:00 )ضمناًاصل تضمین شرکت درفرآیند ارجاع کاردراین مهلت ثبت اتوماسیون اداری وتحویل 

دبیرخانه رمزمحرمانه گردد(
5-  زمان عودت  پیشنهادمالی: یکشنبه  1401/07/16 ساعت 16:00

6- زمان گشایش پیشنهادات: سه شنبه  1401/07/17 )ساعت 9صبح(
ضمنا: هرگونه تغییر در زمان های یاد شده ازطریق سامانه اعلام می گردد.

7- شرایط متقاضی:
مدارک ثبتی شــرکت حاوی تصاویر مصدق ) رتبه، کد پســتی، شناسه ملی، کد اقتصادی، دامنه 
کاری، تطابق امضاء، ضمانتنامه بانکی، صورت مالی حسابرســی شده منتهی به 99/12/29 با توجه 
به الزام ارائه صورتهای مالی و حسابرســی شــده بارعایت ماده 4آییــن نامه راهکارهای افزایش 

ضمانت اجرایی وتقویت حسابرسی ، تعهدنامه رعایت مبارزه با پولشویی، اساسنامه، آخرین تغییرات 
اساسنامه، صورتجلسه مجمع عمومی، فرم خود اظهاری، مهر و امضاء پکیج پیمان، کپی شناسنامه و 
کارت ملی صاحبان امضاء، مشــخصات اعضاء هیات مدیره و سهام داران بالای 10% ، حسابرسان و 

نشانی اقامتگاه آنان و تکمیل فرم پولشویی ارسالی ، گواهینامه مالیات بر ارزش افزوده ،
عضو وندور لیســت وزارت نفت در حیطه تولید کنندگان رگلاتور و عضویت در ســامانه ستاد و 

تامین کنندگان رگلاتور
ارزیابی مشتریان قبلی و  گواهی حسن شهرت صادره توسط آنان

داشتن تجربه و دانش در زمینه مورد نظر) ارائه رزمه کاری مرتبط(
تضمین کیفیت خدمات پس از فروش محصولات)وارانتی( 

نظام کیفیت و نحوه تضمین محصولات ) گارانتی (
http : // iets.mporg.ir ثبت نام و اخذکد اطلاع رسانی پایگاه ملی مناقصات با مراجعه به سایت

»حداقل نصاب پیشــنهاد دهنده دراین تجـــدید مناقصه دومرحله ای فرآخوان عمومی به تعداد 
هـر مناقصه گر می باشد.«

آدرس بـه  مازنـدران  اسـتان  گاز  شـرکت  سـایت  در  بیشـتر  اطلاعـات  کسـب   جهـت 
 www.nigc-mazandaran.ir و پایـگاه ملـی اطـلاع رسـانی مناقصـات کشـور بـه آدرس

http://iets.mporg.ir مراجعـه نماییـد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/24     تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/25

شرکت گاز استان مازندران

مالیات

معاون فناوری های مالیاتی سازمان امور مالیاتی 
کشور گفت: پس از ارســال پیامک اطلاع رسانی 
برای مشــمولان مالیات بر واحدهای مسکونی 
گران قیمت، تــا کنون حــدود ۲۸۰۰ مودی به 

درگاه سازمان مراجعه کرده اند.
 بــه نقــل از ســازمان امــور مالیاتی، افشــین 
خدامرادی، معاون فناوری های مالیاتی سازمان 
امور مالیاتی کشور، با اشاره به اینکه تاکنون برای 
۱۲ هزار و ۴۰۰ مالک خانه واحد مسکونی گران 
قیمت و باغ ویلا پیامک اطلاع رســانی ارسال و 
مطالبه مالیات انجام گرفتــه، گفت: از این تعداد 
تاکنون حــدود ۲۸۰۰ مــودی بــه درگاه ملی 

my.tax. خدمات الکترونیک سازمان به نشانی
gov.ir، مراجعه و ثبت نام کرده اند.

وی با بیــان اینکه اخــذ مالیــات از واحدهای 
مســکونی گران قیمت و باغ ویلاها به اســتناد 
ضوابط اجرایی بند )خ( تبصــره ۶ قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۰ و در دولت ســیزدهم کلید خورد، 
گفت: از جمله مهمترین آثــار اجرای این قانون، 
افزایش عدالت مالیاتی، نظم بخشــی به اقتصاد و 

غلبه بر سوداگری در بازار مسکن است.
خدامرادی تصریــح کرد: تاکنــون ۳۰۰ مودی 
مشــمول مالیات مذکور نســبت بــه پرداخت 
مالیات اقدام نموده و همچنین از مجموع ۲۸۰۰ 

مودی که در ســامانه مالیاتی ثبت نام کرده اند، 
تعداد ۹۲۱ نفر نســبت به مالیات تعیین شده یا 
مشــمولیت این مالیات اعتــراض نموده اند که 

اعتراضات آنها در دست پیگیری است.
وی اظهــار داشــت: مشــمولان مالیــات بر 
واحدهای مســکونی گران قیمت و باغ ویلاها 
که پیامــک اطلاع رســانی برای آنها ارســال 
گردیده، لازم اســت ضمن مراجعــه به درگاه 
ملی خدمــات الکترونیک مالیاتی به نشــانی 
my.tax.gov.ir و ثبــت نــام در آن، میزان 
مالیات متعلقه را مشــاهده نموده و نســبت به 

پرداخت مالیات اقدام نمایند.

۳۰۰ نفر مالیات خانه لوکس خود را پرداخت کردند
چرا کار بازار سرمایه به اینجا رسید!؟

یک حقوقدان بازار سرمایه با اشــاره به نقض صلاحیت های انحصاری قانون 
بازار اوراق بهادار هشدار داد که استقلال بازار سرمایه در خطر است.

حمید اسدی، با اشــاره به نامه اخیر ســازمان خصوصی سازی در خصوص 
افشــای اطلاعات قراردادهای باشــگاه های فوتبالی غیر از پرســپولیس و 
استقلال از طریق ســامانه کدال، اظهار کرد: نخستین نکته در مورد این نامه 
این است که اگر افشای قراردادهای باشــگاه های ورزشی الزام آور است، این 
الزام آوری باید برای همه باشگاه های ورزشــی باشد، چه باشگاه هایی که به 
شرکت های ناشران پذیرفته شده در بازار سرمایه مانند فولاد مبارکه، فولاد 
خوزستان، ذوب آهن و... مرتبط هستند و چه باشگاه هایی که هیچ ارتباطی 

با شرکت های پذیرفته شده در بورس ندارند.
وی ادامه داد: اســتدلال سازمان خصوصی ســازی این اســت که با توجه 
به تقویت فرایند عادلانه افشــای اطلاعات در بازار ســرمایه، از آنجایی که 
استقلال و پرسپولیس صورت های مالی خود را افشا می کنند، سایر باشگاه ها 
نیز باید این اقــدام را انجام دهند. نکته  حقوقی که وجود دارد این اســت که 
شرکت استقلال و پرسپولیس هم در بازار ســرمایه پذیرفته شده اند. باشگاه 
استقلال یعنی شــرکت فرهنگی-ورزشی استقلال و باشــگاه پرسپولیس 
یعنی شــرکت فرهنگی ورزشــی پرســپولیس که هر دو در بازار فرابورس 

پذیرفته شده اند.
این حقوقدان بازار ســرمایه ادامه داد: بــه عبارت دیگر اگر این دو باشــگاه 
بخواهند قراردادهای خود را افشــا کنند، راسا یک شرکت هستند اما باشگاه 
سپاهان یا ذوب آهن اصفهان راسا یک شرکت نیستند. اگر هم باشند فعلا در 
بازار سرمایه پذیرفته نشده اند. بنابراین افشای اطلاعات این تیم ها در کدالی 
که اطلاعات مرتبط با وضعیت شرکت  و ســهامداری در آن منتشر می شود 

جایگاهی ندارد.
اســدی با تاکید بر اینکه سامانه کدال تحت نظارت ســازمان بورس و اوراق 
بهادار اســت و تمامی افشــای اطلاعات طبق قانون بازار اوراق بهادار باید با 
رگولاتوری این ســازمان صورت بگیرد، گفــت: این اقدام بــه نوعی نقض 

صلاحیت رگولاتوری در بازار سرمایه است. 
ماده ۲ قانــون بازار اوراق بهادار بــه مطلب با صراحت اشــاره می کند که در 
راستای حمایت از حقوق سرمایه گذاران و با هدف ساماندهی، حفظ و توسعه 
بازار شــفاف منصفانه و کارا و به منظور نظارت بر حســن اجرای این قانون، 
شورای عالی بورس و سازمان بورس تشکیل می شوند. یعنی به منظور حفظ 
شفافیت در بازار سرمایه، شورای عالی و سازمان بورس تشکیل شده اند. پس 
صلاحیت شفافیت در بازار سرمایه در حوزه شــورای عالی بورس و سازمان 

بورس است نه در حوزه هیچ نهاد دیگری.
وی افزود: از طــرف دیگر حتی اگر این نامه در قالب یک ابلاغیه هم منتشــر 
شده باشد که چنین نیست، فقط یک اعلام از طرف سازمان خصوصی سازی 
جهت همکاری شرکت ها است. اگر در قالب بخشــنامه هم بود الزامی برای 
شــرکت ها ایجاد نمی کرد زیرا شرکت های پذیرفته شــده در بازار سرمایه 

تحت نظارت رگولاتور هستند. 
اینکه چرا بازار ســرمایه به اینجا رســیده اســت که نهادهای دیگر انقدر 
راحت در حــوزه رگولاتوری و مقررات گذاری و نظارت در بازار ســرمایه 
دخالت می کنند یک ســوال بســیار مهم اســت. اقدامات این چنینی نه 
تنها استقلال بازار ســرمایه را مخدوش می کنند، بلکه بی نظمی هایی را 

هم ایجاد می کنند.

سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری:

زمینه برای تـوافق 
وجـود دارد
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غول های جاده مخصوص!
محمدرضا رســولی   ادغام خودروســازان در صنعت خودروی دنیا 
امری مرســوم و مورد قبول کارشناســان برای عبور خودروســازان از 

شرایط سخت اقتصادی و رکود شناخته می شود.
به عنوان مثال، دو شرکت خودروسازی فولکس واگن و فورد قصد دارند 
با یکدیگر ادغام شــوند تا بتوانند محصولات بهتــر و باکیفیت تری را به 
بازارهای جهانی عرضه نمایند. به باور کارشناسان این حوزه، ادغام این 
دو خودروساز بزرگ، میلیون ها دلار صرفه جویی را برای آنها به ارمغان 
خواهد آورد و به اشتراک گذاری پلتفرم هایشان برای هر دوی آنها منافع 
قابل ملاحظه ای خواهد داشــت. در ایران نیز با پیشــنهاد محمدعلی 
تیموری، مدیرعامل سایپا ادغام دو خودروساز بزرگ شبه دولتی کشور 
با عنوان اتحاد استراتژیک ایران خودرو و سایپا کلید خورد، اما به دلیل 
چالش های مهمی که بر ســر راه آن بود این طرح نیز همانند طرح های 
دیگر، در حد یک پشــنهاد باقی ماند و به بوته فراموشی سپرده شد! در 
حالی که به اذعان بســیاری از کارشناسان و بر اساس الگوی جهانی این 
ادغام می توانست سرآغازی باشد برای خروج از سال ها زیاندهی، رکود 

و رخوت این دو شرکت بزرگ خودروسازی کشور.
به نظر می رســد اصلی ترین چالش پیش روی ایران خودرو و ســایپا، 
دولتی بودن این دو شرکت خودروساز است که با سیاست گذاری های 
دســتوری و تحمیلی دســت مدیران  عامل را برای اتخاذ تصمیم های 
بزرگ بســته اســت. چالش بعدی که یکــی از نقاط ضعــف صنعت 
خودروســازی ایران برشمرده می شــود، نداشــتن پلت فرم است که 
در این ســال ها تلاش ها و برنامه ریزی هایی ناقص بــرای رفع آن انجام 
شده اما هیچ کدام به نتیجه نرســیده است. هرچند مدیرعامل سایپا در 
طرح پیشنهادی خود به طور مســتقیم حرفی از پلت فرم مشترک بین 
ایران خودرو و سایپا نزده و شــاید اصلا چیزی به اسم پلت فرم مشترک 
مدنظر وی نباشد، اما کارشناســان معتقدند تنها از این مسیر می توان 
اهدافی مانند کاهش هزینه های تولید، تیراژ اقتصادی و بهبود کیفیت 
مد نظر ایشــان را پیش برد. در واقع پیشــنهاد مدیرعامل سایپا اگر به 
طراحی پلت فرم مشترک میان دو خودروســاز بزرگ کشور بینجامد، 
قابــل تحقق اســت و می توانــد ســرمایه گذاری مشــترک میان دو 

خودروساز بزرگ کشور را توجیه کند.
هم ایران خودرو و هم ســایپا در حال حاضر با مشــکلات و چالش های 
زیادی مواجه هستند. بر اســاس آمار منتشــره، مجموع زیان خالص 
تلفیقی دو شــرکت ایران خودرو و سایپا در ســال مالی ۱۳۹۹، معادل 
۳۳ هزار و ۴۰۹ میلیارد تومان بوده که ســهم ایران خــودرو ۲۱ هزار 
میلیارد و سهم ســایپا ۱۲ هزار میلیارد تومان ثبت شده است. از دیگر 
مشکلات، تحمیل نیروی انسانی از سوی نهادهای مختلف می باشد که 
خود را در قالب رشــد هزینه های تولید نشان داده است. طبق اطلاعات 
صورت های مالی، در ســال ۱۳۹۹بیش از ۹۹ هــزار نفر فقط در بخش 
تولید در شــرکت ایران خودرو و سایپا مشــغول فعالیت بوده و حقوق و 
دســتمزد دریافت کرده اند که این مقدار ۳ برابــر میانگین جهانی می 
باشــد. ۲۵ هزار نفر نیروی مازادی که به روایت علیرضا ســلیمی عضو 
هیات  رییســه مجلس توســط دولتی ها، مجلس و افراد با نفوذ به این 
صنعت تحمیل شده است و ســالانه هزینه هنگفتی را به دو خودروساز 

بزرگ کشور تحمیل می کند.
شــرایط امروز صنعت خودرو در کشــور ما در هیچ کشــور توســعه 
یافته ای قابل تحمل نیست. کارشناســان این حوزه معتقد هستند هم 
ایران خودرو و هم سایپا تا وقتی که توسط بخش خصوصی اداره نشوند، 
دستشــان برای تولید محصولاتی به اصطلاح اقتصادی و دارای سطح 
کیفی مناســب، چه به تنهایی و چه در قالب همکاری مشــترک بسته 

است.

رئیس جمهور در نشست مشترک دولت و مجلس:
 مسئولیت مشترک همه اجزای جمهوری اسلامی 

گره گشایی از زندگی مردم است
 رئیس جمهور وفاق موجود بین دولت و مجلس را فرصتی برای غلبه بر 
مشکلات دیرپای کشور دانست و با تاکید بر همدلی میان دو قوه مجریه 
و مقننه گفت: مســئولیت مشــترک همه اجزای جمهوری اسلامی، 
گره گشــایی از زندگی مردم، جبران عقب  ماندگی ها و حرکت پرشتاب 
به سوی پیشــرفت و تعالی کشور است. آیت الله ســید ابراهیم رئیسی 
در نشست مشــترک دولت، هیات رئیسه و روســای کمیسیون های 
تخصصی مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه دولــت مردمی در 
شرایطی خاص مسئولیت اداره کشور را بر عهده گرفت، افزود: ۴۳ سال 
بعد از اســتقرار نظام جمهوری اسلامی، انتظار این اســت که کارها با 

همگرایی، همدلی و وفاق همه ارکان نظام حکمرانی پیش برود.
رئیس جمهور ادامه داد: برای طی این مســیر، ســند گام دوم انقلاب 
اســلامی را در اختیار داریم که وضع موجود، وضــع مطلوب و گام های 
لازم برای رســیدن به سبک زندگی شایســته انقلاب اسلامی را بسیار 

دقیق ترسیم کرده است.
آیت الله رئیســی با بیان اینکــه دولت و مجلس به عنــوان وضع کننده 
و مجری قوانین کشــور مسئولیت مشــترکی برای باز کردن گره های 
زندگی مردم و ایجاد گشایش در مسائل اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی 
دارند، اظهار داشــت: اقتضائات و دغدغه های جامعه باید بسیار دقیق 

شناسایی و در جهت تامین و حل و فصل آنها گام برداشته شود.
رئیس جمهور تصریح کرد: نمایندگان مجلس همانگونه که با بررســی 
و دقت نظــر خود در زمــان بررســی صلاحیــت وزرا از دولت حمایت 
کردند، اکنون نیز از دولت به عنوان تجلی اراده مردم در مســیر توسعه 
و پیشرفت کشــور حمایت کنند.آیت الله رئیســی با بیان اینکه همه بر 
یک کشتی سوار هســتیم و ناکامی هر کدام از ما به پای نظام جمهوری 
اسلامی نوشته می شود، گفت: بنده به سهم خود در دولت هر قانونی را 
که در مجلس تصویب می شود، بدون معطلی برای اجرا ابلاغ می کنم و 
باور دارم حتی اگــر قانونی از نظر ما نقص یا ضعفــی دارد، نباید در اجرا 
با تاخیر مواجه شــود، بلکه باید تلاش کرد در حین اجرا اشــکالات آن 
در خود مجلــس برطرف شــود.رئیس جمهور، دولــت و مجلس را دو 
بازوی حکمرانی در کشــور معرفی کرد و افزود: ضــرورت دارد دولت و 
نمایندگان مجلس به ویژه درباره طرح هایی که دارای بار مالی اســت، 
هماهنگی بیشتری داشته باشند.وی با تاکید بر اینکه امروز همه ارکان 
کشور موظف به امیدآفرینی هســتند، تصریح کرد: دشمنان جمهوری 
اسلامی همه توان خود را به کار بســته تا مردم را از نظام مایوس کنند و 

در این زمینه از هیچ کارشکنی، دروغ و فریبی دریغ ندارند.
آیت الله رئیســی ادامه داد: در مقابل این جریان دولت و مجلســی قرار 
دارند که می گویند مسائل جامعه را به خوبی شــناخته و به دنبال رفع 
آنها هســتند. مقتدای ما ســخنی دارد که ما کاملًا به آن بــاور داریم و 
آن این است که هیچ مشکلی در کشــور نداریم که راه حل آن در داخل 
وجود نداشته باشد.رئیس جمهور در ادامه ســخنان خود با بیان اینکه 
نظارت مجلس بر عملکرد دولت امری پســندیده و شایســته اســت، 
خاطرنشــان کرد: نظارت البته باید به شــکلی اعمال شود که شجاعت 
مدیــران را از آنان نگیــرد، زیرا اگر ایــن اتفاق افتاد دیگــر یک مدیر 

نمی تواند به خوبی از عهده ماموریت های خود برآید.
آیت الله رئیســی با بیان اینکه همکاری دولت و مجلــس تاکنون نتایج 
سازنده  و مهمی داشــته، افزود: اصلاحات اقتصادی که در این دولت با 
حمایت مجلس آغاز شد، از جمله کارهایی بود که سال ها معطل مانده 

و دولت ها و مجالس قبل از زیر بار اجرای آن شانه خالی کرده بودند.
رئیس جمهور افزود: امروز فرصتی در اختیار دولت و مجلس اســت که 

می توانیم و باید از آن به نفع کشور و مردم بهره ببریم.

یادداشت

تریبون

مدیرکل زندان های اســتان تهران از فعالیت زندانیان 
در ۱۸ رشــته ورزشــی خبر داد و گفت: تربیت بدنی، 

نقش مهمی در ارتقای سلامت زندانیان دارد.
 سید حشمت اله حیات الغیب در کارگروه تخصصی 
تربیــت بدنی با اشــاره به لــزوم توجه به ســلامت 
جســمی کارکنان، مددجویان و ســربازان وظیفه 
افــزود: ورزش از جملــه روش هــای مهــم تکامل 
جســمانی، روانی و اجتماعی محســوب می شــود 
زیرا شــرکت در فعالیت های ورزشــی افراد را به هم 
نزدیــک می کند، راه هــا و فرصت های بســیاری را 
برای بازگشت سالم و ماهر شــدن در اجتماع فراهم 
می آورد و بــه طور کلــی، یک فرایند آموزشــی در 
ابعاد مختلــف فرهنگی و اجتماعی بــرای فرد ایجاد 

می کند.
مدیرکل زندان هــای اســتان تهران اضافــه کرد: 

ورزش علاوه بــر اینکه ابزار ارزشــمندی 
بــرای حفظ ســلامت جســمانی اســت 
رابطه نزدیکی با ســلامت روانــی و به ویژه 
پیشــگیری از بــروز ناهنجاری های روانی 
دارد.، ورزش از اضطــراب و افســردگی 
می کاهــد و اعتماد بــه نفــس را افزایش 
می دهد، بــه همین دلیــل در برنامه های 

تربیتی حائز اهمیــت اســت. ورزش و تربیت بدنی 
نیز به دلیل محدودیت هــای فضاهای زندان ها نقش 

مهمی در سلامتی مددجویان دارد.
وی ادامــه داد: فعالیت های ورزشــی و تربیت بدنی 
نقش مهمی در ارتقای ســلامتی زندانیان دارد و در 
ســایه چنین فعالیت هایی می توان در تغییر، رشــد 
و بازپروری شــخصیت مددجویان اثرگــذار بود و به 
اهداف متعالی ســازمان زندان ها در اصلاح و تربیت 

زندانیان نائل آمد.
حیــات الغیب گفت: ۱۸ رشــته ورزشــی 
در چهــار گــود زورخانه، ۱۸ســالن چند 
منظوره، چهار زمین چمن طبیعی و ســه 
مجموعه اســتخر شــنا زمینه های توسعه 
ورزش مددجویــان، ســربازان وظیفــه و 
کارکنان را در رشــته هایی مانند کشــتی، 
ورزش زورخانــه ای، والیبال، فوتســال، بدمینتون، 
تنیس روی میــز، داژبال، دارت، طناب کشــی، مچ 
اندازی، بازی های فکری، کوهنوردی و رشــته های 

دیگر فراهم آورده است.
وی تاکید کرد: برای حضور در مســابقات بیشتر از بعد 
قهرمانی به بعد تربیتی، توسعه دوستی و تعامل همراه 

با آموزه های دینی توجه شده است.
ورزش از جمله روش های مهم تکامل جســمانی، 

روانی و اجتماعی محســوب می شــود زیرا شرکت 
در فعالیت هــای ورزشــی افراد را به هــم نزدیک 
می کنــد، راه ها و فرصت هــای بســیاری را برای 
بازگشــت ســالم و ماهر شــدن در اجتماع فراهم 
می آورد و به طور کلــی یک فرایند آموزشــی در 
ابعاد مختلف فرهنگــی و اجتماعی برای فرد ایجاد 

می کند.
در این جلسه که اســماعیل جمیاری معاون سلامت، 
اصلاح و تربیت زندان های اســتان تهران، مســئولان 
فرهنگی و تربیت بدنی اداره کل نیز حضور داشــتند از 
کارکنان ورزشکار که موفق به کســب مقام های برتر 
ورزشی در رشته های گوناگون در ماه مبارک رمضان، 
هفته قوه قضائیه و مســابقات انتخابی کشتی پهلوانی 
که در بازداشــتگاه اوین برگزار شــده بود، مورد تقدیر 

قرار گرفتند.

زندان

زندانیان در ۱۸ رشته ورزشی مختلف فعالیت می کنند

سید مهدی حسینی  ســخنگوی وزارت 
امــور خارجه گفــت: زمینه بــرای توافق، 
مشــروط بر حفظ خطوط قرمز جمهوری 

اسلامی در آینده ای نزدیک وجود دارد.
 ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه 
در نشســت خبری، ضمن تشــریح آخرین 
وضعیت مذاکــرات وین گفت: مــا در یک 
روند قرار داریم و این روند، ادامه گفتگوهای 
مستقیم و غیر مســتقیم تیم های مذاکره 
کننده بــرای موضــوع رفــع تحریم های 

ظالمانه علیه جمهوری اسلامی ایران است.
وی افزود: در ادامــه گفتگوهایی که در وین 
و دوحه انجام شده بود نشســت دیگری را 
اخیراً در وین شــاهد بودیم کــه در امتداد 

استمرار گفتگوهای گذشته بود.
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه تصریح 
کرد: تیم هســته ای ما با انگیزه جدی برای 
دســتیابی به یــک توافق خــوب و قوی و 
ماندگار که تأمین کننــده منافع ملت ایران 
و رافع تحریم ها باشــد، در مذاکرات شرکت 

کرد.

بخشی از انتظارات ما در مذاکرات 
تأمین شد

کنعانی گفت: گفتگوها حســاس و سنگین 
بود و به طور عمومــی می توانم عرض کنم، 
پیشــرفت های نســبی و قابــل توجهی را 
داشــتیم و حرکت به ســمت جلو بود و در 
فرازی از زمینه ها که مــورد مطالبه ما بود، 
پیشرفت های نسبی حاصل شد و بخشی از 

انتظارات ما تأمین شد.
وی با بیــان اینکــه تیــم مذاکره کننده با 
حداکثر تلاش در این گفتگوها ظاهر شــد و 
انتظارات و توقعات جمهوری اســلامی را به 
طور جدی و قاطع منتقــل کرد، اظهار کرد: 
اما این پیشــرفت ها به طور کامــل تأمین 
کننده مطالبات قانونی جمهوری اســلامی 

ایران نبود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: مسائل 
نیاز به بررســی بیشتر داشــت که قرار شد 
تیم ها بــه پایتخت برگردنــد و گفتگوهای 
تکمیلی در پایتخت ها انجام شــود و مبتنی 
بر آن نظرات تکمیلی به ایــن طرح نهایی و 

جدید آقای بورل ارائه شود.
کنعانی تصریح کــرد: رایزنی ها در تهران در 
حال انجام است. اما به طور دقیق می توانیم 
بگوییم که ما در مرحله پیشرفت قرار داریم، 
اما اینکه بگوییم به توافق نزدیک هســتیم و 
این دور از گفتگوها می تواند به توافق نزدیک 
شود و منتهی شود، این معطوف به انتظارات 
به حق جمهوری اســلامی ایــران از طرف 

مقابل و مشخصاً طرف آمریکایی است.

زمینه برای توافق وجود دارد
وی با بیان اینکه ما معتقدیــم زمینه برای 
توافق وجود دارد، اظهار کرد: منافع اساسی 
کشورمان ناشی از توافق برجام باید تضمین 
شــود و در صورتی که چنین اتفاقی بیفتد 
ما معتقدیم که حتماً زمینــه برای امضای 
توافق در آینده بســیار نزدیک وجود دارد و 
ما معتقدیم که در سایه واقع بینی در طرف 

مقابل این رخداد شکل بگیرد.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی در واکنش 
به اعزام ســفیر جدیــد کویت بــه تهران، 
گفت: شــاهد تحول جدید در مسیر ارتقای 
مناســبات و همکاری های ایــران و کویت 
هستیم و ســطح روابط به سطح سفیر ارتقا 
یافت. البته سفیر ما در کویت حضور داشت 
و کویت ســفیر جدید خود را به ایران اعزام 
کرد و ایــن می تواند گام جدیــد در ارتقای 
روابط دو کشور باشد و ظرفیت های موجود 

را به فعلیت برسانیم.

لزوم تشکیل دولت مردمی و فراگیر 
در افغانستان

کنعانــی ضمن اشــاره به ســالروز خروج 
نیروهای اشــغالگر آمریکایی از افغانستان، 
گفــت: ثمــره ایــن اشــغال غیرقانونی و 

نظامی گری نامشروع در افغانستان چیزی 
جز خرابی ویرانی زیرســاخت ها و کشــتار 
نبود و این وضعیت اســفباری است که این 
اقدام نامشــروع دولت آمریکا در افغانستان 

به بار آورد.
وی افزود: ما از چیزی که در ۲۰ ســال اخیر 
در افغانستان گذشــت، به عنوان همسایه 
افغانســتان رنج بردیم و معتقدیــم بعد از 
خروج غیرمسئولانه نیروهای نظامی آمریکا 
از افغانستان این کشــور همچنان به عنوان 
یک دولت اشغالگر نســبت به آن چیزی که 

در افغانستان است مسئولیت دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
تلاش خواهیم کرد در کنار مردم افغانستان 
باشیم و همچنان نقش سازنده خود را برای 
تشکیل دولت مردمی و فراگیر در این کشور 

ایفا کنیم.
کنعانی همچنیــن در واکنش بــه توقیف 
هواپیمایــی ونزوئلایی با خدمــه ایرانی در 
آرژانتین، گفت: هواپیمایی که در آرژانتین 
در حال حاضــر توقیف اســت، در مالکیت 
کشور ونزوئلا اســت و از نظر مالکیت، هیچ 
ارتباطی با جمهوری اســلامی ایران ندارد و 
این هواپیما به طرف ونزوئلایی فروخته شده 
است که مدارک فروش و انتقال مالکیت بر 
اســاس ســازوکارها و قوانین بین المللی از 
جمله در سازمان ایکائو به ثبت رسیده است 
و ادعای آمریکا مبنی بــر اینکه این معامله 

غیر قانونی بوده است، کاملًا باطل است.
وی افزود: آمریکایی ها عــادت به دزدی از 
اموال کشورهای مستقل دارند. بیش از ۵۰ 
روز است که خدمه ایرانی این هواپیما بدون 

هیچ جرمی در آرژانتین بازداشت هستند.
سخنگوی دســتگاه دیپلماســی در پاسخ 
به ســوال خبرنگار مهر، در واکنش به سفر 
رئیس مجلس نماینــدگان آمریکا به تایوان 
و همچنین ســفر تعــدادی از نمایندگان 
آمریکایــی به این کشــور گفت: ما شــاهد 
تکرار رفتار غیر مســئولانه دولت آمریکا در 
حوزه های مختلف جغرافیایی هستیم. ما در 
خصوص اقدامی که دولت آمریکا انجام داد 
و ســفر مربوط به رئیس مجلس نمایندگان 
آمریکا به تایوان موضع خود را در چهارچوب 
ضرورت احترام به تمامیت ارضی کشــورها 
اعلام کردیم و در همیــن چارچوب مخالف 
هرگونه اقدام و ایجــاد بحران های جدید در 
حوزه های مختلف منطقــه ای و بین المللی 
هســتیم.وی افزود: حمایت از چین واحد 
سیاســت اصولی اعلام شــده و شــناخته 
شده جمهوری اســلامی ایران است و ما در 
خصوص هر اقدامی کــه در ارتباط با چین 
و یا در ارتباط با هر کشــور دیگری که ناقض 
وحدت سرزمینی و تمامیت ارضی کشورها 
با حاکمیت ملی کشــورها باشــد مخالف 

هستیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در تشریح 
ســفر معاون وزیر امور خارجه کشــورمان 
به افغانستان، گفت: ســفر معاون کنسولی 

وزارت خارجه به کابل با اهــداف مختلفی 
صورت گرفته اســت که رســیدگی به امور 
کنسولی، بازدید از نمایندگی های ایران در 
افغانستان، تســهیل روند صدور روادید که 
مانع ورود غیرقانونی شهروندان افغانستانی 

به ایران است، بود.
کنعانی افزود: امیدواریم در آینده و در پرتو 
تاکید طرفین شــاهد وضعیــت بهتری در 

مرزها باشیم.

انتقال پیام با قطر مرسوم است
وی همچنیــن در خصــوص ســفر معاون 
وزیــر امور خارجــه قطر به تهــران، گفت: 
تماس ها بین ما و قطر روند مشخصی دارد و 
موضوعات مختلفی در حوزه های دوجانبه 
و منطقه ای و بین المللی وجود دارد و انتقال 

پیام در این خصوص مرسوم است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص 
دستور رئیس جمهور برای تشکیل سازمان 
مهاجرین گفت: تشکیل سازمان مهاجرین 
جزو مســئولیت های وزارت کشور است که 
وزارت خارجه نقــش کمک کننده خواهد 

داشت.
کنعانی همچنیــن در واکنش به اختلافات 
آذربایجان و ارمنســتان، گفت: ایران توجه 
جدی بــه تمامیت ارضی کشــورها و حفظ 
مرزهای بین المللی و عــدم تغییر مرزهای 
ژئوپلتیــک دارد. همکاری ها با ارمنســتان 

سازنده است.

تحولات عراق را با دقت و حساسیت 
دنبال می کنیم

وی درباره تحولات اخیر عراق گفت: مسائل 
عراق برای ما بســیار مهم اســت و تحولات 
این کشــور را با دقت و حساســیت دنبال 
می کنیم و هــم در پرتو وجــود ارتباطات 
مثبت و ســازنده با بــرادران و دوســتان 
جریان های مختلف سیاسی عراق در تلاش 
هستیم که کمک کنیم دیدگاه های اطراف 
سیاســی کشــور به همدیگر نزدیک شود؛ 
همه جریان های سیاسی عراق را به احترام 
به قانون اساسی این کشور به عنوان منشور 
ملی دعوت می کنیم. لــزوم توجه به منافع 
ملی می تواند باعث شــود ثبات و اســتقرار 
به این کشــور بازگردد. ارتباط با دوســتان 
و برادران عراقی مســتمر است و هیچ وقت 
منقطع و منفک نبودیم هم از طریق سفارت 
ایــران در بغداد و تبــادل هیأت هــا انجام 
می شود و این ارتباط مثبت و سازنده وجود 

دارد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با بیان اینکه 
نگاه ما به عراق نگاه به یک کشور واحد است 
و ثبات این کشــور برای ما بســیار اهمیت 
دارد، افزود: در پرتو ثبات سیاســی در این 
کشور هم توسعه اقتصادی رخ می دهد و هم 
امکان توسعه مناســبات اقتصادی با ایران 
بیش از گذشــته فراهم خواهد شد و ارتقای 

نقش منطقه ای عراق فراهم خواهد شد.

کنعانی گفت: در کنار همــه برادران عراقی 
قرار داریــم و بر توســل به قانــون و قانون 
اساســی و انجام گفتگوهای داخلی و پرهیز 
از نــگاه به منافــع حزبی و جناحــی تاکید 

می کنیم.
وی در مورد چــاپ کاریکتاتــوری از امام 
خمینی )ره( در رسانه های عربستان گفت: 
انتظار داریم برادران در عربســتان سعودی 
منطبــق با اراده سیاســی شــکل گرفته و 
مبتنی بر گفتگوها و مصالح مشترک روابط 
خود را بازسازی و روابط رســمی خود را از 
ســربگیریم؛ به مبانی این گفت گوها ملتزم 
باشند و از دســت زدن به اقدامات در خلاف 
مســیر گفت گوها اجتناب کنند.سخنگوی 
وزارت امــور خارجه تاکید کــرد: اهانت به 
امام خمینی )ره( از نظر ما مطرود اســت و 
بر نمی تابیم و انتظار داریم دولت عربستان 

اهتمام و حساسیت خود را داشته باشد.

هیچ ارتباطی با ضارب سلمان رشدی 
نداشتیم

کنعانی درباره حمله به ســلمان رشندی و 
اظهارنظر مقامات آمریکایی در این زمینه، 
گفت: مــا هم ایــن موضوع را در رســانه ها 
دنبال کردیم و شــنیدیم اما آن چیزی که 
می توانــم در ارتباط با ایــن موضوع مطرح 
کنم این است که در ماجرای مله به سلمان 
رشدی هیچکس را غیر از حامیان او شایسته 
ســرزنش و ملامــت و حتــی محکومیت 

نمی دانم.
وی اضافه کرد: ســلمان رشــدی با اهانت 
به مقدســات اســلامی و با عبور از خطوط 
قرمز بیش از یک و نیم میلیارد مســلمان و 
همچنین خطوط قرمز همــه پیروان ادیان 
الهی خود را در معرض خشم و غضب مردمی 
قرار داد، نه تنها مسلمان ها بلکه همه پیروان 
ادیان الهی از اینکه به مقدســات یک دین 
الهی و آسمانی رســول الهی و اهانت شده 

رنجور شده و رنجور هستند.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره برخی 
از اخبار منتشــر شــده در مورد ارتباط فرد 
ضارب بــا ایــران، تصریح کــرد: به صورت 
قطعی و رســمی چنین موضوعی را تکذیب 
می کنیم. کســی حــق نــدارد جمهوری 

اسلامی ایران را متهم کند.

دولت کره جنوبی دارایی های ایران
 را بدون گره زدن به برجام آزاد کند

کنعانی پیرامون دارایی ها بلوکه شده ایران 
در کره جنوبــی، تاکید کــرد: پیگیری ها 
با طرف کره ای ادامــه دارد و جزو مطالبات 
ایران است که دارایی های ایران در آن کشور 
هیچ ارتباطی با برجام نــدارد و دارایی های 
ملت ایران اســت و دولت کره ملزم اســت 
ایــن دارایی ها را بــدون گــره زدن به هیچ 
موضوع دیگری بــه ایران در ســریع ترین 
زمان ممکن برگرداند.وی با بیان اینکه اقدام 
توأم با حســن نیت کره می تواند زمینه ای 

بــرای بازگشــت روابط در حــوزه طبیعی 
باشــد، افزود: گفتگوها در این زمینه ادامه 
دارد و آخرین گفتگو بیــن باقری و همتای 
کره ای بود و ایران بر آزادی هر چه ســریع تر 

دارایی ها ایران تاکید کرد.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی تاکید کرد: 
امیدواریــم طرف کــره منطبق بــا مصالح 
کشــور و بدون ارتباط دادن این موضوع به 
هیچ موضوع ثانویه ای به تعهدات عمل کند 

و دارایی ها ایران را آزاد کند.

آمریکا در روابط دو جانبه دیگر 
کشورها دخالت نکند

کنعانی درباره همکاری های ایران و روسیه 
نیز، گفت: همکاری های مــا در حوزه های 
متعــدد اســت و در حوزه هــای فناورانه 
همکاری جدی داریم کــه نمونه آن پرتاب 
ماهواره خیام به فضــا بود و همکاری های ما 
ربطی به موضوعــات جدیدی که در منطقه 

رخ داده ندارد.
وی تصریح کــرد: ادعاهای دولــت آمریکا 
سیاســی و ناظر بر اهداف سیاســی است. 
انتظار داریم آمریکا به جای طرح این مسائل 
به تعهدات خود برای ایجاد صلح و ثبات در 
منطقه بپــردازد و در حوزه هــای دوجانبه 

دیگر کشورها دخالت نکند.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره حمله 
رژیم صهیونیســتی به غزه و سفر زیاد نخاله 
به ایــران، گفت: ایــن حمله در اســتمرار 
سیاســت های تجاوزکارانه و ددمنشانه این 
رژیم اســت. زیرســاخت این رژیم مبتنی 
بر تجاوز، ترور و آدمکشــی و کودک کشی 

است.
کنعانی با بیان اینکه شاهد حوادث تلخ این 
مرحله از تجاوز ددمنشــانه این رژیم به غزه 
بودیم، اظهار کرد: ســفر زیاد نخاله به ایران 
در تداوم ارتباطات و تبــادل نظرهای ایران 
با گروه هــای مختلف فلســطینی منجمله 
گروه هــای مقاومت اســت و این ســفر در 
همان چارچوب انجام شــده اســت. اینکه 
رژیم صهیونیستی در این زمان حمله کرده 
اساســاً نمی دانم یک اقدام محاســبه شده 

بوده یا نبوده است.
وی با تاکیــد براینکه رفتار ددمنشــانه این 
رژیم در ارتباط با مردم فلسطین و غزه تکرار 
رفتارهای وحشــیانه این رژیم در گذشته 
اســت و آن را محکوم می کنیم، افزود: بیش 
از اینکــه حمله رژیم را مرتبط با ســفر زیاد 
نخاله به تهران بدانــم، معتقدم این رفتارها 
ناشی از شــرایط داخلی و بحرانی این رژیم 

است.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی تاکید کرد: 
بی ثباتی داخلــی در این رژیم و چالش های 
اجتماعی در ایــن رژیم باعث شــده برای 
فرافکنی اقدام به رفتارهــای تهدیدآمیز و 
غیرقانونــی و بی ثباتی آفریــن در پیرامون 
کند. حمله ایــن رژیم به غــزه در زمره این 
رفتارهاســت و حملــه شــب گذشــته به 
سوریه اســتمرار رفتارهای ساختارشکنانه 
این رژیم است؛ این مســئولیت جامعه بین 
المللی است که نسبت به این رفتارها اقدام 

جدی و بازدارنده کند.
کنعانی همچنین ۲۳ مــرداد و روز مقاومت 
اســلامی لبنان را در جنگ ۳۳ روزه گرامی 
داشت و گفت: روزی است که به تعبیر مقام 
معظم رهبــری، حزب الله لبنــان به جهان 
عرب و اسلام عزتی دوباره بخشید و هیمنه 
رژیم صهیونیســتی فروریخــت. اهمیت 
ایــن روز در تحقق یک راهبردی اســت که 
حضرت امام )ره( پایه گــذاری کردند و در 
دوران رهبری مقام معظــم رهبری امتداد 
یافت و این کــه مقاومت تنهــا گزینه حل 

مسئله فلسطین است.
وی بیان کرد: یاد شهدای مقاومت اسلامی 
و مردمی لبنان را گرامی می داریم و یاد و نام 
بلندآوازه شــهدای مقاومت و مدافع حرم و 
سردار شهید قاسم سلیمانی و یار دیرین آن 

شهید همدانی را گرامی می داریم.



معاون سازمان امور مالیاتی کشور:

میزان مالیات کارت به کارت با دستگاه پوز تفاوتی ندارد

اقتصاد
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 3
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      25 مرداد 1۴01    شماره 1120

اطلاعیه جدید سمات ویژه سهامداران عدالت:
عضویت در سجام رایگان شد

 شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه )سمات( 
اعلام کرد: مشمولان ســهام عدالت می توانند با اســتفاده از ۸۷ مرکز 
الکترونیک و حضوری نســبت به ثبت نام و احراز هویت رایگان سجام 

اقدام کنند.
به گزارش شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه، 
این شرکت با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: آن دسته از مشمولان سهام 
عدالت که تا به امروز اقــدام به ثبت نام و احراز هویت ســجام نکرده اند 
می توانند با بهــره مندی از ۸۷ مرکز الکترونیــک و حضوری به صورت 
کاملا رایگان در ســامانه ســجام ثبت نام و احراز هویت خــود در آن را 
انجام دهند تا از مزایای بی شــماری همانند دریافت سالیانه سود سهام 

عدالت، وام بانکی و غیره برخوردار شوند.
بر این اساس، مشمولان ســهام عدالتی که هنوز در سامانه سجام ثبت 
https:// نام نکرده و احراز هویت نشده اند می توانند با مراجعه به لینک

sahamedalat.ir/marakez بــا انتخاب یکــی از ۱۵ مرکز منتخب، 
ثبت نام رایگان سجام خود را انجام دهند.

همچنین این دسته از مشمولان ســهام عدالت برای دریافت خدمات 
رایگان احراز هویت ســجام نیز می توانند در یکی از هشت مرکز رایگان 
احراز هویت الکترونیک ســجام یا یکی از ۶۴ مرکز رایگان احراز هویت 
حضوری ســجام نیز این خدمت را کاملا رایگان انجــام دهند تا از همه 

منافع سهامداری خود منتفع شوند.

سامانه سجام چیست؟
لازم به ذکر است، ســجام یک ســامانه زیرســاختی برای شناسایی 
مشتریان برای ورود به باشگاه بزرگ بازار ســرمایه ایران است که همه 
فعالان این بازار اعم از سرمایه گذاران، مشتریان و مدیران نهادها در این 
سامانه، فقط یک بار برای همیشــه اطلاعات خود را در آن ثبت خواهند 
کرد و پــس از احراز هویت حضــوری و غیر حضوری قــادر به دریافت 

خدمات مبتنی بر داده های تایید شده خواهند بود.
بر اســاس این گزارش، از طریق این ســامانه اطلاعات هویتی، شماره 
حســاب، شــماره موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت دائمی فرد ثبت 
می شــود و از آن به بعد هیچ نهاد مالی نیازی به دریافت مجدد اطلاعات 

آن سهامدار را ندارد.
ســهامداران می توانند با مراجعه به سایت www.sejam.ir ثبت نام و 

احراز هویت سجام را به صورت الکترونیکی انجام دهند.

از سوی سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری
بلیت ۵۸ میلیون تومانی اربعین تکذیب شد

سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشــوری قیمت های بالای پروازهای 
اربعیــن را تکذیب کــرد و گفت: هیچ شــرکت هواپیمایــی یا آژانس 
مسافرتی حق ندارد حتی یک ریال بالاتر از قیمت مصوب، بلیت اربعین 

بفروشد.
 

میراکبر رضوی در یــک برنامه زنــده رادیویی با تکذیــب قیمت ۵۸ 
میلیون تومانی بلیــت پرواز تهران-نجف افزود: مــا به عنوان مجموعه 
ناظر و بحث حاکمیتی بر ایرلاین ها و مجموعه هواپیمایی کشــوری و 
در کنار اصحاب رسانه وظیفه بزرگی داریم که دغدغه ذهنی این اوضاع 
اقتصادی کشــور را به حداقل برسانیم و مشکلاتشــان را با یک سری 
تیترهایی که بعضی ها کمــی غیرآگاهانه ایــن کار را می کنند کاهش 

دهیم.
وی افزود: چند ماه پیش بحث قیمت ها و کف و سقف قیمت مطرح شد 
چون سفر عتبات از دغدغه های هموطنان اســت و ان شاءالله روزهای 
آینده عازم خواهند شــد. یک قیمت در ســایت انجمن شــرکت های 
هواپیمایی است که خود ســازمان هواپیمایی اعلام کرده هیچ شرکت، 
آژانس و ســایت اینترنتی اجازه ندارد حتی یک ریال از آن قیمت بالاتر 
بفروشــد و اگر این اتفاق بیافتد با مجموعه فروشــنده مسلماً برخورد 

خواهد شد.
رضوی افزود: چنیــن فروش هایی قطعاً تخلف اســت که نهاد نظارتی 
وجود دارد و وظیفه ما هم این اســت و خود مردم هم به عنوان کسانی 
که خدمت می گیرند باید به ما اطلاع دهند اما غیر از آن خود ســازمان 
هواپیمایی کشــوری به صورت لحظه ای در کنار مردم اســت و 
حتی روابط عمومی حضور پیــدا می کنند در فرودگاه ها و با مردم 
صحبت می کنند که به کجا ســفر می کنید؟ و ما قیمت را مقایسه 
می کنیم و اگر ببینیم شرکت یا مؤسسه ای گران فروشی کرده حق 

مسافر را برمی گردانیم.
وی افزود: پس از پروازهای حج، از همان لحظه دغدغه ما عملیات و سفر 
اربعین بود و جلسات مختلفی هم تشکیل شد اولین جلسه رسمی برای 
این موضوع چند روز پیش اولین نشســت هماهنگی پروازهای اربعین 
انجام شد و انشاالله از ۲۰ شهریور این سفرها آغاز و تا ۳۱ شهریور پایان 
می یابد. قیمت ســفر هوایی عتبــات ۶ میلیون تومان اســت و تاکید 
شــد فروش چارتری پرواز عتبات ممنوع، و فقط ســایت شرکت های 
هواپیمایی امکان فروش بلیت عتبات را دارند یعنی حتی ســایت های 
اینترنتی مجاز کــه الان فعالیت می کنند مجاز به این فروش نیســتند 
و ممنوع اســت و فقط شــرکت های هواپیمایی وارد سایت می شوند و 
ما الان منتظریم شــرکت های هواپیمایی اعلام آمادگی کنند که برای 
عتبات کدام یک از شــرکت ها قرار اســت پروازهایشــان را در اختیار 

بگذارند و باید برنامه ریزی شود.
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشــوری افزود: ما سه موضوع داریم که 
کمی ما را دچار دغدغه می کند یکی گرمای هوا، دوم گرد و غبار و سوم 
همزمانی اربعین با اوج و پیک پایان ســفرهای تابستانی است که داریم 
برنامه ریزی می کنیم و اگر الان وارد سایت های اینترنتی شوید که هنوز 
زمان سفرهای اربعین نرســیده بعضی روزها اگر دقت کنید مثلًا مسیر 
تهران به نجف می توانید با ۲ میلیون تومان بلیت تهیه کنید یا برگشتش 
زیر دو میلیون تومان یعنی پایین تر از نرخ اعلامی اســت و در پروازهای 

داخلی هم همین طور است.

بازار

ســازمان امور مالیاتی از ابتدای خردادماه سال جاری 
تفکیک حســاب های تجاری و شــخصی را شــروع 
کرد و براســاس اعلام مسئولان این ســازمان تا پایان 

شهریورماه به پایان می رسد.
در راســتای اجرای قانــون پایانه های فروشــگاهی 
و ســامانه مؤدیان پس از ســاماندهی دســتگاه های 
کارتخوان و سایر ابزارهای پرداخت، از اوایل خرداد ماه 
امسال تفکیک حساب های تجاری و شخصی آغاز شد. 
در این زمینــه، فعالان اقتصادی باید حســاب تجاری 
مرتبط به کسب وکار خود را به ســازمان امور مالیاتی 

اعلام کنند.

بر اســاس قانون پایانه های فروشــگاهی و 
ســامانه مؤدیان، مشــمولان این قانون باید 
شماره حساب یا حساب های بانکی و شناسه 
 )pos( یکتای دستگاه های کارتخوان بانکی
یا درگاه هــای پرداخــت الکترونیکی مورد 
اســتفاده برای فعالیت شــغلی خــود را به 

سازمان اعلام کنند.
همچنین، کلیه تراکنش  های انجام شــده صاحبان 
مشــاغل )صنفی و غیرصنفی( از طریق حساب های 
بانکی متصل به دســتگاه های کارتخوان بانکی و نیز 
درگاه های پرداخت الکترونیکی به عنوان تراکنش -

های بانکی مرتبط با فعالیت شغلی صاحب 
حساب بانکی محسوب شده و بانک مرکزی 
باید اطلاعات ایــن تراکنش  هــای بانکی 
شــامل مانــده اول دوره، وجــوه واریزی، 
وجوه برداشت شــده و مانده آخر دوره هر 
حســاب بانکی را به منظــور تکمیل پایگاه 
اطلاعــات هویتــی، عملکــردی و دارایی 
مؤدیان موضوع ماده )۱۶۹ مکرر( قانون مالیات های 
مستقیم مصوب  ۱۳۶۶/۱۲/۳با اصلاحات و الحاقات 
بعدی به صــورت برخــط در اختیار ســازمان امور 

مالیاتی قرار دهد.

در ایــن بین، بررســی آخرین وضعیــت تفکیک 
حســاب های تجاری و شخصی از ســازمان امور 
مالیاتی حاکــی از آن اســت که حدود هشــت 
میلیون حساب تجاری از سوی مؤدیان در جریان 
ارائه اظهارنامه مالیاتی به ســازمان امور مالیاتی 
اعلام شــده و این میزان حساب در ســازمان به 
عنوان حســاب تجاری شناســایی و ثبت شــده 

است.
همچنین، طبق گفته مســئولان ســازمان مالیاتی تا 
اواسط شهریور ماه امسال تفکیک حساب های تجاری 

و شخصی به پایان خواهد رسید.

مالیات

خریدار  معاون ســازمان امــور مالیاتی 
اظهار داشــت: به صراحت اعــلام می کنم 
که پس از یک ســال که برای صنوف برگه 
تشخیص مالیات صادر شد، متوجه خواهند 
شد که واریز وجه از طریق دستگاه های پوز 
یا از طریق کارت به کارت تفاوتی در میزان 
مالیات آنهــا نخواهد داشــت و رویه خود 
را اصلاح می کنند و دســتگاه های پوز را از 

کشوی خود بیرون می آورند.
ســعید توتونچی دربــاره اخــذ مالیات از 
تراکنش های حســاب های مالیاتی و کارت 
به کارت ها تاکید کرد: نکته بسیار مهم این 
است که تراکنش حساب های مالی و کارت 
به کارت کــردن مردم عــادی )افرادی که 
فعالیت تجاری و اقتصادی ندارند( مشمول 

اخذ مالیات نمی شود.
وی درباره شناســایی حســاب های بانکی 
و تراکنش هــای تجــاری از حســاب های  
غیر تجــاری اظهار داشــت: در راســتای 
اجرای تکالیف قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ 
و ۱۴۰۱ و ســایر قوانیــن ماننــد پایانــه 
فروشگاهی و ســامانه مودیان به طور قطع 
باید حســاب های شــخصی و حساب های 
تجاری، حساب های مربوط به فعالیت های 
اقتصادی اعم از فعالیت  اشــخاص حقیقی و 

حقوقی از هم تفکیک شوند.
معاون ســازمان امــور مالیاتــی ادامه داد: 
تفکیک حســاب های فعالیت های تجاری و 
حساب های شخصی از طریق خوداظهاری 
خود افراد و صاحبان حساب انجام می شود 
و مبنای تفکیک قوانین مصوب شده  است و 
بانک مرکزی هم در حــال انجام این تکلیف 

قانون بودجه است.
توتونچی افزود: نحــوه خوداظهاری به این 
گونه است که پیامکی از سوی بانک مرکزی 
به افــراد برای تعیین حســاب شــخصی و 
تجاری ارسال می شود و افراد باید مشخص 
کنند که کدام یک از حساب هایشــان برای 
مقاصد تجاری یا غیرتجاری مورد اســتفاده 

قرار می گیرد و به بانک مرکزی اعلام کنند.
وی درباره صحــت خوداظهاری افراد گفت: 
بانک مرکزی بر اســاس فعــل و انفعالات و 
تراکنش ها، این حســاب ها و ادعای افراد را 

راست آزمایی می کند. باید توجه داشت که 
حساب شخصی یک آستانه مشخصی دارد 
و نمی تواند تراکنش ها و واریز و برداشت آن 
از یک رقمی بیشتر باشــد و فراتر برود و اگر 
افرادی مدعی باشــند که تمام حساب های 
آنها شــخصی اســت، بانــک مرکــزی با 
الگوریتم های طراحی شــده و هوشــمند، 
تشخیص می دهد که این حساب نمی تواند 

شخصی باشد.
معاون ســازمان امور مالیاتی با بیان اینکه 
دوره انکار به ســر آمده   است، اظهار داشت: 
حساب یک کارمند مشــخص است و یک 
ورودی و خروجــی مشــخصی دارد حال 
اینکه ممکن اســت در هر چنــد ماه یا چند 
سال یک بار ورود و خروج پول قابل توجهی 
برای خرید مسکن، خودرو و... داشته باشد و 
به طور کامل این تراکنش هــا و موارد قابل 

شناسایی هستند.
توتونچی با تاکیــد بر اینکه حســاب های 
غیرتجاری و تجاری افــراد با الگورتیم های 
هوشمند بانک مرکزی قابل تفکیک است، 
ادامــه داد: اساســا تفکیک حســاب های 
شــخصی و تجاری مبنای قانونــی دارد و 

تکلیف بانک مرکزی است.
وی با بیان اینکه مردم نگران مشمول شدن 
تراکنش ها و کارت به کارت  ها به اخذ مالیات 
نباشــند، گفت: تاکید می کنم که سازمان 
امور مالیاتی هیچ قصدی برای اخذ مالیات 
از تراکنش های حســاب های بانکی مردم 
ندارد و اساســا اخذ مالیات از تراکنش های 
مردم مبنای قانونی نــدارد و طبق اصل ۵۱ 
قانون ســازمان امورمالیاتــی، امکان اخذ 
مالیــات در کارت بــه کارت و تراکنش ها 

وجود ندارد.
این مقام مسئول در ســازمان امور مالیاتی 
گفت: تنها کاربرد این حســاب ها به عنوان 
قرینه ای بــرای بررســی میــزان و حجم 

معاملات و مبادلات فعالان اقتصادی است.
وی ادامه داد: همچنین میزان مالیات برای 
فعالان اقتصادی هم متفاوت است و مالیات 
فردی با حســابی که تجاری اعلام کرده و ۲ 
میلیارد تومان کار کرده با حســاب تجاری 
فردی که ۲۰ میلیارد تومان کار کرده، قطعا 

متفاوت است.
معاون ســازمان امور مالیاتی با اشــاره به 
اقدام برخــی از صنوف بــرای جمع آوری 

دســتگاه های پوز و دریافــت وجه از طریق 
کارت بــه کارت گفــت: متاســفانه برخی 
از صنوف دســتگاه های پوز خــود را از میز 
برداشــته اند و از مردم می خواهند که وجه 
را به صورت کارت بــه کارت پرداخت کنند 
اما این اصناف بایــد بدانند که به هر حال آن 
کارت بانکی هم به یک حساب بانکی متصل 
اســت و فرقی ندارد که پــول از چه طریقی 
) چه پــوز و چــه کارت بــه کارت( وارد آن 
حساب بانکی می شــود. به هر حال گردش 
آن حســاب بانکی مورد ملاک قرار گرفته 

می شود.
توتونچی درباره انتقــال وجه به کارت هایی 
که به نام افرادی دیگر و غیــر از صاحب آن 
کسب و کار است، اظهار داشت: کارت به نام 
هر فردی که باشد آن فرد هم عضو حقیقی یا 
حقوقی این جامعه است و به نام آن در نظام 
بانکی کشور حسابی باز شده  که باید در قبال 
تراکنش ها و حجم مبادلات پاسخگو باشد. 
باید مشخص کند این حساب تجاری است 
یا شــخصی و غیرتجاری و با الگوریتم های 
هوشمند بانک مرکزی تراکنش های بالا به 
راحتی قابل شناســایی و رصد است و ازاین 

رو امکان دور زدن قوانین مالیاتی در اینباره 
وجود ندارد.

معاون ســازمان امور مالیاتــی گفت: برای 
حســاب های تجاری هــم تعــداد دفعات 
تراکنش ها و میــزان مبالغ مورد ملاک قرار 
می گیرد و اگر این دفعات و حجم تراکنش ها 
از حدی فراتر بــرود، بانک مرکــزی آن را 
حساب تجاری می داند. از این رو هر صنفی 
اگر کارت با نام افراد دیگــری را برای واریز 
وجه معرفی کند، آن فرد مشــمول مالیات 

می شود.  
وی با بیان اینکه مــردم از پرداخت وجه از 
طریق کارت به کارت ناراضی هستند، گفت: 
با اجرای قوانیــن و مقررات جدید، صاحبان 
صنوف و کسب و کار تا چه زمانی می توانند 
دستگاه های پوز را در کشوی میز خود قرار 
دهند یا شماره کارت منشی و افراد دیگر را 

برای واریز وجه معرفی کنند؟
توتونچی تاکید کرد: متاســفانه شــاهد آن 
هســتیم که برخی از فعــالان اقتصادی و 
صنــوف اظهارات نادرســتی دربــاره اخذ 
مالیــات از تراکنش هــای بانکــی مطرح و 
رســانه ای می کنند. به هیچ وجــه قرار بر 
این نیســت که تمام تراکنش ها و کارت به 
کارت ها مشــمول مالیات شــود بلکه تنها 
ســود افراد مشــمول مالیات خواهد شد و 
تفکیک حساب و رصد تراکنش ها قرینه ای 
است برای شناخت مختصات دقیق فعالان 
اقتصادی و وسیله ای برای تشخیص مالیات 

عادلانه و منصفانه محسوب می شود.
معاون ســازمان امور مالیاتی با بیان اینکه 
با این تمهیدات واریز وجــه از طریق کارت 
بــه کارت عبــث و بیهــوده اســت، گفت: 
ایــن مطالبات بــرای پرداخت وجــه تنها 
زحمــت مــردم را افزایش می دهــد و به 
عنوان کارشــناس امور مالیات به صراحت 
اعلام می کنم که پس از یک ســال که برای 
صنوف برگه تشــخیص مالیات صادر شد، 
متوجه خواهند شــد که واریز وجه از طریق 
دســتگاه های پوز یا از طریق کارت به کارت 
تفاوتی در میزان مالیات آنها نخواهد داشت 
و رویه خود را اصلاح می کنند و دستگاه های 

پوز را از کشوی خود بیرون می آورند. 

تفکیک حساب های تجاری به کجا رسید؟

مدیر گروه پول و بانک مرکز پژوهش های مجلس:

حذف انتشار تسهیلات جاری، خلاف اهداف مجلس از شفاف سازی بانک هاست

محمدحسین ســیف اللهی مقدم  مدیر 
گروه پول و بانک مرکز پژوهش های مجلس 
گفت: افشــای تســهیلات پرریسک اساساً 
برای منافع عمومی ضرورت دارد. لایحه ی 
اخیــر دولــت مخالفان جــدی در مجلس 

خواهد داشت
 چند ســالی اســت که بانــک مرکزی با 
مصوبه هــا و آئین نامه هــای متعــدد در 
تلاش اســت تا تســهیلات کلان بانکی را 

ساماندهی کند. 
در این راســتا، مجلس شــورای اســلامی 
نیــز در بودجه ســال ۱۴۰۱ طــی تبصره 
۱۶، بانــک مرکــزی را موظف کــرد تا در 
ســایت خود و در دوره های زمانی مشخص، 
اطلاعات تسهیلات و تعهدات کلان جاری و 

غیرجاری بانک ها را منتشر کند.

هنوز مدتی از اجرای این قانون توسط بانک 
مرکزی نگذشته اســت که دولت در صدد 
این برآمده که لایحه ای برای اصلاح تبصره 
۱۶ قانون بودجه به مجلس بفرســتد که در 
یکی از مواد این لایحه بیان شــده که بعد از 
عبارت شفاف سازی تســهیلات و تعهدات، 
عبارت غیرجــاری درج و عبــارت جاری و 
سررسید گذشته حذف شود؛ این در حالی 
اســت که به گفته رئیس ســازمان بازرسی 
کشور، تسهیلات غیرجاری تنها ۸.۴ درصد 
از کل تســهیلات کشــور را در خرداد ماه 

امسال تشکیل داده است.
از طرف دیگر، بانک ها معمولاً تســهیلات 
غیرجاری برخی ذی نفعان دارای نفوذ خود 
را به تسهیلات جاری امهال می کنند که این 
امر، موجب زیر ســوال رفتن همه اقداماتی 

می شود که در طول این سال ها برای ایجاد 
جریــان شفاف ســازی اطلاعــات با هدف 
جلوگیری از فساد بانکی در حوزه تسهیلات 

کلان در کشور انجام شده است.
در این رابطه، میثم خســروی، مدیر گروه 
پول و بانــک مرکز پژوهش هــای مجلس 
دربــاره تبصــره ۱۶ قانون بودجه ســال 
۱۴۰۱ مبنی بر انتشار اطلاعات تسهیلات 
و تعهدات کلان توســط بانــک مرکزی به 
خبرنگار مهر گفت: انتشــار این دســته از 
اطلاعات قطعاً کارکرد مثبتی دارد. افشای 
تســهیلات پر ریسک اساســاً برای منافع 
عمومی ضــرورت دارد؛ چون تســهیلات 
کلان و اشخاص مرتبط در دسته تسهیلات 
پر ریســک طبقه بنــدی می شــوند و این 
ریســک به همه ذی نفعان سرایت می کند 
یعنی ســپرده گذاران، ســهامداران خرد و 

غیره.
وی افزود: همین منطق مالی می گوید این 
تسهیلات پر ریســک را باید به اطلاع همه 
ذی نفعان برســانند. کاری کــه در قانون 
بودجه ۱۴۰۱ مجلس انجام شــده اتفاقی 
جدید نبوده اســت که مجلس انجام داده 
باشــد. بانک مرکزی در فاصله ســال های 
۹۱ تــا ۹۴ چند مصوبه در ایــن حوزه دارد 
که بانک ها این تســهیلات را خودشان در 
چرخه مالی افشــا کنند. کاری که مجلس 
کرده این اســت که باید روی سایت بانک 
مرکزی منتشر شود. اتفاق ویژه ای که الان 
می افتد انتشار آن روی سایت بانک مرکزی 

است.
مدیر گروه پول و بانــک مرکز پژوهش های 

مجلس در ادامه گفت: مسئله اصلی در حال 
حاضر این است که مرز بین تسهیلات جاری 
و غیرجاری در دست بانک است؛ به این معنا 
که علی رغم قواعدی که بانک مرکزی دارد، 
تخلف های جدی وجود دارد و از خلاءهای 
مقرراتی هم اســتفاده می شود. در بسیاری 
از موارد تســهیلات غیرجــاری به جاری 
تبدیل می شود. این امر به ویژه در خصوص 
تسهیلات اشخاص مرتبط به مراتب امکان 

وقوع خیلی بیشتر است.
خسروی افزود: یک شرکت زیر مجموعه 
بانــک می توانــد تعامل مخربــی با بانک 
شــکل دهد و تســهیلات غیرجاری را به 
جاری تبدیل کند و از افشــای آن سر باز 
زننــد. به همیــن خاطر، اگر ایــن لایحه 
تصویب شود عملًا دســتاورد قانون از بین 
می رود. این خیلی عجیب اســت که خود 
بانک مرکزی اساســاً دنبال چنین چیزی 
اســت. در حالی که در مصوبه تسهیلات 
و تعهدات کلان و اشــخاص مرتبط بانک 
مرکزی گفته که بانک ها باید افشــا کنند 
و در مواد آخر جزئیــات آن را مطرح کرده 
و در آنجا خــودش تصدیق می کند که هم 
جاری و هم غیرجاری باید افشــا شود ولی 
الان چنین پیشــنهادی را مطرح می کند 
که اساساً کل مســئله را به حاشیه می برد 
و کل اقداماتی که می خواهد انجام شود را 

نابود می کند.
وی دربــاره دلایــل مطرح شــدن چنین 
لایحه ای توســط دولت اذعان داشــت: از 
زمانی که اسامی منتشر شد، ادبیات برخی 
از رسانه ها و همچنین ادبیات دولت این بود 

که همه را تحت عنــوان ابر بدهکاران بانکی 
مطرح کردنــد. در صورتی که تســهیلات 
جاری که افشا شده شــامل نام افراد خوش 
حسابی هم هست که فقط برای سرمایه در 
گردش خــود وام کلان می گیرند. بنابراین 
دولت و بانک مرکــزی تصمیم گرفتند تنها 
آنهایی را معرفی کنند که قسط هایشــان را 

پرداخت نکرده اند.
این کارشناس مسائل پولی و بانکی در رابطه 
با این اقــدام دولت و بانک مرکــزی اذعان 
داشت: اما راه حل این است که اطلاع رسانی 
و سیاســت ارتباطی دولت و بانک مرکزی 
باید اصلاح شو؛ یعنی گفته شود افرادی که 
اسم هایشــان آمده همه بدهکار بدحساب 
نیستند. آنها که نامشان در لیست تسهیلات 
غیرجاری آمــده، وام هایشــان را پرداخت 
نکرده اند و آنهایی که در لیســت تسهیلات 
جاری هستند تسهیلات پر ریسک دریافت 

کرده اند.
خســروی در انتها درباره واکنش احتمالی 
مجلس به این لایحه گفت: مجلس ساختار 
تصمیم گیری غیرمتمرکزی دارد و تا زمانی 
که در صحن مطــرح و رأی گیری نشــود، 
نمی تــوان پیش بینی کرد کــه مجلس چه 
خواهد کرد، ولی قطعاً می دانم که مخالفان 
جــدی در مجلس خواهــد داشــت؛ زیرا 
مجلس بر جزئیات تبصره ۱۶ قانون بودجه 
امسال تاکید داشــته و همچنین مشخص 
اســت اگر این لایحه تصویب و شفاف سازی 
تســهیلات دهی بانک ها محدود شود، چه 
اتفاقاتی خواهد افتاد. مهم این است که این 

لایحه مخالفان جدی در مجلس دارد.
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مقام کارگری خبر داد
 مشخص شدن تکلیف حق مسکن کارگران

 در شورای عالی کار

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران از مشــخص شــدن 
تکلیف مصوبه حق مســکن کارگران در نشست بعدی شورای عالی کار 
خبر داد و گفت: وزیر ســابق کار در نشست تعیین دستمزد ۱۴۰۱ به ما 
اعلام کرد که قول مساعد حق مســکن را قبلا از دولت گرفته است ولی 
آنچه که در هیــات وزیران تصویب و ابلاغ شــد، تغییر مصوبه و کاهش 

مبلغ آن بود.
هادی ابوی ـ  دربــاره آخرین وضعیت مصوبه حق مســکن کارگران و 
تایید یا اصلاح آن، گفت: حق مسکن تنها آیتمی است که بعد از تصویب 
در شــورای عالی کار به هیات وزیران می رود و دولت بایــد آن را تایید 
یا رد کند تا به تصویب برســد. امســال اتفاقی که افتاد این بود که رقم 
حق مســکن برخلاف انتظار تغییر کرد و مجلس مصوبه هیات وزیران 

را ابطال کرد.
وی ادامه داد: آقای عبدالملکی ـ وزیر ســابق کار ـ بعد از پایان جلســه 
دســتمزد ۱۴۰۱ در شــورای عالی کار به ما اعلام کرد که قول مساعد 
دولت را گرفته اســت لذا وقتی که رقم ۶۵۰ هزار تومانی حق مسکن با 
حضور وزرای دولت و نمایندگان کارگری و کارفرمایی در جلسه رسمی 

تصویب شده، شایسته نبود که این مصوبه تغییر کند.
این مقام مســئول کارگری دربــاره ابطال مصوبــه در مجلس گفت: 
کمیســیون تطبیق قوانین مجلس اختیاراتی دارد و زمانی که از قانون 
عدول شــود، از بعد نظارتی قوانین را پیگیری می کند. در مورد مصوبه 
حق مســکن چون قبلا در شــورای عالی کار ۶۵۰ هزار تومان تصویب 
شده و پس از ارســال به هیات وزیران به ۵۵۰ هزار تومان کاهش یافته 

بود، مجلس آن را مغایر دانسته و ابطال کرد.
ابوی در پاسخ به این پرسش که آیا تشکل های کارگری در جریان تایید 
مجدد مصوبه در هیات وزیران یا اصلاح آن قــرار دارند یا خیر؟ گفت: تا 
کنون هیچ ابلاغ رسمی مبنی بر اینکه مصوبه ۶۵۰ هزار تومانی تصویب 
شده یا نه صورت نگرفته اســت ولی هفته آینده جلسه شورای عالی کار 
تشکیل و به احتمال زیاد در این جلسه تکلیف مصوبه مشخص می شود 
که آیا دولت آن را پذیرفتــه و ابلاغ خواهد کرد یا به شــورای عالی کار 

برگردانده خواهد شد.
نماینده کارگران در شــورای عالی کار تاکید کرد: دولت این اختیار را 
دارد که مصوبه را تصویب نکند ولــی در صورت نیاز به اصلاح و بازنگری 
باید به شــورای عالی کار برگردد.در شورا روی مبلغ حق مسکن و اینکه 

کمتر یا بیشتر شود مجددا بحث و تصمیم گیری خواهیم کرد.

درخواست مرغداران از وزیر جهاد؛ نهاده های 
خریداری شده بارگیری شود

تولیدکنندگان گوشــت مرغ خواســتار بارگیری فــوری نهاده های 
خریداری شده توسط تولیدکنندگان شده و هشــدار دادند که در غیر 

این صورت تولید آسیب جدی خواهد دید.
 قیمت مــرغ در هفته های اخیر روند نزولی طی کــرده به طوری که در 
حال حاضر قیمت هر کیلوگرم مرغ در بازار مصــرف به حدود ۴۸ هزار 
تومان رسیده این در حالی اســت که قیمت مصوب هر کیلوگرم از این 
کالا ۶۰ هزار تومان اســت. در همین راســتا به گفتــه تولیدکنندگان 
شــرکت پشــتیبانی امور دام نیز در خرید توافقی مرغ مــازاد عملکرد 

مطلوبی نداشته و همین مسأله چالش ها را بیش از پیش کرده است.
در این زمینه اتحادیه سراسری مرغداران گوشــتی در نامه ای به وزیر 
جهاد کشاورزی ضمن گلایه از شــرایط موجود عنوان کرده، هیچکدام 
از وعده هایی که به مرغداران داده شده، جامه عمل نپوشیده است، این 
اتحادیه با اشاره به اینکه قرار بوده نهاده های مرغداران تا ۲۱ اردیبهشت 
ماه با ارز ترجیحی تأمین شــود خواســتار بارگیری فــوری نهاده های 
خریداری شده توسط تولیدکنندگان شده و هشدار داده که در غیر این 
صورت تولید آســیب جدی خواهد دید. در متن نامه تولیدکنندگان به 

سیدجواد ساداتی نژاد آمده است:

همان گونه که مستحضرید حدود سه ماه است که ارز ترجیحی تأمین 
نهاده ها حذف گردیده و مرغداران گوشــتی با ارز نیمایی اقدام به خرید 
ذرت و کنجاله ســویا می کنند و این در حالی است که سایر هزینه های 
تولید نیــز با افزایش زیادی مواجه بوده اســت طی دو جلســه ای که با 
حضور معاون محترم اول رئیس جمهور در حضور جنابعالی داشــتیم 

قول داده شد که نهاده های مرغداران تا ۲۱ اردیبهشت تأمین شود.
همچنین بنا بود تســهیلات حمایتی برای پوشــش بخشی از افزایش 
هزینه های مرغداران تأمین شود و تداوم یابد تولید کنندگان نیز تلاش 
کردند که با وجود تمام ریســک هایی که با آن مواجه اند به تولید خود 
ادامه دهند متأســفانه تا امروز هیچیک از قول های داده شده عملیاتی 
نشده اســت و با توجه به قیمت پایین مرغ به واســطه افزایش عرضه و 

بعضاً عرصه مرغ وارداتی قیمت مرغ زنده حدود ۳۲ هزار تومان است.
این در حالی اســت که هزینه هر کیلو بالای ۴۹ هزار تومان می باشــد. 
شرکت پشتیبانی نیز در این شرایط بر اســاس مصوبه غیر کارشناسی 
ستاد تنظیم بازار در اکثر استان ها بر اســاس قیمت روز استان ها اقدام 
به خرید می نمایــد که علاوه بر اینکه به کاهش زیــان مرغداران کمک 
نمی کند، به رکود بازار دامــن می زند.با این شــرایط ادامه تولید برای 
قریب به اتفاق تولید کنندگان غیر ممکن شــده اســت و آن هایی که 
قدرت تولید دارنــد با زیانی که متحمل می شــوند تولید نخواهند کرد 
و بخش قابل توجهی از مرغداران به واســطه ورشکســتگی و زیان غیر 
قابل جبران از تداوم تولید کنار می روند، مــوارد فوق منجر به اعتراض 
مرغداران، کاهش تولید و تهدید امنیت غذایی خواهد شــد.لذا با توجه 
به اطلاع رســانی مکرر این اتحادیه مجــدداً از حضرتعالی تقاضا داریم 
تأمین نهاده بابت جوجه ریزی تا ۲۱ اردیبهشت، بارگیری فوری نهاده 
خریداری شــده توسط مرغداران، تســریع در تأمین مجدد تسهیلات 
ارزان بــرای مرغداران و اصــلاح قیمت مرغ زنده متناســب با افزایش 
قیمت مؤلفه های تولید را امر به ابلاغ و اجرای فوری برای حفظ تولید و 

جلوگیری از بروز التهاب در بازار تولید و مصرف کنید.

تولید

یک تولیدکننده از تعویق فروشگاه های زنجیره ای در 
پرداخت مطالبات تولیدکننــدگان خبر داد و گفت که 
بیشــتر تامین کنندگان در حال حاضر با این مشــکل 
دست و پنجه نرم می کنند و توانایی شکایت هم ندارند.

ســال گذشــته چند تولیدکننده در تماس با ایسنا، از 
هزینه های سرســام آوری که فروشگاه های زنجیره ای 
از آن هــا دریافت می کنند،   انتقاد کردنــد. تا جایی که 
طبق گفته برخی از آنها، فقــط می توانند ۴۰ درصد از 
قیمت درج شــده روی کالا را از فروشــگاه ها دریافت 
کنند و مابقی صرف هزینه ورود به فروشگاه زنجیره ای، 
خسارت، بازاریابی و غیره می شود که همان مبلغ را هم 

قسطی و با دیرکرد پرداخت می کنند.
این موضوع از اتحایــه فروشــگاه های زنجیره ای هم 
پیگیری شــد و یکی از اعضــای این اتحادیــه تلویحا 
دریافــت هزینه های یاد شــده از تولیدکننــدگان را 

تایید کرد و با اشــاره به هزینه های چند صد 
میلیونــی بیلبوردهای تبلیغاتــی گفت که 
حضور در یک فروشگاه زنجیره ای به عنوان 
یکی از اثرگذارترین کانال هــای تبلیغاتی، 
نیاز به برنامــه ریزی بــرای بهره برداری هر 
چه بیشتر از حضور در شــلف فروشگاه دارد. 
در نهایت معاونت بازرســی اتــاق اصناف در 

این رابطه گفت که در صورت شــکایت رسمی، امکان 
پیگیری ماجرا در سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان که زیرمجموعه وزارت صمت اســت و 
همچنین معاونت نظارت و بازرسی اتاق اصناف، وجود 
دارد.اما به نظر می رســد اختلافات تولیدکنندگان با 
فروشگاه های زنجیره ای تمام نشــده است. چرا که در 
روزهای اخیر یک تولید کننده در بخش بســته بندی 
در تماس با ایســنا از تعویق فروشــگاه های زنجیره ای 

در پرداخت مطالبــات تولیدکنندگان خبر 
می دهد.به گفته وی فروشگاه های زنجیره ای 
با تولیدکنندگان قــرارداد دو ماهه دارند، اما 
پنج ماه اســت که پول محصولاتی که از این 
تولیدکننده خریده انــد، پرداخت نکرده اند. 
این وضعیت به تولیدکنندگان آسیب جدی 
وارد می کند، چرا که آن ها باید بابت دیرکرد 

اقساط خود به بانک ها، جریمه های کلان بپردازند.
این تولیدکننده همچنین می گوید که فروشــگاه های 
زنجیــره ای بــا پول هــای تولیدکننــدگان کارهای 
اقتصــادی متفــاوت و طرح هــای توســعه ای اجرا 
می کنند و ســود می برند یا بدهی های خود را پرداخت 
می کنند: فروشــگاه های زنجیــره ای به نوعــی ما را 
گروگان گرفته اند و حتی نمی توانیم از آن ها شــکایت 
یا با آن ها برخــورد تند کنیم. چرا کــه با کوچک ترین 

اتفاقی، فروشگاه ها اختلاف حساب یک طرفه می زنند 
و می گویند باید این اختلاف حساب را حل کنید. یعنی 
تولیدکننده طلبکار است، اما فروشگاه ها پول هایی که 
تاکنون پرداخت کرده را منظور می کنند، اما رسید بار 
جدیــد تولیدکننده را نمی زننــد و در نهاید می گویند 
شما بدهکار هستید. در این شــرایط تولیدکننده باید 
دو ماه دوندگــی کند تا اختلاف حســاب را حل کند و 

بنابراین دو ماه دیگر هم عقب می افتد.
او از بدهی شــش میلیارد تومانی خود از فروشــگاهی 
زنجیره ای خبر می دهد: بیشــتر تامیــن کنندگان در 
حال حاضر با این  مشکل دســت و پنجه نرم می کنند. 
فروشگاه ها در یک ســایت میزان کالای فروخته شده 
خود را اعــلام می کنند که نشــان می دهــد کالاها را 
فروخته انــد، اما پــول تولیدکننــده را در موعد مقرر 

پرداخت نمی کنند. 

صادرات اتحادیــه اروپا به روســیه در ژوئن ۱۸درصد 
نسبت به ماه قبل افزایش یافت و به ۴.۴۵ میلیارد یورو 
رسید. داده های تجارت خارجی اداره آمار یورواستات 

نشــان می دهد که صادرات اتحادیه اروپا به روسیه در 
ژوئن ۱۸ درصد نســبت به ماه قبل افزایــش یافت و به 
۴.۴۵ میلیارد یورو رســید.این دومین ماه متوالی بود 

که صادرات به روسیه پس از پایین ترین رقم آوریل که 
تنها ۲.۷۸ میلیارد یورو بود، افزایش یافت. با این حال، 
ارزش کالاهای ارســال شده به روسیه بســیار کمتر از 

رقم ژوئن ۲۰۲۱ یعنی ۷.۲۱ میلیارد یورو است، چون 
حدود ۲۸ درصــد از صادرات اتحادیه اروپا به روســیه 

تحت تحریم های مرتبط با اوکراین باقی مانده است.

وشگاه فر

صادرات

سمیه رسولی  متولیان صمت در اظهارات 
گوناگونی خبر از اجرای سیاست آزادسازی 
واردات خودرو تا شهریور داده بودند اما تنها 
یک هفته تــا پایان مهلت وعــده ها مانده و 
این در حالیســت که حتی از آیین نامه هم 

خبری نیست.
 یکی از هشــت فرمان رئیس جمهور برای 
صنعت خودروســازی که اســفند ماه سال 
۱۴۰۰ صادر شد، اشــاره به رفع ممنوعیت 
واردات خودرو که از سال ۹۷ آغاز شده بود، 

داشت.
در فرمــان رئیس جمهور آمــده بود که 
»بــه منظــور افزایش رقابــت پذیری و 
رفع شــائبه انحصار، متناســب سازی 
قیمت خــودرو و جبران کمبــود تولید 
به میزان مورد نیاز بــازار، موانع قانونی و 
اجرایی واردات خودرو در ســال ۱۴۰۱، 
حداکثر ظرف سه ماه آینده رفع گردد و با 
افزایش صادرات خودرو و قطعات، نسبت 
صــادرات بــه واردات در صنعت خودرو 

افزایش یابد.«
پس از کــش و قوس های فــراوان در مورد 
واردات یا عدم واردات خودرو در اوایل سال 
جاری و ســپس تنظیم آئیــن نامه واردات 
خودرو، ۲۱ تیر ماه منوچهر منطقی معاون 
صنایع حمــل و نقل وزیر صمت بر اســاس 
صحبت های فاطمی امین وزیر صمت که از 
ماه ها قبل و منطبق با فرمان رئیس جمهور 
خبــر از واردات خودرو به کشــور می داد، 
وعده ورود خودرو تا شــهریور مــاه را داد و 

اعلام کرد که »اجرایی شدن این آئین نامه 
منوط به مصوبه هیئت دولت اســت ضمن 
اینکه بر اســاس برنامه ریزی صورت گرفته، 
تا شــهریور ۱۴۰۱ واردات خــودرو انجام 

می شود.«
منطقی حتــی۲۳ مــرداد ماه دوبــاره در 
مورد واردات خودرو صحبــت و اعلام کرد 
که »زمانی که قرار اســت خــودرو با قیمت 
مشــخص و برای طیف خاصی وارد شــود، 
مهندســی معکــوس انجام می شــود؛ به 

این معنی کــه هزینه حمل و نقــل، تعرفه 
گمرکی، اســقاط )برای واردات هر خودرو 
۲ خودرو باید اسقاط شود( و غیره محاسبه 
خواهد شد. سپس مشوق هایی برای کاهش 
مؤلفه هــای مذکور پیش بینی می شــود تا 
قیمت هــدف برای خودروهــای اقتصادی 
به دســت آید. بنابراین مشــوق هایی برای 
واردات خودروهای اقتصادی در نظر گرفته 
شده است؛ به طور مثال تعرفه واردات تا ۲۰ 
درصد کاهــش می یابد یا از اســقاط معاف 

می شوند.«
البته منطقی در این اظهارات اشــاره ای به 
زمان واردات خــودرو و وعده های صمت در 
خصوص انجام واردات در نیمه نخست سال 

نکرده است.

هیچ خبری از آئین نامه نیست
بر این اســاس، تا لحظه تنظیم این گزارش 
هیچ خبری در مــورد تصویــب آئین نامه 
واردات خودرو در هیأت دولت منتشر نشده 

و تنها اخبار متناقضــی از جانب نمایندگان 
مجلس رسانه ای شده است؛ به عنوان نمونه 
علیرضا سلیمی عضو هیأت رئیسه مجلس 
اخیراً در یک اظهارنظری در مورد سرنوشت 
آئین نامــه واردات خودرو گفته اســت که 
»مسئولین مربوطه گفته اند که در حال طی 
کردن مراحل نهایــی تصویب این آئین نامه 
هستیم؛ اما مشخص نیســت که این تأخیر 
با چه توجیهی صورت می گیرد. دولت باید 
هر چه ســریع تر آن را به مجلس ارائه کند تا 
مجلس آن را با قانون تطبیق دهد تا مشکلی 

نداشته باشد.«
اما از ســویی دیگر نصرالــه پژمانفر رئیس 
کمیسیون اصل ۹۰ مجلس در اظهارنظری 
گفته اســت که »پیش کشــیدن مســئله 
واردات خودرو تنها تلنگری به خودروسازان 
بود تا کیفیت خودروهای خود را بالا ببرند. 
در واقع ایــن همه هیاهــو و گمانه زنی تنها 
برای این بوده که خودروســازان احســاس 
خطر کنند و بخواهنــد کیفیت خودروهای 

خود را بالا ببرند.«
 عدم تعیین تکلیف واردات خودرو و انتشار 
اظهارات متناقض از سوی مسئولان کشور، 
تنها نتیجه ای که داشته تشــدید رکود در 
بازار خودرو و بلاتکلیفــی خریداران و البته 
فروشندگان بوده اســت، چراکه طبق گفته 
فعالان بازار، بازیگران این بازار از حدود ۴ ماه 
پیش منتظر تعیین تکلیف واردات بوده و هر 
گونه تصمیم گیری در مورد خرید یا فروش 

خودرو را منوط به این سیاست کرده اند.

خریدار  اعلام برخی واردکنندگان و البته 
تائید مســئولان مربوطه از به سرقت رفتن 
قطعات خودروهــای وارداتی که در گمرک 
و بنادر قرار دارد، حکایــت دارد؛ آن طور که 
مدیر عامل ســازمان امــوال تملیکی گفته 
اکنون تعداد زیادی خــودروی وارداتی دپو 
شده وجود دارد که بســیاری از قطعات آنها 

به سرقت رفته است.
 چنــدی پیــش و در جریان امحــای فنی 
ســه دســتگاه خودروی آمریکایی که در 
اختیار ســازمان اموال تملیکی قرار داشت، 
مدیرعامــل ایــن ســازمان در بخشــی از 
اظهاراتش در مورد چرایی عدم بازصادرات 
این خودروها به موضوع قابل تاملی اشــاره 
کرد و گفــت که برخــی قطعــات  آنها در 
این ســال ها به ســرقت رفته و یا در هنگام 

جابجایی آسیب دیده است.
واردات خودرو از ســال ۱۳۹۷ ممنوع است 
ولی همچنــان چند هزار خــودرو که قبل 
ممنوعیت وارد شــده، در گمــرک و بنادر 
بلاتکلیف باقــی مانده اســت، در این بین 
ممکن اســت خودروهایی بــرای مصارف 
خاص وارد کشور شــود. این در حالی است 
که جریان ســرقت از خودروهــای وارداتی 
در مبــادی ورودی، از برخــی وارکنندگان 
نیز مورد بررسی قرار گرفت و عنوان شد که 
پیش آمده، خودرویی وارد گمرک شده بود 
و در فاصله ترخیــص، برخی قطعات جانبی 

آن به سرقت رفته است.
قطعات خودروهای موجود در بندر 

انزلی به سرقت رفته است
این موضــوع از مســئولان مربوطــه نیز 
پیگیری شــد و در همین رابطه اجتهادی- 

مدیرعامل ســازمان اموال تملیکی ضمن 
تائید این جریان به ایســنا، گفــت: یکی از 
دغدغه های فعلی ســازمان اموال تملیکی 
این اســت که در حال حاضر تعداد زیادی 
خودرو در بندر انزلی قرار دارد که بسیاری از 
قطعات آنها در سال های گذشته به سرقت 
رفته است. اینکه در محوطه سازمان منطقه 
آزاد انزلــی اســت و یا گمــرک را مطمئن 
نیســتم ولی مســئولیت بر عهده نهاد و یا 
سازمانی اســت که خودروها در محوطه آن 

پارک شده و در اختیار دارد.

اموال تملیکی: مسئولیت بر عهده مرجع 
نگهدارنده است و باید شکایت شود

وی در این رابطــه توضیحات بیشــتری 
ارائه کــرد و افــزود: مســئولیت چنین 
ســرقت هایی بنا به اینکــه کالا در اختیار 
کدام سازمان برای نگهداری قرار گرفته، 
متفاوت است، زمانی کالا در اختیار بندر، 
شــرکت انبارهایی عمومی و یا در اختیار 
گمرک و اموال تملیکی اســت که طبیعتا 
مســئولیت حفاظت نیز بر عهــده همان 

سازمان خواهد بود.
این مقــام مســئول در ســازمان اموال 
تملیکــی در مورد اینکه در ســرقت هایی 
کــه از کالا در مبــادی ورودی صــورت 
می گیــرد، آیا ســازمانی علیــه دیگری 
اعلام جــرم خواهد کرد و یــا صاحب کالا 
باید اقدام به شــکایت کند؟ گفت: اگر کالا 
قاچاق باشــد و رای قطعی بــه نفع دولت 
صادر شــود که صاحب آن دولت اســت؛ 
اگر رای برائت باشــد که بــه صاحب کالا 

استرداد می شود. 

همچنین کالا ممکن است امانی باشد، بر 
این اساس اگر شرایط نگهداری نامناسب 
باعث ضرر شده باشــد، قابل جبران است. 
ما به عنوان نماینده دولت مکلف هســتیم 
علیه اشــخاصی که به امــوال دولت و یا 
اموال امانی مردم در انبارها آســیبی وارد 
کرده اند و یا به جهت عدم  توجه مســئولان 
مربوطه و عدم حفاظت لازم، آســیبی وارده 
شده باشد، شکایت کنیم تا مورد رسیدگی 

قرار گیرد.
گمرک: اگر کالا بدون تشریفات 
گمرکی خارج شود قاچاق است

اما موضوع سرقت و آســیب کالای وارداتی 
از گمرک نیز مورد ســوال قــرار گرفت و در 
این باره خدرویسی-مدیرکل دفتر بازرسی 
گمرک ایران- به ایسنا گفت که اگر کالایی 
در محوطــه اماکن گمرکی باشــد و بدون 
تشــریفات گمرکی، خارجی شود که قطعا 
شــامل مقررات قاچــاق اســت و در مورد 
سرقت و خســارت کالا نیز قانون شرایط را 

مشخص کرده است.

مسئولیت حفاظت از کالا را قانون 
مشخص کرده است

 وی با اشــاره به مسئولیت آســیب دیدن 
کالای وارداتــی، قبــل از ترخیص توضیح 
داد: تا قبــل از قانون امــور گمرکی مصوب 
۱۳۹۰، در قانون مصوبه ۱۳۵۰،  قانون گذار 
در این باره تصریح نکرده بود و گمرک طبق 
آئین نامه اجرایی و توافقنامه ای که بر اساس 
ماده ۵۸ قانون ســابق بود، بحــث تخلیه، 
نگهداری، بارگیری و انبارداری را به شرکت 
انبارهای عمومی و خدمات گمرکی واگذار 

کرده بود. اما در قانــون جدید در ماده ۲۵ و 
۲۶،  تکلیف روشــن شــد و  مسئولیت های 
مربوط به کالا بر عهده مرجع تحویل گیرنده 
که در بند )ک( ماده یک قانون امور گمرکی 
تعریف شــده، قرار گرفته اســت. بنابراین 
مسئولیت در اماکن بندری با سازمان بنادر، 
مناطق ویژه بر عهــده مناطق و در گمرکات 
زمینی بر عهده شرکت انبارهای عمومی به 

عنوان مرجع تحویل گیرنده است.  

در مورد اعلام جرم اختلاف نظر است 
ولی در نهایت باید به مرجع قضایی 

اعلام شود
مدیــرکل دفتر بازرســی گمرک ایــران با 
اشــاره به اینکه اغلب خودروهای دپو شده 
در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار دارد، 
اما اگر در اماکن گمرکی هم باشــد، گمرک 

انبــارداری  نمی کند و آن را واگــذار کرده 
است، یادآور شد: بر اســاس ماده ۷۲ قانون 
آئین دادرسی کیفری، هر گاه یکی از جرایم 
در حــوزه کاری مدیر دولتی اتفــاق افتد، 
مثلا  در حوزه بازرســی گمرک باشد، باید 
اعلام جرم کنیم؛ اما در بحث اعلام جرم نیز 
اختلاف نظر وجــود دارد و برخی معتقدند 
اگر شــخص حقیقی دچار خســارت شود 
می تواند شــکایت کند ولی سازمان دولتی 
باید به مرجع قضایی، گزارش کند. بنابراین 
در مورد اقــلام در اختیار ســازمان اموال 
تملیکی، تکلیف آن مشــخص اســت ولی 
در اماکــن گمرکی نیز بایــد مرجع تحویل 
گیرنده پاسخگو باشــد و گزارش جرم را به 
مرجع قضایی اعــلام کند. اگر هم به گمرک 
اعلام شود، این سازمان گزارش را به مرجع 

قضایی منعکس خواهد کرد.

وگان گرفته اند! وشگاه های زنجیره ای تولیدکنندگان را گر فر

وسیه وپا به ر  افزایش صادرات اتحادیه ار
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وزیر نفت:
وی ایثارگر در وزارت نفت استخدام  ۳۰ هزار نیر

رسمی شدند
وزیر نفت از استخدام رســمی بیش از ۳۰ هزار نیروی ایثارگر در وزارت 
نفت طی سال گذشته خبر داد. جواد اوجی در حاشیه نشست کمیسیون 
اجتماعی مجلس با موضوع جذب نیروهــای بومی در وزارت نفت اظهار 
کرد: تعدادی از نمایندگان مجلس در خصــوص جذب نیروی بومی در 
مناطق عملیاتی کشــور و همچنین جذب ایثارگران در این وزارت خانه 
سؤالاتی داشتند. سال گذشــته بیش از ۳۰ هزار ایثارگر را جذب رسمی 
کردیم.وزیر نفت یادآور شــد: درباره جذب نیروی هــای بومی نیز روند 
خوبی شــروع شــده و به همه مدیران این وزارت خانه توصیه کرده ایم 
اولویت با جذب نیروی ها بومی هر اســتان باشــد؛ حتی در قراردادهای 

ارکان ثالث نیز باید اولویت به افراد بوی هر استان داده شود.
وی درباره تغییر مدیران بخش های عملیاتی به نیروهای بومی استان ها 
هم بیان کرد: توصیه شده تا حداکثر ممکن از نیروهای بومی هر استان 

برای بخش های مدیریتی استفاده شود.

سخنگوی صنعت آب کشور مطرح کرد
و برای رفع مشکل آب   تلاش وزارت نیر

شرب شهرکرد
 سخنگوی صنعت آب کشــور گفت: وزارت نیرو برای حل کامل مشکل 

آب شرب شهرکرد ناشی از گل آلودی چشمه کوهرنگ تلاش می کند.
»فیروز قاســم زاده« افــزود: هم زمان بــا بارش های اخیر در کشــور، 
بارش های شــدیدی در منطقه کوهرنگ به وقوع پیوست که باعث بروز 
سیلاب در رودخانه ها شد و در اثر سیلاب ها، چشمه کوهرنگ به عنوان 
یکی از منابع تأمین آب شرب شهرکرد گل آلود شد و غلظت رسوبات در 
آب چشمه افزایش یافت.وی ادامه داد: همین امر موجب بروز اختلال در 
عملکرد تصفیه خانه آب شرب شهرکرد و در نتیجه افت فشار در بخشی 
از شبکه توزیع آب شد.سخنگوی صنعت آب کشور خاطرنشان کرد: از 
ساعت های اولیه بروز این اختلال، تیم های عملیاتی وارد عمل شدند و 
ضمن تأمین آب موقت از طریــق روش های جایگزین نظیر آب تانکری 
و آب بســته بندی، عملیات اجرایی اصلاح تصفیه خانه برای رفع دائمی 
مشکل، آغاز شــد.وی گفت: به دلیل طولانی شــدن زمان گل آلودی 
چشــمه کوهرنگ و عدم رفع موضوع تاکنون، فشــار بخــش اندکی از 
شبکه توزیع در نواحی مرتفع شهرکرد به حالت عادی برنگشته است و 

حدود پنج درصد شهر با قطعی و افت فشار روبه رو است.

قاسم زاده بیان داشــت: با توجه  به اهمیت موضوع و ضرورت تأمین آب 
موردنیاز شهروندان شهرکرد، به دســتور وزیر نیرو، مدیرعامل شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور در روزهای گذشــته با حضور در استان 

چهارمحال وبختیاری، شخصاً مدیریت موضوع را بر عهده گرفته است.

دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی:
وای  حذف دلار از مبادلات تاثیری بر انز

اقتصادی کشور ندارد
دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشــیمی 
گفت: باید علاوه بر پــول کالا هزینه تبدیل دلار را به ســایر ارزها را هم 
بپردازیم و این تبدیل کردن برای کشور و تاجر ایرانی هزینه بالایی دارد.
سیدحمید حسینی، درباره حذف دلار از مبادلات تجاری اظهار داشت: 
حذف دلار از مبادلات چند معنا دارد، زمانی کالاهایی را بر مبنای دلار 
خرید و فروش می کنیم و در زمان پرداخــت تبدیل به یورو و یا ارز دیگر 
کرده و تســویه می کنیم ایــن روش به معنای حــذف دلار از مبادلات 
نیســت بلکه به دلیل محدودیت ها موقع پرداخت معــادل را پرداخت 
کردیم. وی تصریح کرد: در دنیا مبادلات نفتی و غذایی عمدتا بر مبنای 
دلار قیمت گذاری می شود و هنوز ۶۰ درصد ســبد ارزی دنیا بر مبنای 
دلار است و اگر قرار باشد دلار از مبادلات اقتصادی دنیا حذف شود باید 
آنقدر ارزها قدرت بگیرند تا در قیمت گذاری جایگزین دلار شوند، مثلا 
روزانه ۵۰ میلیون بشــکه یعنی ۵ میلیارد دلار معاملات فیزیکی نفتی 
صورت می گیرد کــه مبنای قیمت گذاری و مبــادلات همه این میزان 
نفت؛ دلار اســت و یا در معاملات کالاهای اولیه همه چیز بر مبنای دلار 
اســت مگر اینکه ارزهای دیگر آنقدر قدرت بگیرنــد که جایگزین دلار 
شــوند و پلتفرم قیمت گذاری بر پایه دیگر ارزها باشــد، مثل راه آهن از 

قبل بر مبنای کرون سوئد بوده است.
دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی در 
ادامه با بیان اینکه اگر ما بخواهیــم دلار را حذف کنیم مجبوریم هزینه 
بالاتری بدهیم، خاطرنشــان کرد: مثلا زمان پرداخــت دلار را به دیگر 
ارزها از جمله یورو و درهم تبدیل می کنند و مــا باید علاوه بر پول کالا 
هزینه تبدیل دلار را به ســایر ارزها را هم بپردازیــم و این تبدیل کردن 

برای کشور و تاجر ایرانی هزینه بالایی دارد.

با تدوین برنامه ویژه محقق شد
جزئیات اعطای تسهیلات ارزان به شرکت های 

دانش بنیان صنعت برق
با همکاری صندوق نوآوری و شــکوفایی و وزارت نیــرو برنامه ویژه ای 
برای حمایت از تولیدات شرکت های دانش بنیان فعال در صنعت برق با 

هدف اعطای تسهیلات ارزان قیمت تدوین شد.
 با توجه به همکاری وزارت نیرو، شــرکت توانیر و صنــدوق نوآوری و 
شــکوفایی، برنامه ویژه ای بــرای حمایت از تولید محصــولات )کالا و 
خدمت( دانش بنیان فعال در حوزه صنعت برق و اصلاح الگوی مصرف 
تدوین شــده اســت. در این برنامه ویژه ، صندوق نوآوری و شکوفایی با 
همکاری وزارت نیرو و شــرکت توانیر برای حمایت از تولید محصولات 
)کالا و خدمت( دانش بنیان این گروه شــرکت ها، سرفصل هایی نظیر 
تکمیل و ارتقــاء محصولات دانش بنیان، توســعه زیرســاخت تولید 
محصــولات دانش بنیان، تولیــد محصولات و خدمــات دانش بنیان، 
تحریــک تقاضا و توســعه  بــازار محصــولات دانش بنیان و توســعه 

فعالیت های شتابدهی و فضای نوآوری را تدوین کرده است.
تکمیل و ارتقاء محصــولات دانش بنیان یکی از خدمات ارائه شــده به 
شرکت های فعال در این حوزه است. شرکت هایی که قصد نمونه سازی 
صنعتی )تکمیل یا ارتقای اساسی محصول دارای تاییدیه دانش بنیان( 
یا ظرفیت سازی برای ورود محصول دانش بنیان به بازار از طریق تولید 
تعداد محــدودی از آن را دارنــد، می توانند جهت تامیــن هزینه های 
تحقیقاتی یا تولید در مقیاس محدود شامل نیروی انسانی، مواد اولیه، 
برون ســپاری و تجهیزات ضروری )در مقیاس محدود( از »تسهیلات 

نمونه سازی« بهره  مند شوند.

و نیر

مدیرکل دفتر راهبری و توزیــع برق وزارت نیرو با بیان 
اینکه ۷۰۰ هزار کنتور هوشــمند قابل پایش در کشور 
نصب شــده اســت، گفت: در حوزه هوشمندسازی، 
طرح های توسعه ای و توجه به کســب و کارها مدنظر 

است.
 به نقل از وزارت نیــرو، عبدالصاحــب ارجمند با بیان 
اینکه ۳۸ میلیون و ۵۰۰ هزار مشــترک برق در کشور 
وجود دارد، اظهار داشــت: با توجه بــه اقدامات انجام 
شــده در دهه های ۸۰ و ۹۰ در حال حاضر به نقطه ای 
رســیده ایم کــه می توانیم در ســطح بالایــی، نصب 

کنتورهای هوشمند را پیش ببریم.

وی ادامه داد: در حوزه هوشمندســازی تنها 
نصب کنتورهای هوشــمند مطرح نیســت 
بلکه طرح های توســعه ای و توجه به کسب و 

کارها مدنظر است.
مدیرکل دفتــر راهبری و نظــارت بر انتقال 
و توزیع بــرق وزارت نیرو، با بیــان اینکه از 
تجربیات توزیع برق مشهد برای چشم انداز و 

راهبردهای هوشمندسازی شبکه برق کشور استفاده 
خواهد شد، گفت: این شرکت در بســیاری از حوزه ها 
از جمله هوشمندسازی شــبکه توزیع، دیسپاچینگ، 
هوشمندسازی کنتورهای هوشمند و نصب، استفاده 

از نســل های مختلف کنتورهای هوشمند، 
پیاده ســازی نــرم افزارهــا و پیاده ســازی 
بســترهای مختلــف مخابراتــیPLC در 
حوزه کنتورهای هوشــمند و حتی استفاده 
از بسترهای هوشــمند برای کنتورهای غیر 

هوشمند پیش رو است.
وی تصریــح کــرد: بازدید از شــرکت های 
توزیع کشــور با هدف تبــادل تجربه، پوشــش کارها 
و بیان اقدامات ارزنده این شــرکت ها در سطح وزارت 
نیرو است.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق مشهد 
در ادامه این نشســت بیان کرد: این شــرکت با ترسیم 

چشم انداز خود که بر اساس استانداردهای بین المللی 
اســت تلاش خواهد کرد درافق ۱۴۲۰ به ســازمانی 
هوشمند تبدیل شود.محمدرضا رمضانی خاطرنشان 
کرد: قرار گرفتــن در میان ۳ شــرکت توزیع برق برتر 
منطقه، یکپارچه ســازی سیســتم، کاهش تلفات به 
۵ درصد، کاهش خاموشــی ســالیانه هر مشترک به 
۱۶ دقیقه، تحقــق رویت پذیــری ۱۰۰ درصدی بار، 
کنترل پذیری بیش از ۷۰ درصد مشترکان، انجام ۷۵ 
درصد از عملیــات پایش و صدور دســتور کار تعمیر و 
نگهداری به صورت هوشــمند از جمله دستاوردهای 

این شرکت تا افق ۱۴۲۰ خواهد بود.

برق

برهان محمــودی  وزیر نیرو بــا انتقاد از 
صندوق توســعه ملی گفت: از عدم تأمین 
کنتور آب برای مدیریــت مصرف به میزان 

مورد نیاز خبر داد.
علــی اکبر محرابیــان در نشســت خبری 
گفت: همانطور که می دانید در حال حاضر 
در پیک مصرف برق قرار داریم، مســئله ای 
که ســال گذشــته را به گونه ای پشت سر 
گذاشــته ایم که ۱۵ هزار مــگاوات ناترازی 

تولید داشته ایم.
وزیر نیرو ضمن تاکید بــر جزئیات تقاضای 
برق گفــت: به طور متوســط ســالانه ۴.۵ 
درصد میزان افزایش تقاضــای برق داریم 
در حالــی که ســال گذشــته ۴.۸ افزایش 
مصرف داشتیم واگر اقدامات درستی انجام 
نمی شــد و این ناترازی به ۲۰ هزار مگاوات 

می رسید و مشکلات چندین برابر می شد.
وی افزود: سال گذشته شاهد خاموشی های 
وسیعی بودیم که مشــکلات زیادی را برای 
زندگی مردم به وجود آورد، امروزه وابستگی 
زندگی همه افراد به برق بسیار فراوان شده 
و همین امروز متوســط دمای کشــور ۳۸ 
درجه سانتی گراد است که در سال گذشته 

حدود یک و نیم درجه دمای کمتر بود.
محرابیان تاکید کرد: به ازای هر درجه باید 
۱۵۰۰ مگاوات به ظرفیت نیــروگاه اضافه 
کرد، در برخی از نقاط کشــور حدود ۴ تا ۵ 
درجه افزایش درجه داشــته ایم، بر این مبنا 
البته در برخی از شهرها عدد ۵۴ درجه ثبت 
شده که رکورد محسوب می شود و مجموعاً 

تابستان گرمی را داشته ایم.
وی افزود در سال گذشته جلسات متعددی 
با خبــرگان صنعت بــرق داشــتیم و یک 
برنامه ۱۰۰ اقدامــی را تصویب کردیم که از 
محورهای مهم آن می توان به افزایش ۶ هزار 

مگاواتی ظرفیت تولید برق اشاره کرد.
محرابیــان ادامه داد: ایــن در حالی بود که 
متوســط ســالانه ۲ هزار مگاوات افزایش 
می یافــت. از ایــن شــش هزار مــگاوات 
حدود ۵۰۰۰ مــگاوات راه انــدازی جدید 
و هزار مگاوات هم به واســطه به روز کردن 
نیروگاه هــا و همکاری شــرکت های دانش 
بنیان بود. از این شــش هزار مگاوات ۴۸۰۰ 
مگاوات وارد مدار شده و ۱۲۰۰ مگابایت آن 

تا موعد یک ساله قول ما عملی می شود.
وزیر نیرو تصریح کرد: مبحث بعدی استفاده 

کامل از ظرفیت فعلــی نیروگاه ها بود. تمام 
نیروگاه هایی کــه در حال تولید هســت و 
نیست را لیســت کردیم و مشخص کردیم 
که چــه کاری برای اســتفاده حداکثری از 
ظرفیت آنها باید انجام شود. ما نیروگاه های 
مدرن داشــتیم که چون فکــر می کردند 
شــرکت های ایرانی قــادر به تعمیــر آنها 
نیســتند از مدار تولید خارج شده بود. مثلًا 
نیروگاه حرارتی یزد ۶ ســال بود که به علت 
آتش سوزی جزئی از مدار خارج شده بود و 
ما با یک شرکت دانش بنیان قرارداد بستیم 
تا به مدار تولید برگردانــد در مورد نیروگاه 

کارون هم چنین مواردی وجود داشت.
وی افزود: بحــث بعدی افزایــش ظرفیت 
انتقال بود متأســفانه عمده ظرفیت شبکه 
انتقال ما فرسوده اســت و ما نیروگاه هایی 
داریم که ظرفیت تولیــد دارند ولی به علت 
نبود ظرفیت انتقال اصطلاحاً حبس تولید 

داشتند.
محرابیان در رابطه با محور دوم برنامه ها که 
مدیریت مصرف بــود ادامه داد: طبق برنامه 
ما در بخش خانگی هیچ قطعی و خاموشــی 
قرار نگرفت زیرا ما یک دســتگاه خدماتی 
هســتیم و رضایت مردم در سطح اهداف ما 
قرار دارد بــا این حــال در مدیریت مصرف 
بخش خانگی حماســه اتفاق افتاد و حدود 

۴۰ درصد مصرف کنندگان نســبت به سال 
گذشته صرفه جویی داشتند و مجموعاً ۲۵۰ 
میلیارد تومان پاداش داده شد یا برق برخی 

رایگان شد یا برخی بستانکار شدند.
وی افزود: در بخش اداری یافتیم که با برخی 
کارها از جمله تغییر ساعت اداری مولدهای 
برقی کــه خریداری شــده ولی اســتفاده 
نمی شود و تنظیم درجه حرارت استاندارد 
می توان ۳۰ درصد مصرف را کاهش داد که 

موفق به این میزان کاهش هم شدیم.
وی افــزود: در بخــش صنعــت ۶۳۰ هزار 
واحد تولیدی و صنفی داریــم از این تعداد 
۵۸۰.۰۰۰ در فیدرهــای خانگــی بــرق 
دریافت می کنند یعنی هیــچ قطعی برای 
آنها منظور نشد حدود ۵۰ هزار واحد مستقر 
در شهرک های صنعتی وجود دارد که برای 
این واحدها زمان تعطیلی شــأن را در طول 
روزهای هفته تقسیم کردیم.گروه سوم هم 
صنایــع انرژی بر بودند که با ســندیکاهای 
آنان از جمله ســندیکای ســیمان و فولاد 
صحبت کردیــم و معادل حداکثــر تولید 

ماهیانه آنها برق تأمین کردیم.
محرابیان در ادامــه در رابطه بــا اقدامات 
وزارت نیرو در بخش آب با اشــاره به اینکه 
کشور در یک اقلیم خشــک و نیمه خشک 
قرار دارد گفت: تا ۵۰ ســال گذشته سرانه 

مصرف آب هــر ایرانــی ۶۵۰۰ متر مکعب 
بوده است که این میزان الان به ۱۲۰۰ متر 
مکعب رسیده که به دلیل افزایش جمعیت و 
کاهش بارش ها بوده است.وی افزود: بخش 
آب در دولت مردمی دو سیاســت مدیریت 
مصرف و افزایــش بهــره وری و همچنین 
تکمیل و توسعه طرح های نیمه تمام آبی در 

دستور کار است.
وی با بیان اینکه حدود ۹۰ درصد از مصرف 
آب در بخش کشــاورزی است گفت: صرفه 
جویی کمــی در این بخش موجــب تأثیر 
بالایی می شود دو بحث مهم در این موضوع 
اصلاح الگوی کشــت و افزایش بهره وری و 
راندمان آبیاری سطوح زیر کشت متناسب 
با هر اقلیم است بر اســاس اعلام فائو هر متر 
مکعب ۲ و نیم کیلو گرم مواد غذایی در دنیا 
می دهد که این میزان در کشــور ما خیلی 

پایین تر است.
وی ادامه داد: مخالف محدود سازی صنایع 
هســتند ولی باید اول به ملاحظات محیط 
زیستی توجه شــود و ثانیاً زیرساخت های 

آب و برق آن وجود داشته باشد.
محرابیــان افزود: موضــوع بازچرخانی آب 
در صنایع از موضوعات مــورد تاکید دولت 
است و بخشــنامه آن تا روزهای آینده ابلاغ 
می شود. این به این معنا است که با همکاری 

مدیران بخش آب بازگردانی آب در صنایع 
حتماً بایــد در دســتور کار قــرار گیرد ما 
معتقدیم آب های غیر متعارف مثل آب دریا 
حساب ها و غیره قطعاً برای استفاده صنایع 

بهتر است.
محرابیان خاطرنشــان کرد: بیشترین وقت 
من در سال گذشــته صرف مدل حکمرانی 
آب به نحوی که چهار عنصــر ادالت قانون 
شفافیت و مشــارکت ذینفعان باشد صرف 
شد و یک آئین نامه های تصویب شده است 
که در انتظار تصویب در شــورای عالی آب 
هســت در این مدل حکمرانی اولاً ذینفعان 
مشــارکت فعال دارند و همچنین ظرفیت 
مناطق و اســتان ها را تا حد امــکان به کار 

گرفته می شود.
محرابیان در پاسخ به ســوال خبرنگار مهر 
در رابطه با تکلیــف تعرفه های آب و برق در 
قانون بودجه ۱۴۰۱ گفت: منطق این قانون 
این اســت که از مصارف خارج از الگو یارانه 
بیشــتری دریافت نکنند به همین منظور 
برای اجرای قانــون بودجــه ۱۴۰۰ آئین 
نامه ای در دی ماه ســال گذشــته تصویب 
کردیــم و برای قانــون بودجــه ۱۴۰۱ نیز 
آئین نامه ای در کمیسیون اقتصادی دولت 
تصویب شده اســت البته ما تقریباً خواسته 
این همان آئین نامه قبلی با اصلاحات و رفع 
اشکالات ای در آن تصویب شود از جمله آن 
اشکالات این بود که برق سفارت خانه هایی 
که بعضاً بســیار پر مصرف هســتند بسیار 
ارزان دیده شده بود و ما خواستار اصلاح آن 

شدیم.
محرابیان در پاسخ به سوالی درباره سرمایه 
گــذاری صنایــع در صنعت بــرق گفت: 
آینده ای نزدیک دو نیروگاه کلاس اف فولاد 
مبارکه وارد مدار می شود و به همین منوال 
سرمایه گذاری صنایع در صنعت برق ادامه 
خواهد داشت تجربه بورسی کردن صنعت 
ســیمان و فولاد را در صنعت برق هم به کار 
خواهند گرفت تا این صنعت نیز سوده شود.

وی تاکید کــرد: صندوق توســعه ملی به 
وظیفه خود عمل نکرده اســت این صندوق 
به علــت بدهــکار شــدن چند نیــروگاه 
نمی تواند از وظایف حاکمیتی خود ســرباز 
دارد مگر می شود سایر صنایع مثل فولاد را 
توسعه داد بدون آنکه صنعت برق را توسعه 

داد.

۷۰۰ هزار کنتور هوشمند در کشور نصب شده است

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز مطرح کرد

کمر همت به نابودی منابع آب با کشاورزی بدون بهره وری
خریدار  مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
البرز با بیان اینکه بهــره وری در مصرف آب 
باید به یــک مطالبه عمومی تبدیل شــود، 
گفت: چرا باید ســفره های زیرزمینی برای 
کاشــت محصولات آب بر و غیراستراتژیکی 
چون کاهو تخلیه شــود؟ آیا مــا تعهدی به 

نسل های آینده نداریم؟
داوود نجفیان روز دوشــنبه ۲۴ مرداد ماه 
در نشست خبری با رســانه های استان که 
در شــرکت آب منطقه ای البرز برگزار شد، 
گفت: آب یک موضوع فراســازمانی است و 
اگرچه شــرکت آب منطقه ای سیاست های 
وزارت نیرو را در اســتان ها ترســیم و پیاده 
می کند اما این مهم بدون همراهی و کمک 

رسانه ها ممکن نیست.
نجفیان ادامه داد: مصرف ظرفیت های آبی 
کشور در سال های گذشــته امروز موضوع 
آب را به یک چالش تبدیل کرده که مســاله 
آن فراتــر از مرزهــا رفته و سیاســت های 
کشورهای همســایه هم ما را در این بخش 
تحت تأثیر قرار داده است به همین دلیل در 
ترکیب جدید وزارت نیرو انسجام خوبی در 
بحث دیپلماسی آب در رابطه با کشورهای 
افغانســتان، ترکیه، آذربایجان و ارمنستان 

در دستور کار قرار گرفته است.
وی در ادامــه با اشــاره به تغییــر اقلیم در 
کنار بارگذاری هــای غیراصولــی بر روی 
مراتع کشــور، گفت: در این شــرایط شاهد 
بارش های رگباری هســتیم کــه بر خلاف 

سال های گذشــته با حداقل بارش منجر به 
سیلاب می شود و خسارت ایجاد می کند.

مدیرعامل شــرکت آب منطقــه ای البرز با 
اعلام اینکــه البرز در ســال زراعی جاری با 
۲۱ درصد کاهش بارش نسبت به سال قبل 
مواجه بوده اســت، گفت: این باعث شده در 
سد کرج ۲۳ درصد و در ســد طالقان شش 
درصد نســبت به ســال گذشــته ذخیره 
کمتری داشــته باشــیم. به این ترتیب در 
حال حاضر ذخیره ســد کرج ۱۰۹ میلیون 
مترمکعب و ذخیره ســد طالقان هم ۲۳۹ 

میلیون مترمکعب است.
نجفیان با بیان اینکه به دلیل برداشت بیش 
از حد آب از سفره های زیرزمینی شاهد افت 
زیاد ســطح آبخوان ها هستیم، خاطرنشان 
کرد: براســاس اســتانداردهای جهانی هر 
کشــور نهایتاً می توانــد تــا ۴۰ درصد از 
ظرفیت آب های زیرزمینی اســتفاده کند 
ولی مــا بین ۸۰ تــا ۹۰ درصــد از ظرفیت 
آب های زیرزمینی را استفاده کرده ایم. این 
آب امانت نسل های آینده اســت و نباید به 

این شکل مصرف شود.
وی با اشــاره به اینکه وزارت نیرو به تنهایی 
نمی تواند این چالش ها را پوشش دهد و بقیه 
هم باید موضوع آب را جدی بگیرند، گفت: با 
این قیمتی که آب دارد مســلماً شاهد هدر 
رفتن آن هستیم. تا زمانی که قیمت گذاری 
آب واقعی نشــود ارزش آن هم به درســتی 

تشخیص داده نخواهد شد.

نجفیان افزود: مــا در حالی که یک ســوم 
متوســط دنیا منابع آب داریــم و بارش ها 
نیــز پراکنده و کمتــر از متوســط جهانی 
است اما سرانه مصرف آب در کشور ما ۲۵۰ 
لیتر بــرای هر نفــر در روز و در دنیا ۱۴ لیتر 
است. این نحوه مصرف آب شرعی و منطقی 
نیســت.وی خاطرنشــان کرد: آب در سبد 
هزینه های خانــوار ارزش چندانی ندارد و 
هزینه آن از هزینه اینترنت هم کمتر اســت 
و هر زمان کــه دولت اراده ای بــرای واقعی 
کردن ارزش آب کند تبعــات زیادی ایجاد 

می شود تا جلو این کار گرفته شود.
این مســئول افزود: قیمت مصــرف آب در 
برخی مناطق کشــور یک پنجم در برخی 
مناطق یک دهــم و در برخــی نقاط حتی 
تا یــک پنجاهم قیمت تمام شــده اســت. 
کشــورهایی که نگــران آینده هســتند با 
ســرمایه ها و منابع آب خود اینطور برخورد 

نمی کننــد. وزارت نیرو بــه تنهایی قادر به 
بهبــود وضعیت در این بخش نیســت مگر 
اینکه کل مــردم به این موضوع حســاس 
شوند.وی به مساله فرونشســت هم اشاره 
و خاطرنشــان کرد: در برخی کشــورهای 
دنیا فرونشســت چنــد میلیمتری هم یک 
بحران تلقی می شــود ولی در کشور ما و در 
همین اســتان البرز ما با فرونشســت چند 
ســانتیمتری مواجه هســتیم ولــی دیده 
نمی شــود. باید بدون تعارف گفت که ما در 
بخش آب به یک جراحی نیــاز داریم و اگر 
بخواهیم صرفــاً به خاطر حفظ معیشــت 
به این نــوع مصرف به خصــوص در بخش 
کشــاورزی ادامه دهیم در آینده با مشکل 
مواجــه خواهیم شــد. آیــا ما تعهــدی به 

نسل های آینده نداریم؟
وی خاطرنشــان کــرد: بایــد با کــم آبی 
ســازگاری پیدا کنیم و مصرف خــود را به 
نصــف مصرف فعلی برســانیم تا در ســال 
۱۴۰۵ نزدیک بــه ۱۳۵ میلیون مترمکعب 
برداشــت از منابع آب زیرزمینی را کاهش 
دهیم. این کار با نصب کنتورهای هوشمند، 
انسداد چاه های غیرمجاز، بازچرخانی آب و 

... امکان پذیر است.
نجفیــان تصریح کرد: در شــهرک صنعتی 
اشتهارد روزانه ۴۰۰۰ مترمکعب آب بدون 

اینکه تصفیه شود از شهرک خارج می شود.
وی ادامه داد: جهاد کشــاورزی حق ندارد 
۹۰ درصد آب کشــور را بدون افزایش بهره 

وری  مصرف کند. چرا باید آبخوان اســتان 
برای تولیــد کاهو خالی شــود که محصول 
استراتژیک هم نیســت. انتظار ما از رسانه 
این اســت که مطالبه گری و حساسیت بر 
روی سرمایه کشور را ایجاد کند. ما برای پر 
کردن یک چاه غیرمجاز هم با موانع زیادی 
مواجه هستیم.نجفیان به سیل اخیر طالقان 
هم اشــاره کرد و گفت: بخش زیادی از این 
ســیل به صورت گل و لای بود چون بیش از 
ســه برابر ظرفیت مراتع دام وارد شهرستان 
طالقان می شود و چرای بیش از حد در این 
منطقه وجود دارد. اگــر آبخیزداری در این 
مناطق صورت نگرفته بــود حجم زیادی از 

این رسوبات به پایین دست سرازیر می شد.
وی به آزادســازی حاشــیه رودخانه کرج 
هم اشــاره و اعــلام کــرد: در این خصوص 
خرده های زیادی به ما گرفته شــد اما سیل 
اخیر نشان داد که این کار به درستی صورت 
گرفته اســت. مثلا دو رســتورانی که باید 

تخریب می شد توسط سیل تخریب شد.
نجفیان در مورد طرح های تغذیه مصنوعی 
در اســتان هم گفت: طرح تغذیه مصنوعی 
فردیس حدود ۹ میلیــون مترمکعب آب به 
سفره های زیرزمینی تزریق کرد. در کردان 
هم نزدیک به نیم میلیــون مترمکعب وارد 
سازه های تغذیه مصنوعی شد. این دو طرح 
نقش اساسی در تعادل آبخوان ها دارد. طرح 
تغذیه مصنوعی کرج هــم در صورت تأمین 

منابع مالی امسال اجرایی می شود.
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شهردار تهران مطرح کرد
بازداشت یکی از مدیران حقوقی شهرداری تهران

شــهردار پایتخت در توضیح درباره بازداشــت یکی از مدیران حقوقی 
شــهرداری تهران گفت: این امر توسط مجموعه های داخلی شهرداری 

انجام شده و یک امر صیانتی است.
علیرضا زاکانی شــهردار تهران  در حاشــیه مراســم بزرگداشت روز 
خبرنگار در جمع اصحاب رسانه در پاســخ به پرسشی درباره بازداشت 
یکی از مدیران شهرداری در بخش حقوقی اظهار کرد: این اتفاق توسط 
مجموعه های داخل شهرداری انجام شــده و یک امر صیانتی است و تا 

ابعاد آن روشن نشود قابل توضیح بیشتر نیست.
وی ادامه داد: یک سال و ۱۲ روز اســت که خادمی مردم تهران را انجام 
می دهیم و در این مدت توانسته ایم در محاکم  ۱۷ هزار و ۷۰۰ میلیارد 
تومان از حقوق  را به نفع شــهرداری صیانت کنیــم و همچنین بالغ بر 

۷۵۰۰ میلیارد تومان اماکن را پس بگیریم.
شهردار پایتخت افزود: مواجهه با فساد را وظیفه خود می دانیم و این کار 
را به صورتی انجام می دهیم که اســتیفای حقوق مردم به صورت عملی 
صورت گیرد. شرایطی که درباره یکی از مدیران شهری اتفاق افتاده در 
مسیر رسیدگی است و در صورت روشن شــدن ابعاد آن به مردم اطلاع 

رسانی می شود.
شــهردار تهران درخصوص اضافــه کردن واگن ها و بهبود شــرایط 
متروی تهران گفت: وزیر کشور در نامه ای به آقای میرکاظمی بحث 
تامین ۶۳۰ واگن برای متروی تهران را مطرح کرد و مسیر این کار در 
دولت هموار و مصوبات آن گرفته شده است. این فعالیتی که سال ها 
توســط دولت قبل راکد مانده بود امروز توســط این دولت عملیاتی 

شد. 
وی با بیان اینکه علاوه بر این تامین ۴۲۰ دســتگاه واگن داخلی نیز در 
حال پیگیری اســت، اضافه کرد:  برای۱۱۳ دستگاه وارد قرارداد شدیم 
که برای آن دولت ۷۷ میلیون یورو مصوب کرده و مقدمه این کار فراهم 
است و الباقی را تا ۴۲۰ دســتگاه ناظر به تولید داخل حرکت می کنیم؛ 
در واقع مســیر تولید واگن و اضافه کردن آن به مترو فراهم شده است  و 

این واگنها برای سالیان بعد به ناوگان اضافه می شود. 
زاکانی در ادامه درخصوص ماده ۱۷ و برداشت شهرفروشی از آن عنوان 
کرد: ماده ۱۷ ناظر به تغییر کاربری و کمیســیون ماده پنج اســت که 
تغییر کاربری در طرح تفصیلی بررسی می شود؛ مسئولیت کمیسیون 
ماده پنج در سراســر کشور با اســتانداران استانها اســت غیر از تهران 
که مســئولیتش با شــهردار اســت اما معاونین چند وزارتخانه در این 
کمیسیون حضور دارند و ما در آن کمیسیون به صورت جمعی تصمیم 
می گیریم و شهرداری به تنهایی تصمیم گیر نیست؛ ضمن اینکه طرح 
تفصیلی برای ســال آینده باید مورد بازنگری قرار بگیرد و ما باید با یک 
نگاه دقیق در مورد نیاز شهر این تغییرات را اعمال کنیم و  در واقع شهر 

فروشی در این مساله معنایی ندارد.

بنا براعلام ســایت شــهر، شــهردار تهران در مورد اقدامات شهرداری 
برای اربعین یادآور شد: به عنوان بخشی از کاری که هر سال شهرداری 
دنبال می کند با یک گستردگی بیشتر در خصوص خدمت به زوار امام 
حسین )ع( در اربعین انجام وظیفه می کنیم. بخشی از این اقدامات در 
مرزهایمان با عراق، بخشــی ناظر به ترابری داخل عراق و قسمت هایی 
نیز درباره خدمتگزاری در موکب ها،  ســلامت و ارائه خدمت به زوار و 
موضوع صیانت اســت و درواقع  بســته  ای از خدمت ارائه می کنیم؛  در 
ســتاد عالی که در وزارت کشور تشکیل شــده نیز به عنوان یک بخش 

فعال خدمتگزاری می کنیم.

راه اندازی خانه روزنامه نگاران شهر
 علیرضا زاکانی در مراسم بزرگداشت روز خبرنگار نیز  ضمن تبریک روز 
خبرنگار اظهار کرد: پاســخگو بودن و تعامل با رسانه ها امری ضروری 
است و امکان رشــد و  پویایی را فراهم می کند. بایکوت کردن نه خوب 

است و نه اتفاق افتاده است.
وی افــزود: در ابتــدای دوره، عامدانه کمتر صحبت کردیم و از ســال 
جدید، شــروع کردیم به بیان رخدادهایی که در آینده قرار است اتفاق 
بیفتد؛ از هفته آینده نیز هر شنبه برای افتتاح ها و اقداماتی که مقدمه 
آن در این یازده ماه و قبل از آن فراهم شــده، در نظر گرفته شده است؛ 
در واقع در شنبه های امید و افتخار هر هفته افتتاحیه هایی را خواهیم 

داشت.
زاکانی ادامه داد: در ســیل امامزاده داوود که بعنوان یک اتفاق تلخ رقم 
خورد، شهرداری مسئولیت  مســتقیم نداشــت اما خودمان را مکلف 
می دانیم که در هرجای ایران اگر نیاز باشــد حاضر شــویم کما اینکه 
در متروپل نیز بخشی از خدمات و ادوات آتش  نشانی شهرداری تهران 
به آنجا اعزام شــد. یا در ســیل فیروزکوه و یزد نیز کمک هایی از طرف 
شهرداری انجام شد؛ امامزاده داوود و حریم منطقه پنج نیز از این قاعده 

مستثنی نبود.
شــهردار تهران بیان کرد: در حادثه ســیل امامزاده داوود از صبح زود 
راهی منطقه شدم. در این میان برخی عنوان کردند که چکمه نداشتم؛ 
این در حالی بود که به دلیل دشــواری کار، از پنجره و پشــت بام وارد 
محدوده می شدیم. یعنی کار ســختی های خاص خود را داشت. البته 

همه نهادها مشارکت کردند.

افتتاح پایانه متروی اکباتان؛ هفته آینده
وی تاکید کرد: در همان زمان افتتاحیه پایانه مترو اکباتان را داشــتیم 
اما از آنجا که کشــور در دور ســیل افتاده بود خودمان اعلام کردیم که 
پایانه اکباتان را افتتاح نکنند. البته شــنبه آینده ایــن پایانه افتتاح می 

شود.
شهردار پایتخت در ادامه عنوان کرد: خودمان را نیازمند دانش دیگران 
می دانیم و بر این اساس اپلیکیشنی طراحی می کنیم تا مردم نیز ناظر 
به پروژه ها اظهار نظر کنند و به طریق اولی در اســتفاده از نظر نخبگان 
و صاحب نظران نیز اقبال بیشــتری داریم. موضوعات شــهر به صورت 
بخشی و مرتبط با یک ســلیقه سیاسی نیســت و مرتبط با همه است. 
باید تلاش کنیم آنچه در شــهر رقم می خورد باعث این شود که شرایط 
مناسب تر و آرامش، رشــد و پیشرفت در شــهر متجلی شود. مهم این 
است که شهر ما و مردم عزیز تهران از رشد و پویایی و تحول بزرگ بهره 
مند شــوند. اقداماتی را طراحی کردیم و برنامه هایی را گام به گام پیش 
می بریم؛ امیدواریم با تعامل با رســانه ها بتوانیم شرایطی را رقم بزنیم 
که آنچه که مایه امید و نشــاط اســت را در جامعه دنبال کنیم. هدف و 

مقصود، پیشرفت مادی و معنوی شهر است.
بر اساس گزارش ســایت شــهر ، عبدالمطهر محمدخانی رییس مرکز 
ارتباطات و امور بین الملل شهرداری تهران نیز در این مراسم اظهار کرد: 
تلاش می کنیم تا خانه روزنامه نگاران شــهر را راه اندازی کنیم و همه 
خدمات و امکانات لازم حوزه شهری را از طریق آن به صورت شفاف و با 

مدیریت خود اصحاب رسانه در اختیارشان قرار دهیم.

شهر

وزیر علوم گفت: شورای عتف تصویب کرده است که از 
این پس وزارتخانه ها، دستگاه های اجرایی و دانشگاه 
ها و ... بتوانند با پژوهشگران مستقل هم قرارداد ببندند 

و از خدمات پژوهشی آن ها استفاده کند.
محمدعلــی زلفی گل، در تشــریح جزئیــات مصوبه 
شــورای عالی علوم تحقیقات و فنــاوری درباره طرح 
محققان پســادکتری گفت: در تمام دنیا کشــورهای 
پیشــرفته از بین دانــش آموختــگان دوره دکتری، 
بهترین ها را برای دوره پســادکتری انتخاب می کنند. 
پژوهشگر پسادکتری از نظر خدماتی که ارائه می دهد 

ارزان تر و هم ماهر است.
وزیر علوم، تحقیقات و فنــاوری افزود: ما در 
سال بیش از ۱۵ هزار دانش آموخته دکتری 
داریم که از بین این افــراد، یک درصد قابل 
قبولــی از آنهــا باید بــه عنوان پژوهشــگر 
پسادکتری به کار گرفته شوند که در همین 
راســتا از صندوق عالی علــوم، تحقیقات و 

فناوری مجوز گرفتیم که با تخصیص اعتبارات لازم، آن 
دسته از پژوهشگرانی که در راســتای اهداف صندوق 

طرح ارائه دهند حمایت شوند.

زلفی گل خاطرنشــان کرد: امروزه در دنیا 
کســی که بخواهد عضو هیأت علمی شود، 
یکی از مواردی کــه برای فــرد امتیاز به 
همراه دارد این اســت که دوره پسادکتری 
را گذرانده باشــد؛ در واقع ما هم از خدمات 
پژوهشــگران پســادکتری بهــره منــد 
می شــویم و هم کمک می کنیــم که آنها 
شرایط جذب شدن به عنوان عضو هیأت علمی را در 

دنیا به دست آورند.
وزیر علــوم اضافه کرد: طرح دیگری در شــورای عالی 

عتف با حضــور رئیس جمهور مصوب شــد، مربوط به 
خدمات پژوهشــی پژوهشگران مســتقل بود، ممکن 
است فردی پژوهشگر باشد اما وابسته به هیچ مؤسسه 
پژوهشی و آموزشی نباشــد اما خدمات پژوهشی ارائه 
می دهد و درآمد دارد و در واقع شــغلش پژوهشــگر 

مستقل است.
وی افزود: شــورای عتــف تصویب کــرد از این پس 
وزارتخانه ها، دســتگاه های اجرایی و دانشگاه ها و … 
می توانند با پژوهشگران مســتقل هم قرارداد ببندند و 

از خدمات پژوهشی آنها استفاده کند.

عضو کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونا با اشاره به 
گذر از قله موج هفتــم کرونا، گفت: البتــه هنوز موج 
هفتم به اتمام نرسیده است، اما به نظر می رسد از پیک 
یا قله این مــوج بیماری گذر کرده و دیگر شــاهد روند 

کاهشی کرونا در کشور باشیم.
دکتر محمد وجگانی، با اشــاره به اینکه در حال عبور 
از موج جدید کرونا هســتیم، گفت: بر اســاس تعداد 
مراجعین، کاهش مــوارد ابتلا، مــرگ و میر و کاهش 
تعداد شهرهای قرمز، به نظر می رسد ما قله موج هفتم 

را رد کرده باشیم.
وی افزود: البته نکته مهم این اســت که موج هفتم به 
اتمام نرسیده است؛ اما به نظر می رســد از پیک یا قله 
بیماری گذر کرده و دیگر شاهد روند کاهشی کرونا در 

کشور باشــیم.او درباره پیش بینی از شرایط روزهای 
آتی کرونا در کشــور، تصریح کرد: در حال حاضر تنها 
نگرانی ما واکسیناسیون دزهای یادآور است که مردم 
خیلی این موضوع را جــدی نمی گیرند و این در حالی 
اســت که پس از گذشت شــش ماه از تزریق دز قبلی، 
تزریق مجدد واکســن بویژه در افراد بالای ۵۰ ســال 

ضروری و کمک کننده است.
وی افزود: در واقع تزریق واکســن حاشیه امنی ایجاد 
می کند اما آمار واکسیناســیون حتی نسبت به یک ماه 
قبل کاهش یافته اســت  و این یک خطر اســت . مردم 
باید بدانند مــا از رفتار ویروس در امان نیســتیم و هر 
لحظه ممکن است با ســویه ای جدید و سخت مواجه 
شــویم. البته حتی این احتمال هم وجود دارد که یکی 

از ســویه های خطرناک قبلی مانند دلتا مجددا فراگیر 
شود. در چنین شرایطی که سطح ایمنی جامعه کاهش 
یافته اســت، یکی از مهم ترین راهکارها تزریق واکسن 

کووید۱۹ است.
این عضو کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونا ادامه 
داد: احتمال موج هشتم کرونا هم وجود دارد، اما زمان 
وقوع آن فعلا قابل پیش بینی نیست . از طرفی اگر قرار 
باشد هنوز زیرســویه های امیکرون موج آفرینی کنند 
تاحدودی دغدغه  ما نســبت به سایر ســویه ها کمتر 
خواهد بود زیرا تا حدی با آنها آشــنا شدیم اما در سایه  
تکمیل واکسیناســیون می توان نــگاه مطمئن تری 

نسبت به آینده داشت.
او دربــاره تشــکیل کلینیک های پســا کرونــا برای 

مقابله با عوارض بلندمدت ابتــلا به کووید۱۹، تصریح 
کرد: کارگروه ویژه ای در این زمینــه در کمیته علمی 
تشکیل شده است تا تمام عوارض کرونا مانند عوارض 
نورولوژیک، روانپزشــکی، تاثیــرات روی ارگان های 
مختلف، معلولیت اعضا و... بررسی شــود، اما هنوز به 

جمع بندی دقیقی نرسیده ایم.
او در خاتمه بیان کرد: پس از گذشــت مناســبت ها و 
تجمعات مختلف در روزهای اخیر باید منتظر باشیم تا 
روند بیماری را رصد کنیم. موضوع حائز اهمیت بعدی 
راهپیمایی اربعین اســت که عزیزانی که قصد این سفر 
را دارند می بایست واکسیناسیون خود را تکمیل کنند؛ 
این موضوع یک وظیفه انسانی و اخلاقی است تا فردی 

سبب انتشار بیماری به دیگران نشود.

وزیر

ونا کر

خریدار   قائم مقام ســازمان بازرسی کل 
کشــور از عدم اجرای کامل قانــون ارتقای 
ســلامت نظام اداری در برخی از دستگاه ها 

انتقاد کرد.
به گزارش ســازمان بازرســی کل کشور، 
احمد رحمانیان در نشســت »تبیین قانون 
ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با فساد« 
با بیان اینکه یکــی از راهکارهــای اعمال 
شــفافیت در این قانون، نظارت الکترونیک 
است، بر ضرورت اتصال ســازمان بازرسی 
به ســامانه های الکترونیکی دســتگاه های 
حاکمیتی و دولتی تاکید کــرد و افزود: در 
این راســتا ضرورت دارد هرچه ســریعتر 
اقدامات لازم برای اتصال ســازمان بازرسی 

به سامانه های الکترونیکی انجام شود.
وی با اشاره به ماده ۸ قانون ارتقای سلامت 
نظام اداری و مقابله با فساد و مکانیزه شدن 
برخــی فرایندهــای اداری اظهارداشــت: 
در این قانون به طور صریح اعلام شــده که 
برخی فرایندهای اداری باید مکانیزه شــود 
تا نیاز به ارتباط چهره بــه چهره مراجعان و 
کارمندان به حداقل ممکن برســد در حالی 
که این موضوع هنــوز به صورت کامل انجام 

نشده است.
رحمانیــان با انتقــاد از اجرا نشــدن کامل 
قوانین خاص و عام در دستگاه ها افزود: این 
موضوع منجر به ایجاد گلوگاه های فســاد 
شده که مورد تأکید رئیس سازمان بازرسی 
کل کشور اســت و به عنوان یک اولویت در 
دستور کار ســازمان بازرسی کل کشور قرار 
گرفته است تا با ورود همه جانبه دستگاه ها 
را به اجــرای قانون وادار کنــد و در صورت 
تحقق، بسیاری از مفســده ها و انحرافات از 

بین می رود.قائم مقام سازمان بازرسی کل 
کشور به انجام بازرســی کلان برای بررسی 
اجرا نشــدن قانون ارتقای ســلامت نظام 
اداری در برخی دســتگاه ها اشــاره و تاکید 
کرد: این بازرســی تعریف شده و در دستور 

کار است.
وی با اشــاره به مــاده ۱۳ قانــون ارتقای 
ســلامت نظام اداری گفت: در مــاده ۱۳ و 
حتی ماده ۱۴ قانون به موضوع ترک فعل ها 
اشاره شده که این موضوع نیز طی چند سال 
اخیــر و به ویژه بعد از دســتورالعمل رئیس 
وقت قوه قضاییه، بیشــتر مــورد توجه قرار 
گرفته است؛ این ماده قانونی ظرفیت بالایی 

در مورد اصلاح امور دارد کــه مغفول مانده 
است.قائم مقام ســازمان بازرسی کل کشور 
به مــاده ۱۵ قانون ارتقای ســلامت اداری 
اشــاره کرد و افزود: در این ماده تأکید شده 
مدیــران دســتگاه ها قبل از انتصــاب باید 
برنامه های خود برای پیشــگیری از مفاسد 
اداری در مجموعه خود را ارائه دهند ازاینرو 
فردی می توانــد برنامه پیشــگیرانه برای 
فســاد ارائه دهد که خود روحیــه مبارزه با 
فساد داشته و فساد ستیز باشد و علاوه بر آن 
تسلط و دانش کافی علمی و اجرایی بر روی 
دستگاه متبوع داشته باشــد؛ اما متاسفانه 
برخــی از مدیرانی که منصوب می شــوند 

علاوه بر نداشتن تخصص لازم و تحصیلات 
مرتبط، هیچگونه برنامه پیشگیری از فساد 

نداشته و ارائه نکرده اند.
رحمانیان بابیان اینکه کنوانسیون سازمان 
ملل متحد در مبارزه با فســاد، پنج اصل را 
برای پیشگیری از فســاد طراحی و تعریف 
کرده، افزود: یکی از اصول پنجگانه سازمان 
ملل متحد در خصــوص مبارزه با فســاد، 
حاکمیت قانون است؛ یعنی باید حرف اول 

و آخر را قانون بزند.
قائم مقام سازمان بازرسی کل کشور ضمن 
هشدار به برخی از دســتگاه های اجرایی در 
زمینه انجام وظایف قانونــی خود و با انتقاد 

از ضعیف بودن حاکمیت قانون در برخی از 
دستگاه های کشــور بر ضرورت استفاده از 
همه ابزارها برای اجرای صحیح قانون تاکید 
کرد و از احصاء قوانیــن خاص و عام مبتلابه 
دستگاه ها خبرداد و گفت: سازمان بازرسی 
کل کشور اجرای این قوانین را از دستگاه ها 

مطالبه و بر نحوه اجرا نظارت می کند.
وی با تأکید بر مدیریت صحیح امور عمومی 
و اموال حکومتی افزود: این موضوع که امور 
عمومــی و اموال حکومتی بــه نحو صحیح 
مدیریت می شــود یا نه هم جزو تأکیدهای 
رئیس قوه قضاییه اســت و در دســتور کار 

سازمان بازرسی کل کشور قرار دارد.
قائم مقام سازمان بازرسی کل کشور با تأکید 
بر اصل مشــارکت جامعه و ســازمان های 
مردم  نهاد در ســلامت اداری گفت: یکی از 
راهکارهای کاهش مفاسد اداری بهره گیری 
از ظرفیت مشارکت مردمی و سازمان های 

مردم نهاد است.
رحمانیــان تأکیــد کــرد: مــردم در همه 
بخش های جامعه حضور دارند و اساسا یکی 
از پایه های مهم نظام جمهوری اســلامی، 
مردم هســتند؛ بنابراین باید با برنامه ریزی 
هوشــمندانه و عالمانه از بدنه مردمی برای 
پیشگیری و مبارزه با فســاد استفاده کرد و  
هر جا فسادی به سازمان بازرسی اعلام شود 
پس از اطمینان از صحت آن، ســریعاً مورد 

رسیدگی قرار می گیرد.
وی از برگــزاری یــک دوره آموزشــی 
پیشگیری از مفاسد اداری به منظور آموزش 
کاربردی قانون ارتقای سلامت اداری برای 
مدیران، توسط سازمان بازرسی کل کشور 

و با همکاری دستگاه های اجرایی خبر داد.

وهشگران مستقل در دستگاه های اجرایی و دانشگاه ها بکارگیری پژ

ونا گذر از قله موج هفتم کر

سردار رحیمی اعلام کرد

وش موادمخدر دستگیری ۵۵ مدیر صفحات مجازی فر
مهسا شــمس   رئیس پلیس پایتخت، از 
دســتگیری ۵۵ مدیــر صفحــات مجازی 

فروش مواد مخدر خبر داد.
 سردار حســین رحیمی فرمانده انتظامی 
تهــران بزرگ صبح دوشــنبه در حاشــیه 
هجدهمین طرح ظفر پلیس مبارزه با مواد 
مخدر تهــران در جمع خبرنــگاران گفت: 
این مرحله از طرح با به اجرا گذاشــتن ۴۰۸ 
حکم قضائی، دســتگیری ۱۵۵ قاچاقچی 
عمده و ۳۴۲۴ خرده فــروش مواد مخدر به 
اجرا گذاشته شد.وی با اشاره به اینکه در این 
مرحله از طرح ظفــر دو تن و ۷۸۸ کیلوگرم 
مواد مخدر کشف شده است، افزود: ۲۸ باند 
بزرگ و کوچک مواد مخدر که به تهران می 
آیند و مواد مخدر توزیع می کنند شناسایی 

و منهدم شدند.
رئیس پلیس پایتخت با اشــاره به اینکه ۲۱ 
نفــر از اراذل و اوباش که عــلاوه بر فروش 
مواد مخدر اقدام به شــرارت می کردند هم 
دستگیر شدند، گفت: ۲۹۴ دستگاه خودرو 
و موتورســیکلت از قاچاقچیان کشف شد. 
همچنیــن ۸ باب منزل که به طور رســمی 
اقدام به فروش مواد مخــدر می کردند هم 

شناسایی و پلمب شدند.

وی با اشــاره به اینکه در این مرحله از طرح 
ظفر ۱۹ قبضه سلاح سرد و گرم کشف شد، 
گفت: ارزش ریالی کشــفیات هجدهمین 
طرح ظفر پلیس مبارزه با مواد مخدر حدود 

۳۸ میلیارد تومان تخمین زده شده است.

شناسایی 2۶0 صفحه مجازی فروش 
مواد مخدر

رحیمی با اشــاره به اقدامات پلیس مبارزه 
با مواد مخــدر در فضای مجــازی گفت: در 
فضای مجازی هــم پلیس مبــارزه با مواد 
مخدر اقدامات جــدی دارد و در این مرحله 
از طرح ظفــر ۲۶۰ پیج فعال شناســایی و 
۵۵ نفر از گردانندگان این پیج ها دســتگیر 

شدند.
به گفته فرمانــده انتظامی تهــران بزرگ، 
۶۲ کیلوگــرم انــواع مواد مخــدر توهم زا، 
کوکائین، شیشه و قارچ های جادویی از این 

افراد کشف شده است.
وی با اشاره به اقدامات جدید پلیس مبارزه 
با مواد مخدر در حــوزه برخورد بــا مراکز 
توزیع مواد مخــدر گفت: در کنــار تمامی 
برخوردهایی که تا به امروز با فروشــندگان 
مواد مخدر داشــته ایم، این بار قرار اســت 

به ســراغ عطاری ها هم برویم. چرا که این 
مراکز مواد مخــدر صنعتی را بــه عناوین 
مختلف مانند قرص هــای لاغری به فروش 
می رســانند.رحیمی با اشاره به اینکه خرده 
فروشــان مواد مخدر به تازگی به بی آر تی 
ها هم ورود کرده اند و از ازدحام و شــلوغی 
این محل ها سوءاســتفاده می کنند، گفت: 
طرح های ویــژه ای بــرای مبــارزه با این 
خرده فروشــان هم در بی آر تی ها و هم در 
ترمینال های چندگانــه، میادین میوه و تره 
بار به ویژه تره بار مرکــزی و ضایعاتی ها به 
اجرا گذاشته ایم.وی با اشاره به اینکه مبارزه 
بی امان با قاچاقچیان و معتــادان متجاهر 
همچنان ادامه دارد، گفت: مبــارزه با مواد 
مخدر به خصوص در شــهری مانند تهران 
دو بخش دارد. یکــی باید با توزیع کنندگان 

باشد و دیگری با مصرف کنندگان.
رحیمی گفت: در مبارزه با تولیدکنندگان تا 
به امروز هیچ موقع ماده ۴۲ قانون مبارزه با 
مواد مخدر به اجرا گذاشته نشده است. این 
ماده می گوید خرده فروشان مواد مخدر باید 
به اردوگاه بروند اما تا به امــروز در تهران نه 
اردوگاهی داشــته ایم و نه خرده فروشی به 
اردوگاه رفته است.وی با اشاره به اینکه قوه 

قضائیــه در اجرای این قانــون باید به ترک 
فعل دســتگاه ها ورود کند، گفت: در تهران 
حدود ۹ هــزار معتاد متجاهر هســتند که 
همیشــه رها هســتند چرا که فضایی برای 

اینها نداریم.
رحیمی با اشاره به اینکه شهرداری اقدامات 
مناسبی در راستای جمع آوری و بازپروری 
معتادان انجام داده است، گفت: شهرداری 
مرکزی بــرای نگهداری معتادان درســت 

کرده است، دستگاه های دیگر هم مراکزی 
برای نگهداری معتادان زخم باز و زنان ایجاد 
کرده اند اما کافی نیست. ما در تهران بزرگ 
باید ظرفیت پذیرش ده هزار معتاد متجاهر 

را داشته باشیم.
وی در پایان گفت: مراکز بازپروری و مراکز 
DIC باید از مراکز جمعیتی دور باشــند تا 
محله هایی مانند شــوش و مولوی همچنان 

درگیر معتادان نباشند.



مد یر عامل شرکت بهتاش سپاهان:

بهتاشسپاهانآمادگیتعمیرلکومتیوهایراهآهنجمهوریاسلامیایرانرادارد

استان

اصفهان - مریم مومنــی  ترابری ریلی یکی از روش های 
ترابری بر روی زمین اســت که د ر مصرف انرژی بسیار به 
صرفه عمــل می کند . ریل هــا رویه ای بســیار صیقلی و 
محکم فراهم می کننــد  که چرخ های قطــار می توانند  با 
کمترین اصطکاک ممکن بر روی آن ها بغلتند . این روش 
با خود  راحتی و صرفه جویی د ر انــرژی مصرفی به همراه 
د ارد . معمولاً بخش پیشین قطارها هم با شکلی خمید ه و 
هواپویا )آیرود ینامیک( ساخته می شود  تا د ر مصرف انرژی 
صرفه جویی شــود . روی هم رفته، تحت شرایط مناسب، 
قطار برای برد ن حجم مشــخصی از کالا یا مســافر، ۵۰ تا 
۷۰ د رصد  کمتر انرژی نیــاز د ارد  تا ترابری جاد ه ای. افزون 
بر این، ریل ها و ریل بند ها باهم وزن قطار را به طور یکسان 
پخش می کنند  که د ر پی آن با هر محور/چرخ بار بیشتری 
می توان حمل کرد  تــا د ر ترابری جــاد ه ای. ترابری ریلی 
همچنین از امن ترین و کم جاگیرترین شیوه های ترابری 
اســت. یک خط راه آهن د وریلی می توانــد  د ر یک زمان 
مشخص از یک بزرگراه چهارخطه هم بیشتر مسافر یا کالا 

جابه جا کند 
کشــور ایران، اکنون د ارای ۱۴۰۷۸ کیلومتر )پایان سال 
۱۳۹۶( شبکه راه آهن استاند ارد  و ۹۶ کیلومتر )میرجاوه-
زاهد ان( خطوط آهن عریض است ساخت و توسعه خطوط 
آهن د ر ایران توسط شرکت ســاخت و توسعه زیربناهای 
ترابری کشــور انجــام می پذیــرد . نگهــد اری و تعمیر و 
هم چنین بهره برد اری از این شبکه برعهد ه شرکت راه آهن 

جمهوری اسلامی ایران است.
د ر کشــور ما به علــت عد م وجــود  کرید ور آبــی د اخلی 
برای کشــتیرانی ) حمل ونقــل رود خانه ای ( و هزینـــه 
نســـبتا زیـــاد  حمل و نقل هوایی عمد ه فعالیت حمل و 
نقل ترکیبی کالا د ر د اخل کشور به صـــورت کـانتینر ی 
وتوسـط د و زیـر بخـــش ریلی و جاد ه ای انجام می پذیرد  
. د ر این میان با توجه با قابلیت بالایی جابجایی کالا توسط 
راه آهن، بررســی نقش راه آهن د ر حمل ونقل ترکیبی از 
ضروریات است که د ر این تحقیق به آن پرد اخته شد ه است 
. د ر این تحقیق ضمن تبیـین نقـــش راه آهن د ر حمل و 
نقل ترکیبی،شــاخصهای ارزیابی آن شناسایی شد ه و به 

بررسی مزایای استفاد ه از راه آهن د ر حمـل و نقـل ترکیبی 
پرد اخته شد ه اســت . د ر بررســی این مزایا به د و شاخص 
هزینه و کیفیت حمل ونقل پرد اخته شد ه است و با استفاد ه 
از این د و شاخص حمل و نقل ریلی و جاد ه ای با هم مقایسه 
شد ه و مزایای استفاد ه از راه آهن د ر حمل و نقل ترکیبـی 

تبیـین شد ه است .
شــرکت بهتاش سپاهان با ســرمایه گذاری شرکت های 
ایثارگران شهرســتان های زرین شــهر و فلاورجان،که 
ســهام آن متعلق به خانواد ه های معظم شهد اء ایثارگران 
و یاد گاران هشــت ســال د فاع مقد س می باشد ، د رسال 

۱۳۸۴وارد  عرصه حمل و نقل ریلی کشورگرد ید .
این شــرکت به عنوان یکی از اولین  سرمایه گذاران بخش 
خصوصی د ر حمــل و نقل ریلی،مجموعــه فعالیت های 
خود  را با خـــرید  وتملک ۴۰۰ د ستگاه واگن آغاز نمـود ، 
هم اکنـــون پس از گذشت ۱۳سال تلاش بی وقفه د ر این 
زمینه با د ر اختیار د اشتن ۳۰۰۰ د ستگاه واگن باری،  2۱ 

د رصد  از کل حمل ریلی  کشوررا د ر اختیار د ارد .
شرکت بهتاش سپاهان  با احد اث اولین کارگاه خصوصی 
تعمیرات ناوگان ریلی  د ر کشور از سال ۱۳۹۰ وارد  عرصه 
تعمیرات واگن گرد ید  و د ر حال حاضر سالیانه 2۵ د رصد  از 
کل تعمیرات اساسی  و ۵۰ د رصد  از کل  تعمیرات بازسازی 

واگن کشور را د ر اختیار د ارد 
خیرالله سلیمیان، مد یر عامل شرکت بهتاش سپاهان د ر 
جمع خبرنگاران، به مناســبت روز بزرگد اشت خبرنگار 
اظهار کرد : ما به عنوان سربازان اقتصاد ی فعالیت میکنیم 
تا مواجهه ای باشــیم بــا آنهایی که از وجــود  جمهوری 

اسلامی ناراحتند  و به سیاه نمایی میپرد ازند .
وی با اشــاره به راه اند ازی بار اند از ترکیبی شرق اصفهان 
توسط این شــرکت گفت: خبر ارســال محموله از شرق 
اصفهان برای د وســتد اران نظام خبر خوبی بود  و ما د ر این 

شرکت د وست د اریم خبرهای خوب به شما بد هیم.
مد یر عامل شــرکت بهتــاش ســپاهان  د ر خصوص این 
شرکت بیان کرد : اینجا یک شرکت خصوصی است که د ر 
راستای منویات مقام معظم رهبری د ر حوزه د انش بنیان و 

اشتغال جوانان نخبه فعالیت میکند .

ســلیمیان افزود : راه انــد ازی بار اند از ترکیبی د ر شــرق 
اصفهان باعث شــد  د غد غه از د وش صنعتگران این استان 

و استان های همجوار برد اشته شود .
وی با اشــاره به اینکه این بارگیری ها د ر سنگ، شمش و... 
انجام شــد ه و اتفاقات جد ید ی د ر حوزه حمل و نقل ریلی 
د ر ایران رقم زد ه است بیان کرد : این شرکت د ر نمایشگاه 
های بین المللی د ر کشــور های مختلف حاضر بود ه و به 
نشســت هایی د ر خصوص بحــث راه آهن افغانســتان 
و ســرمایه گذاری هایی که مــورد  نیاز و انتظــار مرد م و 

مسیولان و بازار کشور های اطراف است ورود  کرد ه است.
مد یر عامل شرکت بهتاش ســپاهان گفت:  این ها فرصت 
هایی اســتراتژیک است که شــاید  بارها د ر گام اول پیش 

آماد ه اما پیگیری نشد ه است.
سلیمیان گفت: کشور های خاور میانه د رخواست ترانزیت 
حد ود  ۳۰ میلیــون تن بار د ر از ایــران را د ارند  و جد ای آن 

روسیه نیز د رخواستی حد ود  ۱۰ میلیون تن د ارد . 
د ر اد امــه محمد  تمنایــی، عضو هیات علمی و د انشــیار 
د انشکد ه مهند سی حمل و نقل د انشگاه صنعتی اصفهان 
و مشــاور حمل و نقل مجموعه بهتاش سپاهان با اشاره به 
اینکه  حرکت د ر راســتای منویات مقام معظم رهبری د ر 
حوزه حمل و نقل سیاست این شــرکت است اظهار کرد : 
حمل و نقل ریلــی گونه ای ویژه از حمل و نقل اســت و به 

حمل و نقل ســبز هم مشهور اســت. مصرف سوخت د ر 
سیســتم ریلی یک هفتم مصرف جاد ه ای است و محیط 
زیســت د ر این سیســتم یک د وازد هم حمل و نقل جاد ه 
ای آلود ه میشــود  و ایمنی آن ۱۶ برابر ایمنی جاد ه است. 
به همین د لیل بسیاری از کشــور های صنعتی به سمت 

توسعه گونه ریلی هستند . 
وی با اشــاره به تاکید  رهبر انقلاب که به طور مستقیم بر 
افزایش حمل بار ریلی تاکید  د ارند  گفت: وضعیت ریلی د ر 
ایران مساعد  نیست. ۱2 د رصد  حمل و نقل ما از طریق ریل 
و ۸۸ د رصد  د یگر آن از طریق جاد ه انجام میشود  د ر حالی 

که تقاضا نسبت به حمل و نقل انجام شد ه بیشتر است.
مشــاور حمل و نقل مجموعه بهتاش سپاهان بیان کرد : با 
د ر نظر گرفتن چشــم اند از ۱۴۰۴  تا سه ســال د یگر باید  
باید  به عد د  ۱2۰ میلیون تن ریلی برسیم که اکنون سرانه 
حد ود  ۵۰ تن اســت همچنین د ر بحث مسافر هم همین 

مسایل را د اریم.
تمنایی با اشاره به اینکه این سیستم ســبز و پاید ار است 
و باید  به افزایش انتقال به این سیســتم تلاش کرد  گفت: 
بهتاش سپاهان و د یگر شرکت های مشابه سعی خود  را بر 
تعامل با شــرکت راه آهن قرار د اد ه اند  و همه شرکت ها د ر 

حال رشد  هستند  و سعی بر رشد  د ارند .

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اصفهان-مریم نقد ی   نشســت مد یر عامل شرکت نفت سپاهان با 
نمایند گان عاملین پخش روغن موتورد ر سراسر کشور روز یکشنبه 2۳ 

مرد اد  ماه د ر محل د فتر مرکزی برگزار شد .
 د ر این نشســت صمیمی که نمایند گانی از عاملین پخش استانها های 
اصفهان، تهران، همد ان، فارس، خوزستان،کرد ســتان، سیســتان و 
بلوچستان ،لرســتان و ... حضور د اشــتند  د کتر نیکو همت مد یر عامل 
شرکت نفت ســپاهان د ر ابتد ا ضمن ابراز خرســند ی از برگزاری این 
جلسه خواســتارتد اوم برگزاری این جلســات به منظور برطرف شد ن 

برخی سوءتفاهم ها شد . 
مد یر عامل شــرکت نفت ســپاهان تصریح کرد  وظیفه شــرکت نفت 
سپاهان د ر شرایط فعلی ، کمک به توزیع عاد لانه محصول و جلوگیری 
از رانت خواری اســت تا د ر نهایت مصرف کنند ه نهایی بتواند  محصول 

کاملا استاند ارد  و اصل را با قیمت مناسب د ریافت نماید .
وی افزود  تغییری که د ر چند  ماه گذشــته د ر رونــد  توزیع محصولات 
شرکت نفت سپاهان انجام گرفته د ر همین راستا بود ه و شرکت کیمیا 
اسپید ی قشــم به عنوان بازوی اجرایی شــرکت نفت سپاهان د ر یک 
چارچوب هد فمند  و برنامه ریزی شــد ه این وظیفه مهم را پیگیری می 

نماید .
د کتر نیکو همت گفت برخی تخلفات انجام گرفته د ر بازار مثل احتکار 
محصول،فروش حوالــه ای، صاد رات غیرقانونــی ، فروش محصولات 
شــرکت با برند  های متفرقه و فروش روغن های تقلبی و موارد ی از این 
قبیل ما را مجاب کرد  تــا د ر روند  توزیع محصولات شــرکت تغییراتی 
صورت د هیم تا هم مصــرف کنند ه نهایی بتواند  محصــول با کیفیت و 
با قیمت مناســب د ریافت کند  و هم شــرکت از این فضای ناسالم زیان 

بیشتری نبیند .
د ر اد امه جلســه که تعد اد ی از مد یران ارشــد   صند وق بازنشســتگی 
کارکنان صنعــت نفت نیز حضور د اشــتند ، مد یر عامل شــرکت نفت 
سپاهان با ســعه صد ر به صحبت های تک تک عاملین پخش حاضرد ر 
جلســه گوش د اد  و د ر جریان د غد غه ها و نگرانی هــای آنها قرار گرقت 
و ضمن ارائه پیشــنهاد اتی، شــرایط همکاری جد ید ی را برای عاملین 
مطرح نمود  که قرار شد  این پیشــنهاد ات جد ید  توسط عاملین پخش 

روغن موتور مورد  ارزیابی قرار گرفته و نتیجه آن به شرکت اعلام گرد د .
گفتنی است که قبل از آغاز این جلسه عوامل یکی از سایت های خبری 
که ید  طولایی د ر نشــر اکاذیــب و د روغ پراکنی د ر حــوزه نفت د ارد  با 
حضور د ر میان نمایند گان عاملین پخش روغن موتور  و با ضبط گزارش 
های جهت د ار سعی د ر ایجاد  تشــنج به منظور بهره برد اری های خاص 

د اشت که خوشبختانه با د رایت عاملین محترم به نتیجه نرسید .

  4کشتیمسافربریداوطلبفعالیت
درمسیربوشهر-دوحه

بوشــهر ضا حید ری    مد یرکل بناد ر و د ریانورد ی اســتان بوشهر 
گفت: 2 شناور رو-رو پسنجر و 2 کشتی کروز د اوطلب فعالیت د ر مسیر 
بوشهر-د وحه برای جابجایی مســافران جام جهانی 2۰22 فوتبال د ر 
قطر شد ند .  محمد  شکیبی د ر تشریح این خبر اظهار کرد : خوشبختانه 
استقبال خوبی از سوی بخش خصوصی و مالکان شــناورها به منظور 
همکاری های د ریایــی و بند ری د ر جریان برگــزاری جام جهانی قطر 
صورت گرفته است که این استقبال چشمگیر منجر به عزم جد ی برای 
بهره برد اری هر چه سریع تر از زیرساخت های مورد نیاز ترد د  د ریایی از 

جمله پایانه بین المللی مسافربری د ریایی بند ر بوشهر شد ه است.
وی بیان کرد : د ر این راستا اکنون فرایند  احد اث زیرساخت های لازم به 
منظور انجام ترد د های د ریایی از بوشهر به د وحه با سرعت بسیار خوبی 
د ر حال اجرا اســت که پیش بینی شــد ه تا پیش از جــام جهانی آماد ه 
بهره برد اری شوند . وی بیان کرد : با هد ف تســهیل د ر ترد د  شناورهای 
مســافربری پروژه لایروبی مربوط به پایانه مسافری تا عمق هشت متر 
انجام شد ه است. شکیبی نسب اد امه د اد : 2۵ مرد اد  سال جاری، پاکات 
مناقصه بهینه ســازی سالن مسافری بند ر بوشــهر بازگشایی می شود  
که پس از انتخاب پیمانکار فعالیت این بخش به صورت ســه شــیفته 
انجام خواهد  شد . وی گفت: بند ر بوشهر د ر موضوع جام جهانی 2۰22 
فوتبال قطر از سال گذشته فعالیت های منظم و منسجمی را آغاز کرد ه 
است تا بتواند  د ر این روید اد  میزبانی شایســته برای مسافران د اخلی و 

خارجی باشد .

   به همت سپاه حضرت ولیعصر)عج( و سازمان بسیج

 رسانه استان؛

 همایشتجلیلازرسانههایخوزستان
دراهوازبرگزارشد

اهواز - محمد  مجــد م   همایش تجلیل از رســانه های اســتان 
خوزستان  بمناســبت روز خبرنگار د ر تالار امام خامنه ای مجتمع فجر 

اهواز برگزار شد .
د ر این مراســم حجت الاسلام والمسلمین موســوی فرد  نمایند ه ولی 
فقیه د ر خوزستان، ســرد ار شــریف معاون روابط عمومی و سخنگوی 
ارشد  سپاه پاســد اران، سرد ار شاهوارپور و ســرد ار معین از فرماند هان 
ارشد  سپاه استان خوزستان و د کتر ســیفی معاون سیاسی اجتماعی 

استاند اری خوزستان حضور د اشتند .
حجت الاسلام والمسلمین موســوی فرد  د ر این مراســم گفت: رهبر 
معظم انقلاب بارها فرمود ند  که ســلاح تبلیغات خیلی بد تر از ســلاح 
هسته ای است به همین جهت رسانه ها تفاوت های نقد  و تخریب را د ر 

نظر بگیرند .
وی بیان کرد : برای انتقاد  باید  عیار سنج شد ه و خوبی و بد ی ها نیز د ید ه 
شــود ؛ نکات منفی و مثبت بررسی شود  باید  تلاش شــود  نقاط ضعف 
علت  یابی شــود ؛ عیب جویی نه خوب اســت و نه هنر اســت، د ر نقد ها 
به ســمت تخریب پیش روی نکنیم. امتیازات نظــام را ناد ید ه گرفتن 

بد ترین صفت است.
نمایند ه ولی فقیه د ر خوزســتان تصریح کرد : امروز د شمن با تمام توان 
خود  نکات برجســته د ولت را ناد ید ه می گیرد ؛ د ر د و ســه ماه آخر عمر 
د ولت قبل به نوعی مین گذاری کرد ند  که د و ســال زمان می برد  تا این 
د ولت انقلابی این مسیر را پاکسازی کند  و روی ریل پیشرفت و توسعه 
قرار گیرد . لازم به ذکر اســت، ســرد ار شریف از د یگر ســخنرانان این 
مراسم بود  که به اهمیت جایگاه رســانه د ر عصر حاضر پرد اخت و آن را 

یک ضرورت برای جمهوری اسلامی د انست.
گفتنی است، د ر پایان این مراســم از خانواد ه های معظم شهد ای اهل 

رسانه و د یگر اصحاب رسانه استان تقد یر بعمل آمد .

قزوین -مریم نقد ی د  کتر حســین هاشــمی 
شــهرد ار الوند  د ر ســخنانی اظهار کرد : د ر راستای 
صیانت از حقوق شهروند ی و تســهیل عبور و مرور 
شــهری، پس از بررســی شــرایط فنی و اخذ مجوز 
شــورای ترافیک شهرســتان البرز و د ریافت نظرات 
مرد م از طریق نظرسنجی، عملیات بهسازی   تعریض 

این بلوار د ر چند  روز گذشته شروع شد ه است.
  وی افزود : د ر جریان این طرح بناســت پس از اعِمال 
اصلاح هند ســی، تعریــض بلــوار و کاهش عرض 
جزیره میانی بلوار و ایجــاد  پهلوگیر به منظور پارک 
خود روها، اقد ام شود  و بر این اســاس نیز تد ابیر لازم 
د ر خصوص روکش مجد د  آسفالت، اصلاح روشنایی 

بلوار و... د ر حال انجام است.  
د  کتر هاشــمی ضمن بیان ضــرورت تعریض بلوار 
فارابی به جهت حجم بــالای ترد د  خود روها، تصریح 
کرد : عملیات تعریض بلــوار فارابی د ر د و فاز اجرا می 
گرد د  که د ر فاز اول پروژه شــاهد  اجرای عملیات به 
طول ۳۰۰ متر، عرض ۵ متــر و کاهش عرض جزیره 
میانی بلوار، جانمایی اســتاند ارد  پــارک خود روها و 
جد ول گذاری حاشــیه بلــوار و د ر نهایت تخصیص 
۱۰۰۰ تن آســفالت به جهت روکش مســیر پروژه 

توسط واحد  عمرانی شهرد اری هستیم.

  وی اضافه کرد : بــا اجرای روکش مجد د  آســفالت 
سراسری مسیر و اصلاح روشــنایی، این پروژه د ر فاز 
اول به اتمام خواهد  رســید  که شــهرد اری به جهت 
هزینه کرد  مازاد  بر اعتبار پروژه و فقد ان اعتبار لازم، 
آماد گی د ارد  تا با مشــارکت مرد می )پرد اخت سهم 
مشارکت توسط صاحبان اصناف( نسبت به اصلاح و 

بهسازی کفپوش پیاد ه رو نیز اقد ام نماید .
د  کتر هاشــمی پــروژه تعریض بلوار فارابــی را مهم 
ارزیابی کرد  و گفت: توجه و پیگیری د رخواست های 
شهروند ان و رفع د غد غه ی آن ها د ر خصوص مسائلی 
چون حل گره های ترافیکــی برخی معابر د ر اولویت 
برنامه های کاری مجموعه مد یریت شهری می باشد 

البرز-مظفری بــرای جریان د اشــتن وتوزیــع آب با 
فشــار متعاد ل د رطبقات بالای ســاختمان های مسکونی 
د رشهرســتان کرج، نصب مخزن ذخیره متناســب با تعد اد  

واحد  های مسکونی هر ساختمان ضروری است.
روابط عمومی آبفای البرز طی اطلاعیه ای گفت: بد نبال افزایش 
د مای هوا د رتابستان و به تبع آن افزایش مصرف،طبقات بالای 
ساختمانهای مسکونی با احتمال افت فشار مواجه می شوند . 

بنابراین ضروری است ســاکنان هر ساختمان با نصب مخزن 
ذخیره به ازای هرخانوار 2۵۰ لیتر ونصب پمپ بعد  از این مخزن 

، فشار مناسب برای توزیع آب د رطبقات فوقانی را ایجاد  کنند .
بد یهی است آبفای البرز قاد ر به تامین آب با فشار متعارف بود ه 
وافزایش فشــار آب خارج از اســتاند ارد  تعریف شد ه،موجب 

خسارت وترکید گی لوله ها خواهد  شد .
برخی از شهروند ان د راقد امی غیرمجاز وغیر فنی بد ون نصب 

مخزن،اقد ام به نصب مستقیم پمپ روی شبکه آب می کنند  
که این امرعلاوه براینکه موجب اختلال د رشــبکه توزیع آب 
شد ه وآب رسانی به سایرشهروند ان را بامشکل روبرو می سازد  
، موجب ند اشتن حجم آب ذخیره شد ه د رزمان قطع آب شبکه 
،سوختن مکرر پمپ براثر نوسانات شبکه و... می شود  بنابراین 
د رصورت مشــاهد ه وگزارش این موضوع، آبفــای البرز اقد ام 

قانونی رابرای این کار انجام می د هد . 

سرپرست شرکت  کرمانشاه - حسنا فخارزاد ه
گاز استان کرمانشاه از د ر د ســت اجرا بود ن گازرسانی 
به ۳2۹ روستای اســتان با اعتبار ۳2۰ میلیارد  تومان 

خبرد اد .
ناصر حســینی  اظهار کرد : د ر سطح اســتان ۳۳ شهر 
وجود  د ارد  که تاکنون ۳۰ شهر استان گازرسانی شد ه اند  
و ضریب نفوذ گاز د ر خانوارهای شهری کرمانشاه ۹۹.۵ 

د رصد  است.
سرپرست شرکت گاز استان با بیان اینکه ریجاب، ازگله 
و سومار سه شهر اســتان کرمانشاه هستند  که تاکنون 
گازرسانی نشد ه اند ، د رخصوص آخرین اقد امات انجام 
شد ه برای گازرسانی به این شــهرها هم گفت: پیمان 
سپاری د و شــهر ریجاب و ازگله انجام شد ه و عملیات 
اجرایی گازرسانی به شهر ریجاب د ر حال اجرا است، اما 
پروژه ازگله با موانعی روبرو شد ه که د ر حال تلاش برای 

رفع آن هستیم.
وی با تاکید  بر اینکه به د لیل خالی از ســکنه بود ن شهر 
سومار گازرسانی به آن د ر د ستور کار نیست، متذکرشد : 
امید واریم که تا اواخر امســال یا اوایل ســال آیند ه گاز 

رسانی به ریجاب و ازگله انجام شود .
حســینی به وضعیت ضریــب نفــوذ گاز د ر مناطق 
روســتایی اســتان هم اشــاره کرد  و افزود : د ر بخش 

روستایی نیز 2۵۴۶ روستا د اریم که از این تعد اد  2۳۰۵ 
روستا قابلیت گازرسانی د ارند  که تاکنون ۱۷۹۰ مورد  از 

این روستاها گازرسانی شد ه اند .
وی ضریب نفود  گازرسانی د ر مناطق روستایی استان 
را ۸۴.۸ د رصد  اعلام کرد  و گفت: طبق برنامه گازرسانی 
به ۳2۹ روستای استان با بود جه ۳2۰ میلیارد  تومان د ر 
د ست اجرا است که د ر تلاشیم بخش عمد ه پروژه ها را 
امسال به نتیجه مطلوب برسانیم. سرپرست شرکت گاز 
استان خاطرنشــان کرد : اگر این پروژه ها تکمیل شود ، 
جمعیت برخورد ار از نعمت گاز د ر روستاهای استان به 
۹۴ د رصد  می رسد  و ضریب کل اســتان هم د ر بخش 

شهری و روستایی به ۹۸ د رصد  خواهد  رسید .
به گفته این مسئول، گازرسانی به ۱۸۶ روستای استان 

هم د ر د ست طراحی است.
وی د ر اد امه به ضرورت های افزایش ضریب گازرسانی 
به بخش صنایع استان هم اشــاره کرد  و گفت: صنایع 
یکی از مهمترین بخش هایی است که نیاز به گازرسانی 

د ارند  تا چرخ اشتغال د ر آنها به چرخش د ر بیاید .
حسینی اضافه کرد : اگر صنایع اســتان گازد ار شوند ، 
علاوه بر بحث ایجاد  اشتغال، با استفاد ه کمتر از سوخت 
های فســیلی ضمن کاهش آلود گی هوا به حفظ منابع 

ملی هم کمک می کند .

کرمانشاهقزوین
د ر راستای صیانت از حقوق شهروند ی و تسهیل عبور و مرور شهری؛

    عملیاتبهسازیوتعریضبلوارفارابیشهرالونداجراشد
سرپرست شرکت گاز استان:

۳۲۹روستایکرمانشاهگازرسانیمیشود

 سنند ج-فاطمه ملایی مد یرکل بنیاد  مسکن استان 
کرد ســتان از مقاوم ســازی و نوســازی ۴ هزار واحد  

مسکن روستایی د ر سطح استان خبر د اد .
 سعید  رسولی د ر جلســه هماهنگی برنامه های هفته 
د ولت که د ر سالن شهد ای گمنام اســتاند اری برگزار 
شــد  اظهار کرد : مقاوم سازی و نوســازی ۴ هزار واحد  
مسکونی د ر ســطح اســتان از برنامه های مهم بنیاد  

مسکن انقلاب اسلامی د ر استان کرد ستان است.
 وی خاطرنشان کرد : هر ساله د ر مناسبت های مختلف 
آخرین واحد  مقاوم ســازی به صــورت نماد ین افتتاح 
می شود  که همزمان با هفته د ولت ۵۳ هزار و ۱۵۶مین 
مسکن روســتایی مقاوم سازی شــد ه به بهره برد اری 

می رسد .
 رسولی تصریح کرد : ۳۰ واحد  مســکن ملی د ر استان 

آماد ه افتتاح است.
 وی گفت: اجرای آسفالت زیرســازی و جد ول گذاری 
د ر ۹ روســتا با صرف ۱2۰ میلیارد  ریال هفته د ولت به 

بهره برد اری می رسد .

 رســولی از بهره برد اری  طرح هاد ی ۹ روستا همزمان 
با هفته د ولت د ر استان خبر د اد  و گفت: د ر قالب تفاهم 
نامه با بنیاد  مســتضعفان ۸۹2 واحد  مسکن روستایی 
احد اث و مقاوم سازی می شــود  که استارت این کار د ر 
شهرستان ســروآباد  زد ه شــد ه و می توانیم تعد اد ی از 

اینها را به بهره برد اری برسانیم.
 به گفته این مقام مســئول، ۱۸ واحــد  از ۸۹2 واحد  
مسکن روســتایی ســهمیه استان کرد ســتان آماد ه 

افتتاح و بهره برد اری است.
 مد یرعامل شــرکت آب منطقه ای د ر کرد ستان هم د ر 
این نشســت اظهار کرد : با توجه به سفر بهمن ماه سال 
گذشته وزیر نیرو و استاند ار کرد ســتان به شهرستان 
بانه د ر راســتای رفع مشــکل آب تعد اد ی از پروژه ها 

قابلیت افتتاح د ارد .
 وی تصریح کرد : پروژ هایی که د ر ســال گذشــته به 
واســطه وضعیت قرمز بود ن اب بانه تامین اعتبار شد ه 

د ر کوتاهترین زمان اماد ه بهره برد اری د اریم.
  به گفته این مقام مســئول، با بهره برد اری از د و پروژه 

آبی همزمان با هفته د ولت د غد غه تامین آب شــرب از 
لحاظ کمی و کیفی د ر شهرستان بانه برطرف می شود .

 علی اصغر د ریایی مد یرکل فرهنگ و ارشــاد  اسلامی 
کرد ستان هم د ر این جلســه اظهار کرد : جهاد  تبیین 
د ر مــورد  اقد امات و کارهای خوبی کــه د ر بخش های 

مختلف انجام شد ه است باید  شکل بگیرد .
 حامد  جولایــی مد یرکل ورزش و جوانان کرد ســتان 

نیز افزود : ۹ پروژه با سرمایه گذاری 2۵ میلیارد  تومان 
د ر حوزه ورزش د ر اســتان آمــاد ه افتتــاح و د ر چند  

شهرستان نیز پروژه هایی کلنگ زنی می شود .
 وی تصریح کرد : ســرانه فضای ورزشــی د ر اســتان 
نسبت به میانگین کشوری بالاتر اســت و امید واریم با 
بهره برد اری از پروژه های د ر د ســت اجرا به استاند ارد  

لازم د ر این حوزه برسیم.

کردستان

مد یرکل بنیاد  مسکن استان:

 4هزارواحدمسکنروستاییدرکردستانمقاومسازیمیشود

ضرورتنصبمخزنبرایتامینآبطبقاتبالایساختمانهایکرج



مدیرعامل بانک صادرات ایران در بازدید از برخی شعب استان مازندران:
مانع زدایی از تولید در دستور کار بانک صادرات 

ایران است
مدیرعامــل بانک صادرات ایــران گفت: بانک 
صادرات ایران یکــی از بانک های پیشــرو در 
اعطــای تســهیلات، اعتبــارات و تأمین ارز 
واحد هــای تولیدی اســت، به همیــن دلیل 
همزمــان با تســریع ارائــه خدمــات بانکی، 
مانع زدایــی از تولید با جدیت در دســتور کار 

است.
به گــزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، ســید ضیــاء ایمانی، 
مدیرعامل بانک صادرات ایران ضمن بازدید از برخی شــعب اســتان 
مازندران، در نشستی با مدیران و کارکنان بانک در این استان دیدار و بر 

آمادگی این بانک برای حمایت از شرکت های دانش بنیان تاکید کرد.
ایمانی ضمن قدردانی از تمامی همکاران، مشتریان و سهامداران بانک 
اظهار داشــت: تمام تلاش خود را به کار خواهیم بست تا در سال جاری 
با توان و شــتابی بیشتر از ســال های قبل به تأمین مالی و توسعه تولید 
دانش بنیان اهتمام ورزیم و برای افزایش ســهم ایــن حوزه راهبردی 
از تولیــد ناخالص ملــی، همچنین پرداخت تســهیلات بــه صنایع 

اشتغال آفرین کشور، گام های اساسی برداریم.
مدیرعامل بانک صادرات ایران خاطرنشــان کرد: این بانک با توجه به 
نام گذاری ســالجاری از سوی رهبر معظم انقلاب اســلامی به نام سال 
»تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« آمادگی دارد تا برای اجرای شعار 

سال از تولیدات دانش بنیان و اشتغال آفرین حمایت  کند.
وی افزود: یکی از وظایف و رســالت های اصلی بانک اعطای تسهیلات 
به واحدهای تولیدی، مردم و مشــتریان اســت که برای تحقق این امر 
مهم، در نظر داریم بــا طراحی محصولات جدید و جــذب منابع، روند 

تسهیلات دهی به مردم تسریع شود. 
وی بیان داشــت: متأســفانه بانک صادرات ایران در یک دوره کوتاه در 
زمینه منابع دچار افول شــد، ولی تلاش داریم با ارائه طرح های مختلف 
و متنوع در چارچــوب مقررات بانک مرکزی این خــأ را در کوتاه ترین 

زمان ممکن مرتفع کنیم.
ایمانی با بیان اینکه برنامه ریزی دقیقی برای افزایش سهم از بازار بانک 
صورت گرفته، به تشــریح وضعیت شــبکه بانکی درباره منابع، ســهم 
بازار، ترکیب منابع ارزی و ریالی و تبیین جایــگاه بانک صادرات ایران 

پرداخت.
مدیرعامل بانک صادرات ایران در این بازدید با بررســی عملکرد شعب 
نســبت به رعایت منابع و مصــارف و کاهش هزینه هــای غیرضروری 
و افزایش رضایتمندی مشــتریان تأکیــد کرد و با اشــاره به ضرورت 
تدوین برنامه در شــعب و رصد روزانه وضعیت شاخص های عملکردی، 

خواستار سرعت و دقت بیشتر در انجام امور و خدمت به مردم شد.
ایمانــی وصول مطالبــات را یکــی از راهبردهای اصلــی بانک عنوان 
و از اتخــاذ تصمیمــات جدیــد بــرای تمرکز بــر وصــول مطالبات 

مشکوک الوصول بانک خبر داد.
وی شناسایی موانع و مشکلات موجود در تسهیل و تسریع فعالیت های 
حرفه ای و تخصصی شــعب را از مهم ترین نتایج بازدیدهای مســتمر 
دانســت و گفت: بازدید مســتمر از شــعب موجب افزایش کیفیت و 
راندمــان کاری و حصول نتایج مثبت مطابق با اهداف و سیاســت های 

موردنظر خواهد شد.

مدیر اکتشافات ایمیدرو خبر داد
و آزادسازی ۸۱ پهنه معدنی در اختیار ایمیدر

مدیر اکتشافات سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیدرو( گفت: از مجموع ۸۲ پهنه به وسعت ۵۰۵ هزار کیلومتر مربع 
که از سال ۹۱ ایمیدرو در اختیار داشت، به جز پهنه دیوان دره، سایر ۸۱ 

پهنه ها آزاد شده است.
به گزارش خریدار، »احمد فتاحی مجلج« افزود: از ســال ۹۱ مطالعات 
مربوط به پهنه های معدنی در کشــور آغاز شــد که در نخســتین گام 
پهنه های مرزی استان سیستان و بلوچستان و استان خراسان جنوبی 

به عنوان دو استان کمتر برخوردار مورد مطالعه قرار گرفتند.
وی گفت: طبق تبصره ۲ ماده ۵ قانون معادن، ایمیدرو مجاز اســت در 
بخش های محروم و کمتر توســعه یافته کشور عملیات اکتشافی انجام 
دهد. فتاحی بیان داشــت: توســعه اخذ پهنه ها منجر به واگذاری پهنه 
سراوان در سیســتان و بلوچســتان و پهنه فردوس- قائن در خراسان 

جنوبی شد.
وی ادامه داد: از ســال ۹۳ با ابلاغ دســتورالعمل مربوطه تا پایان سال 
گذشــته، در مجمــوع ۸۱ پهنــه )به جز پهنــه دیوان دره در اســتان 
کردســتان( به وســعت ۵۰۲ هزار کیلومتــر مربع به نــام ایمیدرو و 
شــرکت های زیرمجموعه واگذار و تا پایان ســال ۱۴۰۰ در همه این 

پهنه ها کار اجرایی انجام و آزادسازی شد.
این مقام مســوول اضافه کرد: در ادامه، محدوده های امیدبخش شامل 
۵۳۲ محدوده به دو بخش »در اختیار ایمیدرو« و »در اختیار ســازمان 

صمت استان ها برای واگذاری به بخش خصوصی« تبدیل شد.
وی اظهار داشــت: در محدوده های در اختیار ایمیــدرو، روند پیگیری 
ثبت و صــدور پروانه های اکتشــافی انجام شــد و امــروز ۱۶۰ پروانه 
اکتشافی از سوی این ســازمان و شــرکت های زیرمجموعه در اختیار 
اســت.فتاحی یادآور شــد: از مجموع ۸۲ پهنه به وســعت ۵۰۵ هزار 
کیلومتر مربع که از ســال ۹۱ ایمیدرو در اختیار داشــت، به جز پهنه 
دیوان دره، ســایر ۸۱ پهنه آزاد شــده اســت که به این ترتیب، از کل 
پروانه های اکتشــافی، درخواست ها، گواهی های کشــف، پروانه های 
بهره برداری و غیــره در مجموع فقط ۲۹ هزار کیلومتر مربع در کشــور 

به نام ایمیدرو است.
وی تصریح کرد: به این ترتیب، اینکه برخی مطــرح می کنند ایمیدرو 
کل کشور را در اختیار دارد، ادعای واهی بیش نبوده و خلاف واقع است.

مدیر اکتشافات ایمیدرو تاکید کرد: با همکاری معاونت معدنی وزارت 
صمت در دولت ســیزدهم، اکنون کمتر از ۳۰ هــزار کیلومتر مربع در 

سامانه کاداستر در اختیار ایمیدرو قرار دارد.

شناسایی 1۶ محدوده امیدبخش معدنی در کرمانشاه
وی در پاســخ به برخی انتقادات از ایمیدرو که »این ســازمان تکالیف 
و وظایف خودش را در اســتان کرمانشاه به درســتی انجام نداده و تنها 
به شناسایی معادن در این استان اکتفا کرده اســت«، افزود: در استان 
کرمانشاه پهنه ســنقر واقع در شمال شرق این اســتان وجود دارد که 

زونی آهن دار است.
فتاحی ادامه داد: به منظور تامین خوراک کانســنگ آهن برای کارخانه 
های فولاد غرب کشــور اقدام به اجرای عملیــات ژئوفیزیک هوایی در 
پهنه سنقر کرده است که پس از انجام فازهای شناسایی و پی جویی در 

پهنه مذکور ۱۷ محدوده امید بخش تایین شد.
وی گفت: خروجی انجام ژئوفیزیک هوایی در ســنقر برای یافتن منابع 
آهن تبدیل به ۱۶ محدوده امیدبخش شــد که مقرر شــد ۹ محدوده 
در اختیار سازمان صمت استان کرمانشــاه و هفت محدوده در اختیار 
ایمیدرو قرار بگیرد.مدیر اکتشافات ایمیدرو خاطرنشان کرد: ثبت هفت 
محدوده یاد شده نیازمند استعلام از دستگاه های ذیربط در این استان 
بود، اما علاوه بر دستگاه هایی همچون میراث فرهنگی، منابع طبیعی، 
انرژی اتمی و غیره که به طور معمول پاســخگوی اســتعلام ها بودند، 

تعداد این دستگاه ها به ۱۱ مورد رسید که همگی مخالفت کردند.

 درخشش تیم ملی المپیاد کامپیوتر کشورمان 
در رقابت  جهانی المپیاد علمی با حمایت 

آکادمی همراه اول
اعضای تیم ملی المپیاد کامپیوتر کشــورمان موفق به کسب سه مدال 

در المپیاد بین المللی اندونزی شدند.
به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات ســیار ایران، تیم ملی 
المپیاد کامپیوتر جمهوری اســلامی ایران، تیم ملی المپیاد کامپیوتر 
جمهوری اســلامی ایران بــا حمایت آکادمــی همراه اول، در ســی و 
چهارمین المپیاد بین المللی کامپیوتر در اندونزی موفق به کســب دو 

مدال طلا، یک مدال نقره و یک دیپلم افتخار شد
در این مســابقات علیرضا کاویانی و کوشا موسوی موفق به کسب مدال 
طلا، علیرضا صمیمی موفق به کســب مدال نقره و آریا همتی موفق به 
دریافت دیپلم افتخار شدند . گفتنی اســت در این رقابت ها که به مدت 
یک هفته در اندونزی در حال برگزاری است و فردا به کار خود پایان می 
دهد، ۳۵۷ دانش آموز از ۹۰ کشور شرکت کردند و  آکادمی همراه اول 

حامی رسمی تیم ملی المپیاد کامپیوتر کشور بود.

وابط  بیمه تجارت نو عضو حقوقی انجمن ر
عمومی ایران شد

جلسه ای با حضور خســرورفیعی رئیس انجمن روابط عمومی ایران و 
مدیر روابط عمومی شرکت بیمه تجارت نو برگزار گردید.

 به گزارش روابط عمومی بیمه تجارت نو؛ در این جریان این نشست لوح 
عضویت حقوقی انجمن روابط عمومی ایران توســط خسرو رفیعی به 

رضاپورقاسم مدیر روابط عمومی شرکت بیمه تجارت نو اهدا شد.
رفیعی ضمن ابراز خرســندی از همکاری با بیمه تجارت نو پیرو انعقاد 
تفاهم نامه انجمن روابط عمومی با بیمه تجارت نو بر توســعه همکاری 

فی مابین تاکید داشت.
این جلســه ۲۳مرداد ماه با حضور رئیس انجمن روابط عمومی ایران و 
برخی از اعضای انجمن ،مدیریت روابــط عمومی و ارتباطات ، مدیریت 
بیمه های عمر و سرمایه گذاری ،رئیس اداره کانال های توزیع بیمه های 
زندگی و کارکنان روابــط عمومی بیمه تجارت نو در ســالن کنفرانس 

شرکت بیمه تجارت نو برگزار شد.

با حکم رئیس کل بیمه مرکزی
 مدیرعامل سرمد عضو شورای سیاستگذاری 

همایش بیمه و توسعه شد
یعقوب رشنوادی، مدیرعامل بیمه ســرمد به عنوان نماینده سندیکای 
بیمه گران ایران، عضو شورای سیاســتگذاری بیست و نهمین همایش 
ملی بیمه و توســعه شــد.به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، مجید 
بهزادپــور رئیس کل بیمــه مرکــزی، در حکمی یعقوب رشــنوادی 
مدیرعامل این شرکت را به عنوان عضو شــورای سیاستگذاری بیست 
و نهمین همایش ملی بیمه و توســعه منصوب کرد.رشنوادی، از سوی 
ســید محمد کریمی دبیرکل ســندیکای بیمه گران ایــران، به عنوان 

نماینده سندیکا برای عضویت در این شورا معرفی شده بود.
رئیس کل بیمــه مرکزی هم چنیــن، محمدمهدی عســگری رئیس 
پژوهشکده بیمه را به عنوان دبیر و سید محمد کریمی، پرویز خوشکلام 
خسروشــاهی، علی بنیادی نائینی، مفید امینــی، حمیدرضا مهدوی 
کوچکســرائی و مســعود حجاریان را به عنوان دیگر اعضای شــورای 
سیاســتگذاری بیســت و نهمین همایش ملی بیمه و توسعه منصوب 

کرد.

اتوپلاس بیمه نوین در سمنان راه اندازی شد
طرح اتوپلاس طلایی بیمه نوین پس از اجرای موفق خود در ۳۵ شــهر 

کشور، در استان سمنان هم اجرایی شد.
به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه نوین، این شــرکت در راستای 
گســترش و ارتقای خدمات بیمه ای، طرح اتوپلاس طلایی خود را در 

استان سمنان هم راه اندازی کرد.
طرح اتوپلاس بیمه نویــن به عنــوان خدمتی ویژه  بــرای دارندگان 
بیمه نامه بدنه اتومبیل این شــرکت طراحی شده و پوشش   ها و خدمات 

امدادی متنوعی را به صورت رایگان ارائه می  دهد.
طرح اتوپلاس که با به روز رســانی خدمات خــود، اتوپلاس طلایی نام 
گرفته است، به طور کلی شــامل خدمات امداد خودروی رایگان، اعزام 
امدادگر شــبانه روزی، آماده ســازی و حمل خودرو در شهر و جاده در 
صورت خرابی، تعویض لاســتیک پنچر، انجام خدمات باتری به باتری، 
مشاوره تلفنی ۲۴ســاعته، سوخت رســانی و انتقال سرنشین خودرو 

معیوب در جاده می  شوند.
این طرح بیمه ای پیش از این در ۳۵ شهرکشور از طریق شعب و باجه-
 های تهران، کرج، اصفهان، شهررضا، گلپایگان، شاهین شهر، نجف آباد، 
مشهد، بیرجند، اهواز، شیراز، زنجان، کرمان، قزوین، قم، اراک، گرگان، 
رشــت، انزلی، چالوس، ســاری، آمل، تنکابن، همدان، یزد، بجنورد، 
اردبیل، تبریز، بندرعباس، کرمانشــاه، شــهرکرد، ســنندج، ارومیه، 

سیرجان و لار رونمایی و اجرایی شده بود.
همچنین این طرح به زودی در سراسر کشور اجرایی خواهد شد.

علاقه مندان جهــت بهره مندی از طرح اتوپلاس و یا کســب اطلاعات 
بیشــتر می  توانند علاوه بر مراجعه به شعب و نمایندگی  های بیمه نوین 
در سراسر کشور، با خط ویژه ۲۳۰۴۷-۰۲۱ تماس گرفته و یا به پایگاه 

اینترنتی  www.novininsurance.com مراجعه کنند.

تغییر سکاندار مدیریت شعب بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در خراسان رضوی

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در خراسان رضوی تغییر کرد 
و»نوراله نظریان« جایگزین »محمدرضا صبوری« شد.

به گزارش روابــط عمومی بانک قرض الحســنه مهر ایــران، با حضور 
»محســن پدرام« نائب رئیس هیأت مدیره، دکتر »احمدرضا کریمی« 
مدیر امور اســتان ها و دکتر »روح الله قاســمیان« مشــاور مدیرعامل 
و رئیــس اداره کل روابط عمومی و امور مشــتریان بانک، آئین تکریم و 
معارفه مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران استان خراسان رضوی 
برگزار شد.پدرام با اشــاره به موفقیت های بانک در بخش های مختلف 
گفت: عملکرد درخشان بانک قرض الحسنه مهر ایران باعث ایجاد توقع 
در میان دولت و مدیران اجرایی کشــور شده و این موضوع مهمی است 

که باید به طور ویژه مورد توجه قرار گیرد.
وی افزود: اکنون این بانک در مرحله ای از رشد و بالندگی قرار گرفته که 
بانک مرکزی در تخصیص وام های تکلیفی بانــک را هم رده بانک های 
بزرگ در نظر می گیرد، این نشــان از جایــگاه والای بانک نزد مدیران 

ارشد نظام مالی و بانکی و اجرایی کشور دارد.
پدرام با اشاره به عملکرد موفق »محمدرضا صبوری« مدیر سابق شعب 
استان خراســان رضوی، گفت: از مدیر جدید اســتان انتظار داریم این 
مســیر را با قدرت بیشــتری ادامه دهد و برای موفقیت بانک و اعتلای 
جایگاه استان گام های محکم تری بردارد.وی ادامه داد: استان خراسان 
رضوی پتانسیل بســیار بالایی دارد و بهره گیری از این ظرفیت نیازمند 

همت، همدلی و تلاش مضاعف مدیران و کارکنان استان است.

 روزنامه سراسری صبح ایران
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به زودی پوشش بیمه صندوق ها با ۴ شرکت 

شرایط بیمه صندوق امانات بانک ها اعلام شد

خریدار  طبق اعــلام بیمه مرکزی، شــرایط 
بیمه صندوق امانات اجاره ای بانکها فراهم شــده 
و در صورت توافق بانک و شــرکت بیمه، مشتری 
می تواند صندوق خود را تا ســقف مورد نظر بیمه 
کرده و در زمان حادثه به همان میزان خســارت 

دریافت کند
.بهــروز بســتگانی- معــاون مدیــر کل دفتــر 
برنامه ریزی و امور فنی بیمه مرکزی- در گفت وگو 
با ایســنا، در رابطه بــا آخرین اقدامــات صورت 
گرفته برای پوشش بیمه ای صندوق های امانات 

اجاره ای بانک ها توضیحاتی ارائه کرد.

قبل از سرقت بانک ملی امکان بیمه 
صندوق ها بود

این مقام مســئول در بیمه مرکزی، با اشــاره به 
این که بیمه مرکزی پیش از سرقت صورت گرفته 
از بانک ملی و طرح موضوع در رســانه ها نســبت 
به طراحی پوشــش بیمه ای صندوق های امانت 
اجاره ای بانک ها اقدام کرده بود، گفت: در ســال 
۱۳۹۸ برای اولین بار برای یکی از شــرکت های 
بیمه خصوصی )بیمه ما( مجوز عرضه این پوشش 
بیمه ای را صــادر کرده ایم و در ســال ۱۳۹۹ نیز 
یک شــرکت بیمه ای دیگــر )بیمه پارســیان( 
مجوز پوشش بیمه صندوق های امانی بانک ها را 

دریافت کرده است.
 البته این دو شــرکت بیمه عرضه این پوشــش 
بیمه ای را به صورت محدود برای بانک های ملت 
و پارســیان انجام دادند و متعاقبــا بیمه مرکزی، 
مجوز عرضه این بیمه را برای بانک ملی نیز صادر 
کرد اما در مورد این بانک به دلایلی از جمله نبود 
الزامــات فنی مربــوط، امکان صــدور بیمه نامه 

فراهم نشد.

اکنون تمام بانک ها امکان بیمه صندوق 
امانات را دارند

به گفته وی، بعد از ســپری شــدن مدت اجرای 
آزمایشی مجوزها، بیمه مرکزی این مجوز را به هر 
دو شرکت بیمه  داد که بتوانند این پوشش بیمه ای 
را برای تمامی بانک ها و موسسات مالی و اعتباری 

عرضه کنند و در این باره محدودیتی وجود ندارد.

به زودی پوشش بیمه صندوق ها با 4 شرکت 
بســتگانی، یادآور شــد: چندی پیش تقاضاهای 
جدیدی برای عرضه پوشــش بیمــه ای صندوق 
امانات اجاره ای به بیمه مرکزی واصل شده است 
و تقاضای دو شرکت بیمه دیگر جهت صدور بیمه 
صندوق های امانــت بانک ها در مرحلــه نهایی 
اخذ مجوز قرار دارد، این در حالی اســت که بیمه 
مرکزی آمادگــی دارد این امکان را بــرای تمام 
شــرکت های بیمه متقاضی عرضه این پوشــش 

بیمه ای فراهم آورد.
وی در ادامــه جزئیاتــی درباره نحوه پوشــش 
صندوق امانات اعلام کرد و گفت: در جریان بیمه 
کردن صندوق های امانات اجــاره ای حتما اصل 
محرمانگی رعایت می شود و متقاضیان خرید این 
پوشش بیمه ای بنا به مقررات بانک ها، اجباری به 
اعلام محتویات این صندوق ها در فرم پیشــنهاد 

بیمه ندارند. 
شــخص حقیقی اجاره کننده صنــدوق امانات 
اجاره ای بانک که نامش در قــرارداد اجاره بانک 
قید شــده اســت، می تواند این بیمه نامــه را با 
تعهدات مد نظر خود برای مثال  ۱۰۰، ۲۰۰، ۵۰۰ 
میلیون تومــان و یا ارقام بالاتر بــرای نمونه چند 
میلیارد تومان از شــرکت بیمه مربوط خریداری 

کند.

هر چقدر بیمه نامه بخرید صندوق شما بیمه 
و پرداخت می شود

بســتگانی با بیان اینکه  تعهــدات بیمه گر در این 
پوشــش بیمه ای جبران خسارت های مالی وارده 

به محتویات این صندوق ها  ناشی از آتش سوزی، 
انفجار  و سرقت است توضیح داد: هر سقفی که به 
عنوان سرمایه بیمه نامه، بیمه شده باشد، در زمان 
خســارت و وقوع خطرات تعیین شده و یا سرقت 
)با رعایت شــرایط عمومی بیمه نامــه( و ارزیابی 
صورت گرفته، مبنای پرداخت خسارت به اجاره 
کننده صنــدوق خواهد بود. مثلا ممکن اســت 
بیمه نامه ای با ســقف تعهد ۲۰۰ میلیون تومانی 
خریداری شده باشد که آنگاه شرکت بیمه هنگام 
وقوع خســارت، بعد از ارزیابی که انجام می دهد،  
درصورت محرز شدن وقوع خطرات تحت پوشش 
بدون توجه به محتویات داخل صندوق، حداکثر 
تا میــزان فوق به اجاره کننــده صندوق پرداخت 

خواهد کرد.

شرط امنیتی بیمه ها برای بانک ها 
معاون مدیــر کل دفتر برنامه ریــزی و امور فنی 
بیمه مرکزی این را هم گفت که موضوع بســیار 
حائــز اهمیت این اســت که شــرکت های بیمه 
برای پوشــش بیمه ای صندوق امانــات بانک ها، 
ارزیابی ریســک دقیقی انجام می دهند و سوابق 
خسارتی مرتبط، شــرایط بانک از لحاظ امنیتی 
و حفاظتی )برای نمونه دوربین های مدار بســته، 
تعداد نگهبانان مســتقر و ...( و یا تعداد صندوق و 
نوع و سایز آنها و همچنین منطقه جغرافیایی که 
شــعبه بانک قرار دارد را بررسی کرده و در صورت 
پذیرفتن شــرایط، حق بیمه متناســب با آن را 

تعیین می کنند.
دراین رابطه یادآور می شــود که در خردادماه 
امســال طی ســرقتی که از یکی از شعب بانک 
ملی صــورت گرفت، صنــدوق امانات اجاره ای 
این بانک ســرقت شــد، در حالی کــه بیمه ای 
برای آنهــا صادر نشــده بــود و ایــن جریان 
نگرانی هایی برای صاحبــان صندوق اجاره ای 

بانک ها ایجاد کرد.

مهــدی رضایــی سرپرســت بانک  خریدار 
کشــاورزی با اعــلام پرداخت بیــش از ۱۷ هزار 
میلیارد ریال تســهیلات برای تامین بذر گواهی 
شده در ۴ ماهه ابتدای ســال جاری ، از رشد ۱۳۱ 
درصدی پرداخت این تسهیلات نسبت به همین 

مقطع در سال گذشته خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی، رضایی 
ضمن تاکید بر اهمیت اســتفاده کشاورزان از بذر 
اســتاندارد در چارچوب نظام گواهــی بذر اظهار 
داشت: بذر گواهی شده به عنوان محصولی دانش 

بنیان، مقاومت بیشتری در برابر آفات و بیماری ها 
و تنش های محیطی از قبیل کم آبی، سرمازدگی 
و ... داشته و به دلایل متعدد از جمله ارزش بالای 
غذایی، تولید محصول بیشــتر ، سهولت برداشت 
مکانیزه،  مرغوبیت و بازارپسندی، کمک شایانی 
به افزایش درآمد و بهبود معیشت کشاورزان و به 
ویژه پایداری تولید و تامین امنیت غذایی کشــور 
می کنــد. وی افزود: شــعب بانک کشــاورزی از 
ابتدای سال ۱۴۰۱ تا پایان تیرماه ۱۷هزار و ۶۷۱ 
میلیارد ریال تســهیلات برای تامین بذر گواهی 

شده مورد نیاز بخش کشاورزی پرداخت کرده اند 
که نسبت به چهارماهه نخست سال ۱۴۰۰ بیش 
از ۱۰ هزار میلیارد ریــال، معادل حدود ۲.۵ برابر 

افزایش داشته است.
رضایی خاطرنشــان کرد: پرداخت تســهیلات 
تأمین بذر گواهی شده جزو اولویت های اعتباری 
بانک کشاورزی است و در ســال جاری ۵۰ هزار 
میلیارد ریال اعتبار برای ایــن منظور اختصاص 
یافته که خوشبختانه عملکرد بانک تاکنون فراتر 

از برنامه تعهدی و قابل توجه بوده است.

ملی

بنیانگــذار و مدیرعامــل گروه 
بازدیــد  در  میهــن  صنعتــی 
مدیرعامل بانک ملی ایران از این 
مجتمع تولیدی ضمن قدردانی از 
خدمات بانک گفت: قدیمی ترین 
دســتگاه های میهن با حمایت 
بانک ملی ایران خریداری شده و 
نقش این بانک در توسعه و رونق 

تولید امروز، غیرقابل انکار است.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
ملی ایــران، دکتــر محمدرضا 
فرزین امروز به همراه دکتر سید 
فرید موســوی عضو هیات مدیره 
و معاون اعتباری و دیگر مدیران 
ارشد بانک از بخش های مختلف 
خط تولید گــروه صنعتی میهن 
بازدید و بر لزوم توجــه ویژه این 
بانــک بــه واحدهــای تولیدی 
و صنعتــی کشــور به ویــژه این 

مجتمع صنعتی تاکید کرد.

وی بــا بیــان اینکــه 
برای حمایــت از تولید 
باید نــگاه حمایتی به 
بنگاه های اقتصادی و 
تولیدی وجود داشــته 
باشــد، اظهار کــرد: با 
توجه به بانــک محور 

بودن نظام اقتصادی کشور، بانک 
ها سهم بیشتری در رشد و توسعه 
بخش تولید و صنعــت به عنوان 
پیشــران های اقتصــادی دارند 
و در این میان، طبیعی اســت که 
وظیفه بانک ملی ایران به عنوان 
بازوی پرتوان دولــت، خطیرتر و 

پر رنگ تر باشد.
فرزین اضافه کرد: تمام تلاش ما 
این اســت که این نقش به خوبی 
مدیریت شــود و بتوانیم همانند 
دهه های گذشــته که نام نشان 
بانک ملی ایــران در تمام عرصه 

کشور،  اقتصادی  های 
از خدمات زیربنایی تا 
تحــول گرایانه وضوح 
قابل مشــاهده است، 
همواره نقــش آفرینی 

کنیم.
مدیرعامــل بانک ملی 
ایران با تاکید بر اینکه واحدهای 
تولیدی ایــن بانــک را حامی و 
همراه خــود می داننــد، خاطر 
نشــان کرد: هدف مــا حمایت از 
بخش صنعــت و تولید کشــور 
است و در این بین، یقینا عملکرد 
بانــک فرهنــگ ســازی برای 
حمایــت از تولید را نیــز با خود 
به همراه خواهد داشــت تا افقی 
روشــن پیش روی صنعتگران، 
کارآفرینــان و ســرمایه گذاران 

کشورمان باشد.
ایــوب پایــداری بنیانگــذار و 

مدیرعامل گــروه صنعتی میهن 
نیز در ایــن دیــدار صمیمانه با 
تاکید بر اینکه بانــک ملی ایران 
همــواره گام هــای حمایتــی 
بســیار بلند و مهمی برای توسعه 
صنعت غذایی کشور بویژه میهن 
برداشته است، گفت: ما هر چه که 
داریم، از بانک ملی ایران اســت.

وی با تاکید بر اینکه ما بانک ملی 
ایران را به  عنــوان حامی صنعت 
کشور می شناسیم، بر لزوم ادامه 
حمایت ها و توجه هر چه بیشــتر 
این بانک به واحدهای تولیدی و 

صنعتی کشور تاکید کرد.
مجتمع صنایــع غذایی میهن به 
تولیدکننده  بزرگتریــن  عنوان 
بســتنی و لبنیــات در کشــور، 
محصولات خود را به ۱۳ کشــور 
صادر می کند و بالــغ بر ۲۵ هزار 

نیروی انسانی دارد.

وه صنعتی میهن از خدمات بانک ملی ایران تقدیر بنیانگذار و مدیرعامل گر

صادرات

و ایمیدر

همراه اول

تجارت نو

مهر

 سرپرست بانک کشاورزی اعلام کرد

پرداخت تسهیلات تامین بذر گواهی شده نزدیک به 2.5 برابر رشد داشته است


